



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က

ကမ္ဘာ့ပညာရေးအဆင့်မြင့်ဆုံးနိုင်ငံအချို့မှာလို မိမိတို့နိုင်ငံမှာလည်း အစိုးရကျောင်းတွေက အကောင်းဆုံးပညာသင်ပေးနိုင်တဲ့ အခြေအနေကို ရောက်ရှိစေချင်ကြောင်း ရေးသားဖော်ပြ

နေပြည်တော် ၈ ဇူလိုင် ၂၃

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က ကမ္ဘာ့ပညာရေး အဆင့်မြင့်ဆုံးနိုင်ငံအချို့မှာလို မိမိတို့နိုင်ငံမှာလည်း အစိုးရကျောင်းတွေက အကောင်းဆုံးပညာသင်ပေးနိုင်တဲ့အခြေအနေကို ရောက်ရှိစေချင်ပါကြောင်း ၎င်း၏ ဖေ့စ်ဘွတ်စာမျက်နှာမှ ယနေ့တွင် ရေးသားဖော်ပြထားသည်။

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က အထက်တန်းကျောင်းများ ပြန်လည် စတင်ဖွင့်တာ တတိယမြောက်နေ့ရှိသွားပြီဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကျန်းမာရေး အဆင့်မီတာကို တွေ့ရတာနဲ့အမျှ ကျောင်းတွေ တိုးလို့ ဖွင့်ခွင့်လည်း ပေးနေ ပါကြောင်း၊ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ခွင့်ပေးပြီး ကျောင်းတွေထဲမှာ ကိုယ်ပိုင်ကျောင်း ၇၆၄ ကျောင်းပါပါကြောင်း။

ကိုယ်ပိုင်ကျောင်းများမှ အစိုးရကျောင်းများသို့ ပြောင်းချင်တဲ့ ကျောင်းသူ ကျောင်းသားတွေလည်း ရှိလာပါကြောင်း၊ ပြောင်းရွှေ့လာမည့်သူ အားလုံးကို ဝမ်းသာစွာလက်ခံမှာဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကမ္ဘာ့ပညာရေး အဆင့် မြင့်ဆုံးနိုင်ငံအချို့မှာလို မိမိတို့နိုင်ငံမှာလည်း အစိုးရကျောင်းတွေက အကောင်းဆုံးပညာသင်ပေးနိုင်တဲ့ အခြေအနေကို ရောက်ရှိစေချင်ပါကြောင်း။

လက်ရှိ မိမိတို့နိုင်ငံအခြေအနေအရ ကိုယ်ပိုင်ကျောင်းတွေရဲ့ကဏ္ဍက တန်ဖိုးရှိပါကြောင်း၊ ဒါကြောင့် ဒီကျောင်းတွေ အဆင်ပြေရေးကို မိမိတို့ အလေးထားပါကြောင်း၊ ဘော်ဒါဆောင်နဲ့ ကိုယ်ပိုင်ကျောင်းတွေကို ဖွင့်ပေး ရေးကတော့ လောလောဆယ် မဖြစ်သေးပါကြောင်း၊ ကျောင်းသားတွေ၊

မိဘတွေကတော့ ဖွင့်စေချင်ကြပါကြောင်း၊ Quarantine လောက်ကို ဘော်ဒါ ဆောင်တွေက စိတ်ချရပါတယ်လို့ယူဆချက်တွေလည်း ရှိပါကြောင်း၊ ဒါပေမဲ့ မိမိတို့ကမ္ဘာ့အခြေအနေသုံးသပ်လိုက်တော့ ဘော်ဒါဆောင်တွေမျိုး အနေအထား

ကို လုံခြုံတယ်လို့မယူဆနိုင်သေးတာ တွေ့ရှိရပါကြောင်း။ ကျောင်းသူ ကျောင်းသားများ ကျန်းမာရေးအတွက် စိတ်ချရတာနဲ့အမျှ ကျောင်းတွေဖွင့်နိုင်ရေးကို ဆောင်ရွက်ပါမယ်ဟု ရေးသားထားသည်။

- ❖ ကျန်းမာရေးအဆင့်မီတာကို တွေ့ရတာနဲ့အမျှ ကျောင်းတွေ တိုးလို့ ဖွင့်ခွင့်လည်း ပေးနေ
- ❖ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ခွင့်ပေးပြီးကျောင်းတွေထဲမှာ ကိုယ်ပိုင်ကျောင်း ၇၆၄ ကျောင်း ပါ
- ❖ မိမိတို့ ကမ္ဘာ့အခြေအနေသုံးသပ်လိုက်တော့ ဘော်ဒါဆောင်တွေမျိုးအနေအထားကို လုံခြုံတယ် လို့ မယူဆနိုင်သေးတာ တွေ့ရှိရ
- ❖ ကျောင်းသူ ကျောင်းသားများ ကျန်းမာရေးအတွက် စိတ်ချရတာနဲ့အမျှ ကျောင်းတွေဖွင့်နိုင်ရေးကို ဆောင်ရွက်ပါမယ်

အတိုးနှုန်းသက်သာသည့်ချေးငွေ လျှောက်ထားနိုင်ကြောင်း အသေးစားငွေရေးကြေးရေး အဖွဲ့အစည်းများသို့ အသိပေးကြေညာချက်

၁။ COVID-19 ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး အမျိုးသားအဆင့်ဗဟိုကော်မတီ၏ ၂၇-၅-၂၀၂၀ ရက်နေ့ အစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက်နှင့် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့အစည်း အဝေး၏ ခွင့်ပြုချက်အရ နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်များ အတွင်း “အခြေတကျ ဆိုင်ဖွင့်လှစ်ရောင်းချလျက်ရှိသော လက်ဖက်ရည်ဆိုင်နှင့် စားသောက် ဆိုင်ငယ်များ” အား ကာလတို (၁)နှစ်သက်တမ်းရှိ ရင်းနှီးမတည်ငွေ (ချေးငွေ)ကို အတိုးနှုန်း သက်သာစွာ ထုတ်ချေးသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

၂။ ချေးငွေထုတ်ချေးမည့် အစီအစဉ်မှာ မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်မှတစ်ဆင့် အသေးစားငွေ ရေးကြေးရေးအဖွဲ့အစည်းများသို့ ချေးငွေသက်တမ်း(၁)နှစ်၊ တစ်နှစ်လျှင်အတိုးနှုန်း ၁ % ဖြင့် ထုတ်ချေးပြီး အသေးစားငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့အစည်းများမှ COVID-19 ကြောင့် ထိခိုက်မှု ရှိသည့် လက်ဖက်ရည်ဆိုင်နှင့် စားသောက်ဆိုင်ငယ်များသို့ ချေးငွေသက်တမ်း (၁)နှစ်၊

တစ်နှစ်လျှင် အတိုးနှုန်း ၂ % ဖြင့် ထုတ်ချေးပေးရေးဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပါသည်။

၃။ အထက်ပါချေးငွေအစီအစဉ်တွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်လိုသည့် လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ခွင့်လိုင်စင် ရရှိထားသော အသေးစားငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့အစည်းများသည် ချေးငွေလျှောက်လွှာပုံစံနှင့် အတူ ပူးတွဲတင်ပြရမည့်အထောက်အထား၊ စာရွက်စာတမ်းစာရင်းကို ငွေရေးကြေးရေး ကြီးကြပ်စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန၏ Website: www.fird.gov.mm တွင် ရယူ၍ ပြည့်စုံစွာ ဖြည့်စွက်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံ အသေးစားငွေရေးကြေးရေးလုပ်ငန်းများ ကူညီမှုအသင်းမှတစ်ဆင့် ငွေရေးကြေးရေးကြီးကြပ်စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာနသို့ (၇-၈-၂၀၂၀) ရက်နေ့ နောက်ဆုံးထား၍ ပေးပို့လျှောက်ထားနိုင်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ငွေရေးကြေးရေးကြီးကြပ်စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန

နိုင်ငံရေးပါတီများ
ရေဒီယိုနှင့်
ရုပ်မြင်သံကြား
အစီအစဉ်များမှ
ဟောပြောတင်ပြ
ခွင့်ပြုရန် စီစဉ်ထားရှိ

စာမျက်နှာ » ၃

မြောက် ယနေ့ ဖတ်စရာ

မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်က ဆောင်ရွက်နေသည့် နိုင်ငံခြားငွေဈေးပြိုင်လေလံနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် အသိပေးကြေညာချက်

စာမျက်နှာ » ၈

အခြေခံရည်ညွှန်းစပါးဈေးနှုန်း ထုတ်ပြန်ကြေညာချက်

စာမျက်နှာ » ၉

အမရပူရမြို့နယ် ရွှေဂဲကျေးရွာအနီး တာရီးကျိုးပေါက်မှုကြောင့် မြစ်ရေဝင်ရောက်မှု အမြန်ဆုံးလျော့နည်းစေရေး ရေစုပ်စက်များဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ

စာမျက်နှာ » ၁၀

မြန်မာ့

ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများတွင် ပူးပေါင်းပါဝင်

မကြာသေးမီရက်များက ဝန်ထမ်းအိမ်ရာများသို့ အစိမ်းဝတ် ကျန်းမာရေး ဝန်ထမ်းတစ်ဦး ဆင်ခြေထောက်ရောဂါကာကွယ်ဆေးများ လိုက်လံဝေငှ နေသည်ကိုတွေ့ရသည်။ အိမ်ရှိလူဦးရေကိုမေးပြီး အသက်အရွယ်အလိုက် သောက်ရမည့်ဆေးထုပ်များပေးသွားသည်။ ဆင်ခြေထောက်ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးကို ကျန်းမာရေးဌာနမှ အိမ်တိုင်ရာရောက် အခမဲ့လိုက်လံဝေငှ တိုက်ကျွေးနေခြင်းပင်ဖြစ်သည်။

ဆင်ခြေထောက်ရောဂါသည် သာမန်မျက်စိဖြင့်မမြင်နိုင်သည့် သွေးကြောထဲတွင်နေထိုင်သော သန်ကောင်ပိုးအမျိုးအစား ရောဂါပိုးကြောင့် ဖြစ်ပွားပြီး အညိုရောင်ရှိသောခြင်ကိုက်ရာမှတစ်ဆင့် ကူးစက်ကာ ယခုကဲ့သို့ မိုးရာသီကာလတွင် အဖြစ်များသည်။ ဆင်ခြေထောက်ရောဂါပိုး သယ်ဆောင်သောခြင်သည် ရေပုပ်ရေသိုးများ၊ ရေစီးရေလာမကောင်းသည့် ရေမြောင်းပုပ်များ၊ ရေဆိုးကျင်းများ၊ မလိုခြုံသောမြေအောက်မြောင်းများ တွင် ပေါက်ပွားတတ်သည်။

ရောဂါလက္ခဏာများအနေဖြင့် ချမ်းတုန်များခြင်း၊ ယားယံ၍အင်ပျဉ် ထွက်ခြင်း၊ ပန်းနာရင်ကျပ်ကဲ့သို့ချောင်းဆိုးရင်ကျပ်ခြင်း၊ အကျိတ်များရောင် ခြင်း၊ ဝှေးစေ့များရောင်ခြင်း၊ အောင့်ခြင်း၊ နှာခြင်း၊ မြေလက်များနီရဲလှောင် ရောင်ရမ်း၍ နှာခြင်း၊ ဆန်ဆေးရေကဲ့သို့ အဖြူရောင်ဆီးပျစ်ပျစ်သွားခြင်း၊ ဆီးထဲသွေးပါခြင်းစသည့် လက္ခဏာများရှိပြီး တချို့လူနာများတွင်ရောဂါ ပိုးရှိနေသော်လည်း ရောဂါလက္ခဏာမပြဘဲ ငုပ်နေတတ်သည်။ ရောဂါ သက်ရင့်လာပါက မြေ လက်၊ ရင်သားစသည်တို့ တစ်ဖက်တည်း သို့မဟုတ် နှစ်ဖက်စလုံးကြီးလာပြီး နောက်ဆုံးတွင် ဆင်ခြေထောက်ကဲ့သို့ဖြစ်လာ ကြောင်းသိရသည်။

လက်ရှိကာလတွင် ကမ္ဘာတစ်ဝန်း၌ ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါဘေးနှင့် ရင်ဆိုင်နေရသည်။ ကူးစက်မှုများက ရပ်တန့်မသွားသေးဘဲ သေဆုံးမှုများ ရှိနေဆဲပင်။ ကာကွယ်ကုသဆေးများမပေါ်သေးဘဲ ကူးစက်မှုကာကွယ်ရေး နည်းလမ်းများကြောင့် တစ်နိုင်ငံနှင့်တစ်နိုင်ငံ ကူးသန်းသွားလာမှုများ၊ စီးပွားကုန်သွယ်မှုများ ရပ်တန့်ထားရသည်။ ခရီးသွားလုပ်ငန်းများနှင့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများ ရပ်တန့်နေသောကြောင့် နိုင်ငံတိုင်းတွင် စီးပွားရေးထိခိုက်ဆုံးရှုံးမှုများ ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသည်။

မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူ ခြောက်ဦး ရှိသည်။ လက်ရှိအချိန်တွင် ပြည်တွင်းကူးစက်မှုများ မရှိသော်လည်း ပြည်ပမှ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသူများတွင် ရောဂါပိုးရှောင်ဖွဲ့မှုများက ရှိနေဆဲ ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၏ စည်းကမ်းသတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ သတိထားသွားလာနေထိုင်ကြရန် အမြဲမပြတ်သတိပေးလျက်ရှိသည်။ ထိုကဲ့သို့သောအခြေအနေတွင် အခြားရာသီအလိုက် ဖြစ်ပွားတတ်သောရောဂါများ မဖြစ်ပွားစေရေး ကျန်းမာရေးဌာန၏ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများကိုခံယူပြီး မိမိတို့ ကိုယ်တိုင်လည်း ကျန်းမာရေးအသိဖြင့် နေထိုင်ရမည်ဖြစ်သည်။

မိုးရာသီကာလတွင် အထက်ပါဆင်ခြေထောက်ရောဂါအပြင် သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါ၊ ဝမ်းပျက်ဝမ်းလျှောရောဂါများသာမက အစားအသောက်မှတစ်ဆင့်ဖြစ်တတ်သော မှိုအဆိပ်သင့်ရောဂါကိုလည်း သတိထားရမည်ဖြစ်သည်။ ယခုကာလ ဈေးများတွင် ရာသီမှိုများရောင်းချ လျက်ရှိသည်။ မှိုများတွင် အန္တရာယ်ကင်းစွာစားသုံးနိုင်သော မှိုအမျိုးအစား များရှိသကဲ့သို့ အဆိပ်ရှိသောမှိုများစွာရှိသည်။ ပြင်းထန်စွာအဆိပ်သင့်စေ သောမှိုကိုစားသုံးမိပါက အသက်ဆုံးရှုံးနိုင်သည့်အထိ ဖြစ်ပေါ်နိုင်သဖြင့် မိမိတို့စားဖူးသောမှိုမျိုးကို မဝယ်ယူခြင်းဖြင့်ကာကွယ်ရမည်ဖြစ်သည်။

မိမိတို့၏နေစဉ်နေထိုင်မှုတွင် ကျန်းမာရေးနှင့်အညီ ညီညွတ်မျှတ စွာ စားသောက်နေထိုင်ခြင်းသည် လူတိုင်းရရှိနိုင်သည့် အခြေခံကျန်းမာ ရေးစောင့်ရှောက်မှုပင်ဖြစ်ပါသည်။ ရောဂါဖြစ်ခါမှ ဆေးရုံဆေးခန်းသွား ခြင်းထက် မိမိတို့ကိုယ်တိုင်က ကျန်းမာရေးအသိ၊ ကျန်းမာရေးသတိရှိရှိဖြင့် စားသောက်နေထိုင်ရင်း ကျန်းမာရေးဌာနမှ အခါအားလျော်စွာ ဆောင်ရွက် သော ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများတွင် ပူးပေါင်းပါဝင်ကြပါရန် တိုက်တွန်းလိုက်ရပါသည်။ ။

ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဥပဒေကြမ်းပူးပေါင်းကော်မတီ အစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၃

ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဥပဒေကြမ်းပူးပေါင်းကော်မတီသည် ပြည်ထောင်စု အစိုးရအဖွဲ့က ပေးပို့လာသော ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ပြည်ထောင်စု၏ အခွန်အကောက် ဥပဒေကြမ်းနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် အစည်းအဝေးကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၃ နာရီခွဲတွင် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် D ဆောင် ဒုတိယထပ် အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပ သည်။

အစည်းအဝေးသို့ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဒုတိယဌာန၊ ဥပဒေကြမ်း ပူးပေါင်းကော်မတီနှင့် ပြည်သူ့ငွေစာရင်းပူးပေါင်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းအောင် (ခ) ဦးထွန်းထွန်းဟိန်၊ ဥပဒေကြမ်းပူးပေါင်းကော်မတီနှင့် ပြည်သူ့ငွေစာရင်း ပူးပေါင်းကော်မတီတို့မှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများ၊ အတွင်းရေးမှူးများ၊ တွဲဖက်အတွင်း ရေးမှူးများနှင့် ကော်မတီဝင်များ၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ သတင်းစဉ်



ဧရာဝတီ၊ ချင်းတွင်း မြစ်ရေကြီးမှုအခြေအနေ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၃

ဧရာဝတီမြစ်ရေ ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီခွဲအချိန် တိုင်းထွာချက် အရ ချင်းတွင်းမြစ်ရေသည် ဟုမ္မလင်းမြို့တွင် ပေဝက်ခန့် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ ကျော်လွန်ရောက်ရှိနေသည်။ အဆိုပါ မြစ်ရေသည် လက်ရှိရေမှတ်မှ နောက်နှစ်ရက်အတွင်း တစ်ပေခန့် ဆက်လက်တက်လာနိုင်ကာ ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ် ရေမှတ်အထက် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်သည်။

ချင်းတွင်းမြစ်ရေ

ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီခွဲအချိန် တိုင်းထွာချက် အရ ချင်းတွင်းမြစ်ရေသည် ဟုမ္မလင်းမြို့တွင် ပေဝက်ခန့် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ ကျော်လွန်ရောက်ရှိနေသည်။ အဆိုပါ မြစ်ရေသည် လက်ရှိရေမှတ်မှ နောက်နှစ်ရက်အတွင်း တစ်ပေခန့် ဆက်လက်တက်လာနိုင်ကာ ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ် ရေမှတ်အထက် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင် သည်။

အလားတူ ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီခွဲအချိန် တိုင်းထွာချက်အရ ချင်းတွင်းမြစ်ရေသည် ဖောင်းပြင်မြို့တွင် ပေဝက်ခန့် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ် ရေမှတ်အထက်သို့ ကျော်လွန်ရောက်ရှိနေသည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည် လက်ရှိရေမှတ်မှ နောက် နှစ်ရက်အတွင်း ပေဝက်ခန့် ဆက်လက်တက်လာ နိုင်ကာ ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်သည်။

မိုး/ဇလ

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက် (၂၃-၇-၂၀၂၀)

Table with 5 columns: Index Name, Buy, Sell, High, Low. Includes MCB, FPB, TMH, EFR, FMI, and MTSH.

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှ ရယူသည်။

ရွှေဈေး၊ စက်သုံးဆီဈေးနှင့် နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း

Table showing gold prices, oil prices, and exchange rates. Includes sub-tables for gold prices and oil prices.

မြန်မာ့

Table with 4 columns: Category, Item, Price, and Note. Lists various goods and their prices.

QR code and text for Myanmar Digital News, presented by NPT. Includes website URL www.mdn.gov.mm.

နိုင်ငံရေးပါတီများ ရေဒီယိုနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားအစီအစဉ်များမှ ဟောပြောတင်ပြခွင့်ပြုရန် စီစဉ်ထားရှိ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်
ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်
ကြေညာချက်အမှတ် (၁၃၈ / ၂၀၂၀)
၁၃၈၂ ခုနှစ်၊ ဒုတိယဝါဆိုလဆန်း ၄ ရက်
(၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၂၃ ရက်)

နိုင်ငံရေးပါတီများ ရေဒီယိုနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားအစီအစဉ်များမှ ဟောပြောတင်ပြခွင့်

၁။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သည် နိုင်ငံရေးပါတီတည်ထောင်ခွင့်ပြုခြင်း၊ မှတ်ပုံတင်ခွင့်ပြုခြင်းများကို စိစစ်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပြီး ၁-၇-၂၀၂၀ ရက်စွဲပါ ကြေညာချက်အမှတ် (၁၁၅/၂၀၂၀) ဖြင့် လွှတ်တော်အသီးသီးအတွက် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကို ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၈ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း သတ်မှတ်ကြေညာပြီး ဖြစ်ပါသည်။

၂။ နိုင်ငံရေးပါတီများအနေဖြင့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအတွက် မဲဆွယ်စည်းရုံးရန်အလို့ငှာ မိမိတို့ပါတီ၏ မူဝါဒသဘောထား၊ လုပ်ငန်းစဉ် စသည်တို့ကို နိုင်ငံပိုင် ရေဒီယိုနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား အစီအစဉ်များမှ ဟောပြောတင်ပြချက်များအား ၈-၉-၂၀၂၀ ရက်နေ့မှ ၆-၁၁-၂၀၂၀ ရက်နေ့အထိ ခွင့်ပြုပေးရန် စီစဉ်ထားရှိပါသည်။

၃။ နိုင်ငံရေးပါတီများက နိုင်ငံပိုင် ရေဒီယိုနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားအစီအစဉ်များမှ ဟောပြောတင်ပြလိုလျှင် သက်ဆိုင်ရာ ပါတီဥက္ကဋ္ဌ သို့မဟုတ် အတွင်းရေးမှူးသည် ၂၂-၈-၂၀၂၀ ရက်နေ့ နောက်ဆုံးထား၍ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သို့ ဟောပြောတင်ပြလိုသည့် စာမူနှင့်အတူ သက်ဆိုင်ရာ ပါတီမှ ဟောပြောစည်းရုံးမည့် ပုဂ္ဂိုလ်အမည်၊ တာဝန်၊ ဆက်သွယ်ရန် ဖုန်းနံပါတ်တို့ကို ဖော်ပြ၍ ခွင့်ပြုမိန့်၊ လျှောက်ထားရပါမည်။ ခွင့်ပြုမိန့်၊ လျှောက်ထားသည့် စာမူသည် Pyidaungsu Font Size 13 ဖြင့် (A4) အရွယ်အစား စက္ကူ (၇) မျက်နှာထက် မပိုစေရ။ ပါတီ၏ တေးသီချင်းများ (ရုပ်/သံပါ) ထည့်သွင်းလိုပါက သီချင်းခွေ ၂ ခွေနှင့်အတူ သီချင်းစာသားကိုပါ ပေးပို့ရပါမည်။ နိုင်ငံပိုင် ရေဒီယိုနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား အစီအစဉ်များမှ မဲဆွယ်စည်းရုံးဟောပြောခြင်း မပြုလိုပါက မပြုလိုကြောင်း အကြောင်းကြားစာပေးပို့ရပါမည်။

၄။ နိုင်ငံပိုင် ရေဒီယိုနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားအစီအစဉ်များမှ ဟောပြောခွင့်ပြုရန် လျှောက်ထားကြသည့် နိုင်ငံရေးပါတီများအား အဆင်ပြေစွာ အလှည့်ကျ ဟောပြောတင်ပြနိုင်စေရန်အတွက် နိုင်ငံရေးပါတီ တစ်ခုချင်းအလိုက်

ဟောပြောတင်ပြခွင့်ရရှိသည့် နေ့ရက်နှင့် အချိန်ဇယားကို ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က သက်ဆိုင်ရာဌာန အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ညှိနှိုင်းသတ်မှတ်ပေးပါမည်။

၅။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သည် ဟောပြောတင်ပြလိုသည့် စာမူကို လိုအပ်သလို စိစစ်ပြီး -

(က) ခွင့်ပြုမိန့်ထုတ်ပေးခြင်း သို့မဟုတ် ပြန်လည်ပြင်ဆင်ရေးသားစေပြီး ခွင့်ပြုမိန့် ထုတ်ပေးခြင်း ပြုပါမည်။

(ခ) ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က သတ်မှတ်သော နေ့ရက်၊ အချိန်ဇယားနှင့်အညီ ခွင့်ပြုသည့် နေ့ရက်၊ အချိန်အပိုင်းအခြားနှင့် ဟောပြောရန် ခွင့်ပြုသည့် ပုဂ္ဂိုလ်၏အမည်ကို ခွင့်ပြုမိန့်တွင် ဖော်ပြပေးပါမည်။

(ဂ) ပြန်လည်ပြင်ဆင်ရေးသားရန်အတွက် ရိုက်ကူးမည့် နေ့မတိုင်မီ လျှောက်ထားသူထံ အကျိုးအကြောင်းဖော်ပြလျက် အကြောင်းပြန်ကြားပေးပါမည်။

၆။ နိုင်ငံပိုင် ရေဒီယိုနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားအစီအစဉ်များမှ ဟောပြောရာတွင် နိုင်ငံရေးပါတီတစ်ခုအား -

(က) ဟောပြောချိန် ၁၅ မိနစ်အထိ ခွင့်ပြုပေးပါမည်။

(ခ) ပါတီ၏တေးသီချင်းများကို ထုတ်လွှင့်လိုပါက ဟောပြောရန် ခွင့်ပြုသည့် သတ်မှတ်ချိန် ၁၅ မိနစ် အတွင်းသာ ထုတ်လွှင့်ခွင့်ပြုပါမည်။

(ဂ) ဟောပြောစည်းရုံးမှုအား မြန်မာဘာသာဖြင့်ဖြစ်စေ၊ တိုင်းရင်းသားဘာသာဖြင့်ဖြစ်စေ စည်းရုံးဟောပြောခွင့်ပြုပါမည်။ တိုင်းရင်းသားဘာသာဖြင့် ဟောပြောစည်းရုံးမည်ဆိုပါက မြန်မာဘာသာဖြင့်လည်း ပူးတွဲတင်ပြရမည်ဖြစ်ပါသည်။

၇။ နိုင်ငံရေးပါတီများသည် နိုင်ငံပိုင် ရေဒီယိုနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားအစီအစဉ်များမှ ဟောပြောတင်ပြရာတွင် အောက်ဖော်ပြပါ တားမြစ်ချက်တစ်ရပ်ကို ဖောက်ဖျက်ကျူးလွန်ခြင်း မပြုရပါ-

(က) ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှုမပြိုကွဲရေးနှင့် အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးတို့ကို ထိခိုက်စေသည့် ဟောပြောမှု ပြုလုပ်ခြင်း၊

(ခ) လုံခြုံရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် အေးချမ်းသာယာရေးကို ထိခိုက်စေသည့် ဟောပြောမှု ပြုလုပ်ခြင်း၊

(ဂ) ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေနှင့် တည်ဆဲဥပဒေများကို လေးစားလိုက်နာမှုမရှိသော ဟောပြောမှုပြုလုပ်ခြင်း၊

(ဃ) နိုင်ငံတော်အား အကြည်ညိုပျက်စေရန် သို့မဟုတ် ဂုဏ်သိက္ခာထိပါးစေရန် ဟောပြောမှု ပြုလုပ်ခြင်း၊

(င) တပ်မတော်ပြိုကွဲရေးကို ဖြစ်ပေါ်စေရန် သို့မဟုတ် တပ်မတော်၏ ဂုဏ်သိက္ခာကို ထိခိုက်စေရန် ဟောပြောမှုပြုလုပ်ခြင်း၊

(စ) လူမျိုးရေး သို့မဟုတ် ဘာသာရေး သို့မဟုတ် လူတစ်ဦးချင်း သို့မဟုတ် လူအများနှင့်ပတ်သက်၍ ပဋိပက္ခဖြစ်ပေါ်စေနိုင်သည့် သိက္ခာနှင့် ကိုယ်ကျင့်တရားကို ထိခိုက်စေနိုင်သည့် ဟောပြောမှု သို့မဟုတ် စည်းရုံးလှုံ့ဆော်မှု ပြုလုပ်ခြင်း၊

(ဆ) ဘာသာရေးကို နိုင်ငံရေးအတွက် အလှူသုံးစားမှုပြုသော ဟောပြောမှုပြုလုပ်ခြင်း၊

(ဇ) ငြိမ်းချမ်းစွာ ပညာသင်ကြားရေးကို ထိခိုက်ပျက်ပြားစေရန် သွေးတိုးလှုံ့ဆော် ဟောပြောမှုပြုလုပ်ခြင်း၊

(ဈ) နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများအား ယင်းတို့၏ တာဝန်ကို ကျေပွန်စွာမထမ်းဆောင်နိုင်စေရန် သို့မဟုတ် အစိုးရအား ဆန့်ကျင်ဆန္ဒပြစေရန် သွေးတိုးလှုံ့ဆော် ဟောပြောမှုပြုလုပ်ခြင်း။

၈။ နိုင်ငံရေးပါတီများသည် မိမိတို့၏ မူဝါဒသဘောထားနှင့်အညီ အေးချမ်းသာယာပြီး ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော မြန်မာနိုင်ငံတော်ကြီးဖြစ်ပေါ်လာအောင် မည်သို့ဆောင်ရွက်ဖော်ဆောင်မည်ကို ဥပဒေများနှင့်အညီ မဲဆွယ်စည်းရုံးဟောပြောကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။

၉။ သို့ဖြစ်၍ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၈ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပမည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကို လွတ်လပ်၍ တရားမျှတသော ရွေးကောက်ပွဲဖြစ်စေရေးအတွက် နိုင်ငံရေးပါတီများသည် မဲဆွယ်စည်းရုံးရန်ကိစ္စအလို့ငှာ မိမိတို့၏ မူဝါဒ၊ သဘောထား၊ လုပ်ငန်းစဉ် စသည်တို့ကို နိုင်ငံပိုင် ရေဒီယိုနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား အစီအစဉ်များမှ ဟောပြောတင်ပြမှုများ ပြုလုပ်ကြရာတွင် ဤကြေညာချက်နှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ကြရန် ဖြစ်ပါသည်။

(လှသိန်း)
ဥက္ကဋ္ဌ
ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်

ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် စီးပွားရေးသက်ရောက်မှုများအပေါ် ကုစားရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ အစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၃
ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် စီးပွားရေးသက်ရောက်မှုများအပေါ် ကုစားရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ၏ အစည်းအဝေးအမှတ်စဉ် (၇/၂၀၂၀) ကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးသို့ လုပ်ငန်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြား စီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသောင်းထွန်းနှင့် လုပ်ငန်းကော်မတီဝင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ ဖြစ်သော စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးစိုးဝင်း၊ အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အား ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသိန်းဆွေ၊ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသန်းမြင့်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်ကျော်မောင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်များ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

အစည်းအဝေးတွင် လုပ်ငန်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌက မိမိတို့ ယနေ့အထိ အစည်းအဝေးခြောက်ကြိမ်ကျင်းပခဲ့ပြီး ဆုံးဖြတ်ချက် ၇၈ ချက် ချမှတ်ကာ ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသည့် စီးပွားရေးဆိုင်ရာ သက်ရောက်မှုများနှင့်ပတ်သက်၍ ဆောင်ရွက်ရန် ကိစ္စရပ်များကို ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပါကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရန်ပုံငွေမှ



ချေးငွေများကို စိစစ်ထုတ်ပေးလျက်ရှိရာ ခုနစ်ကြိမ် ထုတ်ပေးနိုင်ခဲ့ပြီး နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ လုပ်ငန်းပေါင်း ၃၃၉၃ ခုသို့ ချေးငွေ ၁၀၁ ဒသမ ၁၂၈ ဘီလီယံထုတ်ပေးနိုင်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပါကြောင်း၊ ဒုတိယအကြိမ် ချေးငွေများ ထုတ်ပေးရာတွင် စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာနမှ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဇူလိုင် ၃ ရက်တွင် ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့သည့် ကြေညာချက်အမှတ်(၂/၂၀၂၀)နှင့် အညီ ရန်ပုံငွေများကို ကျပ်ဘီလီယံ ၁၀၀ ကို ပထမအရစ် ကျပ် ၃၅ ဘီလီယံ၊ ဒုတိယအရစ် ကျပ် ၃၅ ဘီလီယံ၊ တတိယအရစ် ကျပ် ၃၀ ဘီလီယံ အစီအစဉ်အတိုင်း ခွဲဝေအသုံးပြုသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့ကော်မတီ၏ ပင်မလုပ်ငန်းတာဝန်များ၊ ဒုတိယအကြိမ်ထုတ်ပေးမည့် ချေးငွေဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းကိစ္စရပ်များနှင့် ရှေ့ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းစဉ်များ

ကို ဆွေးနွေးဆုံးဖြတ်ပေးကြရန်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ တက်ရောက်လာကြသူများက လုပ်ငန်းကော်မတီက ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် လုပ်ငန်းစဉ်များအပေါ် ပြန်လည်သုံးသပ်ညှိနှိုင်းကြပြီး ဒုတိယအကြိမ် ကိုဗစ်-၁၉ ရန်ပုံငွေ ထပ်မံလျာထားရာတွင် ချေးငွေထုတ်ပေးမည့် လုပ်ငန်းကဏ္ဍများ သတ်မှတ်ရေး၊ ချေးငွေရယူထားသည့် လုပ်ငန်းများက ချေးငွေအသုံးပြုမှုအပေါ် စိစစ်ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးအမျိုးသားအဆင့် ဗဟိုကော်မတီက ပေးပို့လာသည့် ကိစ္စရပ်များ၊ ပုဂ္ဂလိကစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများက အဆိုပြု တင်ပြလာသည့် ကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ ဒုတိယအကြိမ် ချေးငွေထုတ်ပေးရာတွင် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့်

ရေထွက်ပစ္စည်း ထုတ်လုပ်သည့် လုပ်ငန်းများ၊ ပြည်ပပို့ကုန်ထုတ်လုပ်သည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများ၊ သွင်းကုန်အစားထိုးပစ္စည်း ထုတ်လုပ်သည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများ၊ ပြည်တွင်းထုတ်လုပ်မှုမှ ပြည်ပတင်ပို့သည့်အထိ ထုတ်လုပ်မှုတွင်းဆက် (Supply Chain) တစ်လျှောက် ပါဝင်ဆောင်ရွက်သည့် လုပ်ငန်းများ၊ စားသောက်ကုန်ထုတ်လုပ်သည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများ၊ ပြည်ပအလုပ်အကိုင်ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများနှင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း ပညာသင်ကျောင်းများသို့ ထုတ်ပေးရေး ဆောင်ရွက်ပေးသွားရန်နှင့် ချေးငွေထုတ်ပေးမှုများ မြန်ဆန်သွက်လက်စေရေးအတွက် မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်မှ ထုတ်ပေးမှုအပြင် ပုဂ္ဂလိကဘဏ်များမှ တစ်ဆင့်လည်း ထုတ်ပေးနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်သွားရန် ဆွေးနွေးဆုံးဖြတ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ပြည်သူ့ဒီမိုကရေစီပါတီအား နိုင်ငံရေးပါတီအဖြစ် မှတ်ပုံတင်ခွင့်ပြုထားခြင်းကို ပယ်ဖျက်၍ ပါတီအား ဖျက်သိမ်း

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်
ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်
ကြေညာချက်အမှတ် (၁၃၉ / ၂၀၂၀)
၁၃၈၂ ခုနှစ်၊ ဒုတိယဝါဆိုလဆန်း ၄ ရက်
(၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၂၃ ရက်)
နိုင်ငံရေးပါတီအဖြစ် မှတ်ပုံတင်ခွင့်ပြုထားခြင်းကို ပယ်ဖျက်၍ ပါတီအား ဖျက်သိမ်းခြင်း

၁။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သည် ပြည်သူ့ဒီမိုကရေစီပါတီ (People Democracy Party) ကို မှတ်ပုံတင်အမှတ် (၄၃)၊ ၂၃-၉-၂၀၁၁ ရက်စွဲပါ ကြေညာချက်အမှတ် (၄၉/၂၀၁၁) ဖြင့် နိုင်ငံရေးပါတီအဖြစ် မှတ်ပုံတင်ခွင့်ပြုခဲ့ပါသည်။

၂။ ပြည်သူ့ဒီမိုကရေစီပါတီ (People Democracy Party) ကို နိုင်ငံရေးပါတီအဖြစ် မှတ်ပုံတင်ထားခြင်းအား ၁၈-၇-၂၀၁၇ ရက်နေ့မှ ၁၇-၇-၂၀၂၀ ရက်နေ့အထိ ၃ နှစ် ယာယီရပ်ဆိုင်း၍ ပါတီတွင်းကိစ္စရပ်များအား ပြေလည်အောင် ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်သွားရန် နိုင်ငံရေးပါတီများ မှတ်ပုံတင်ခြင်းဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၄(ဂ)နှင့်အညီ ညွှန်ကြားခဲ့ပါသည်။ သို့ရာတွင် ရပ်ဆိုင်းထားသည့်ကာလကုန်ဆုံးသည်အထိ ပါတီတွင်းကိစ္စရပ်များအား ပြေလည်အောင် ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ခြင်းမရှိသည့်အပြင် ပါတီဖွဲ့စည်းပုံစည်းရုံးမှုနှင့်အညီ ပါတီဥက္ကဋ္ဌ တစ်ဦးအား ပါတီညီလာခံ ကျင်းပပြုလုပ်၍ ရွေးချယ်တင်မြှောက်ခြင်းတို့ကို ကော်မရှင်က ညွှန်ကြားသည့်အတိုင်း လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန် ပျက်ကွက်ကြောင်း စိစစ်တွေ့ရှိရပါသဖြင့် ၂၃-၇-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပသော ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် စုံညီလုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး အမှတ်စဉ် (၂၄/၂၀၂၀)၌ နိုင်ငံရေးပါတီများမှတ်ပုံတင်ခြင်းဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၄(င)အရ နိုင်ငံရေးပါတီအဖြစ် မှတ်ပုံတင်ထားခြင်းမှ ပယ်ဖျက်၍ ပါတီကို ဖျက်သိမ်းရန် ဆုံးဖြတ်ခဲ့ပါသည်။

၃။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်တွင် နိုင်ငံရေးပါတီအဖြစ် မှတ်ပုံတင်ထားသည့် ပြည်သူ့ဒီမိုကရေစီပါတီ (People Democracy Party) ကို ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၂၃ ရက်နေ့မှစ၍ နိုင်ငံရေးပါတီအဖြစ် မှတ်ပုံတင်ထားခြင်းမှ ပယ်ဖျက်၍ ပါတီအား ဖျက်သိမ်းလိုက်သည်။

(လှသိန်း)
ဥက္ကဋ္ဌ
ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်

တူပြိုင်ပြိုင်လုပ်ကိုင်ကြပါစို့

ကမ္ဘာ့ဇာတ်ခုံကြီးမှ ကမ္ဘာ့တေးသံလိုက်၍ ကနိုင်တဲ့ ဗမာပြည်ကြီးဖြစ်အောင် ဖန်တီးပြုပြင်ကြစို့။ ဗမာပြည်ကြီးကို လွတ်လပ်ပြီး တိုးတက်ထွန်းကားတဲ့ တိုင်းပြည်ဖြစ်အောင် ကြံဆောင်ကြိုးစားကြစို့။ ယခုလက်ဝယ်ရှိ တဲ့ လုပ်ငန်းတာဝန်အလိုက် ကျွန်တော်တို့ အလုပ်လုပ်ကြစို့။ ကျွန်တော်တို့အားလုံး စစ်သားရော၊ နိုင်ငံရေးသမားရော၊ စာရေးဆရာရော၊ သတင်းစာဆရာရော၊ ဗမာတစ်မျိုးသားလုံး ယခုပြောတဲ့အတိုင်း ခေတ်ပြောင်းအလုပ်ကို တူပြိုင်ပြိုင်လုပ်ကိုင်ကြပါစို့။

(၁၉၄၇ ခုနှစ် အိုးဝေမဂ္ဂဇင်းတွင် ပဲခူးဆောင်ကျောင်းသား ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၏ အဘော်နှင့် အောင်မြင်ဆန်းသစ်သော အတွေးအခေါ်များမှ ကောက်နုတ်ချက်)



အစိုးရမှ ဖောက်လုပ်ပေးခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ အဆိုပါ စီးဝေ - အုန်းသီးဝ ကျေးရွာချင်းဆက်လမ်းတွင် ကျန်ရှိနေသည့် လမ်းပိုင်း ၁၆ မိုင် ဖောက်လုပ်ပေးရန်နှင့် ပတ်သက်၍ နယ်မြေဒေသ လုံခြုံရေးအခြေအနေအရ ၂၀၂၀ - ၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ရန်ပုံငွေထည့်သွင်းလျာထားမှုမရှိပါကြောင်းနှင့် နယ်မြေဒေသ အေးချမ်းပြီး လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နိုင်မည့်အချိန်တွင် သက်ဆိုင်ရာဒေသတာဝန်ရှိသူများ ပူးပေါင်း ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးပြီး ချင်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ ထောက်ခံချက်နှင့်အတူ သတ်မှတ်စီမံကိန်းအဆိုပြုလွှာဖြင့် ရန်ပုံငွေတင်ပြလာမည်ဆိုပါက ၂၀၂၁ - ၂၀၂၂ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်မှစ၍ ရန်ပုံငွေရရှိမှုအပေါ်မူတည်ပြီး ပြည်ထောင်စုရန်ပုံငွေတွင် အပိုင်းလိုက်ထည့်သွင်း လျာထားပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဖြေကြားသည်။

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဦးကျော်သောင်း၏ မြန်မာ့ရက်စဉ် သမိုင်းစာအုပ် ဆက်လက်ထုတ်ဝေရန် အစီအစဉ် ရှိ/မရှိ မေးခွန်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကြည်မင်းက ရက်စဉ်သမိုင်းများကို စာမျက်နှာအပေါ် မူတည်၍ ခုနှစ်အလိုက် ဆက်လက်ထုတ်ဝေသွားရန်အတွက် ဘဏ္ဍာငွေအခြေအနေ၊ အခြားစာအုပ်ထုတ်ဝေမှုအခြေအနေများအပေါ်မူတည်၍ စဉ်ဆက်မပြတ် ဆက်လက်ထုတ်ဝေသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဖြေကြားသည်။

စကုကျွန်းပတ်လည်အား ကျောက်ချောလမ်းအဖြစ် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရေး စုစုပေါင်း ရန်ပုံငွေကျပ် ၇၇၃ ဒသမ ၂၅ သန်းလျာထားပြီး ဦးစားပေးအလိုက် ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်

ရခိုင်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဒေါ်ထုမေ၏ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ရမ်းဗြဲမြို့နယ်ရှိ စကုကျွန်းသည် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးခက်ခဲသည့် သီးခြားတည်ရှိသော ကျွန်းတစ်ကျွန်းဖြစ်သောကြောင့် တောင်ကုတ် - မာန်အောင် ခရီးစဉ် ပြေးဆွဲနေသော အမြန်ရေယာဉ်များ စကုကျွန်းတွင် ဆိုက်ကပ်ပေးနိုင်ရေးအတွက် ဆိပ်ခံတံတားတစ်ခု တည်ဆောက်ပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ/မရှိနှင့် စကုကျွန်းပတ်လမ်း ၈ မိုင် ၂ ဖာလုံအား ကျောက်ချောလမ်းအဖြစ် လာမည့်ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ဆောင်ရွက်ပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ/မရှိ မေးခွန်းတို့နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်မျိုးက စကုကျွန်းတွင် ဆိပ်ခံတံတားတည်ဆောက်ပေးရန် အစီအစဉ်မရှိသေးပါကြောင်းနှင့် စကုကျွန်းပတ်လည်အား ကျောက်ချောလမ်းအဖြစ် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရေးအတွက် ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် ၂၀၂၀ - ၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် စုစုပေါင်း ရန်ပုံငွေကျပ် ၇၇၃ ဒသမ ၂၅ သန်းလျာထားပြီး ဦးစားပေးအလိုက် ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဖြေကြားသည်။

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဦးမင်းနိုင်၏ ခန္တီးလေဆိပ်အဆောက်အအုံအား ၂၀၂၀ - ၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် အသစ်ဆောက်လုပ်ပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ/မရှိ မေးခွန်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်မျိုးက လက်ရှိ ခန္တီး လေဆိပ်အဆောက်အအုံသည် ဝင်/ထွက်အသုံးပြုလျက်ရှိသည့် ခရီးသည်ဦးရေအတွက် လုံလောက်မှုရှိနေသေးသည့်အတွက် လေဆိပ်အဆောက်အအုံ



ဒုတိယဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်သန်းထွဋ်



ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကြည်မင်း



ချင်းပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၁)မှ ဦးဝေတင်



စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၁)မှ ဦးကျော်သောင်း

အသစ်တည်ဆောက်ရေးအတွက် ၂၀၂၀ - ၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ရန်ပုံငွေလျာထားမှုမရှိပါကြောင်းနှင့် လက်ရှိတွင် လေဆိပ်အဆောက်အအုံအသေးစားမွမ်းမံမှုများ ဆောင်ရွက်နေဆဲကာလဖြစ်သဖြင့် လိုအပ်ပါက ပျက်စီးမှုဖြစ်ပေါ်နေသော နေရာများကို ထပ်မံစစ်ဆေး၍ အသေးစားမွမ်းမံပြုပြင်မှုများ ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဖြေကြားသည်။
အလားတူ ရခိုင်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၅)မှ ဦးမြင့်နိုင်၏ ကျောက်တော်မြို့နယ်အတွင်း ဂုဗ္ဗိထောင့်ကျေးရွာမှ လက်ခတ်ပင်ရင်းကျေးရွာအထိ ကျေးရွာ

ချင်းဆက်လမ်းပေါ်ရှိ တံတားများဖြစ်သော ဂေါရောမဏိကျေးရွာနှင့် ဇင်းခါးချေကျေးရွာကြားရှိ သရီနံချောင်းကူးတံတားနှင့် ဇင်းခါးချေကျေးရွာနှင့် အုတ်ကြွပ်ကျေးရွာကြားရှိ ပေါက်လေချောင်းကူးတံတား နှစ်စင်းတို့ကို ၂၀၂၀ - ၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ကွန်ကရစ်တံတားများအဖြစ် ဆောက်လုပ်ပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ/မရှိ မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်သန်းထွဋ်က လည်းကောင်း၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၅)မှ ဦးမောင်မောင်အုန်း၏ မြန်မာနိုင်ငံပိုင်မဟုတ်သော နိုင်ငံခြားမှတ်ပုံတင်ထားသည့် သင်္ဘောများ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းပိုင်း ရေလမ်းကြောင်းအတွင်းသို့ တရားမဝင် သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဝင်ရောက်လုပ်ကိုင်နေခြင်းကို နိုင်ငံတကာဆိုင်ရာ ဥပဒေများအရလည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဥပဒေနှင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအရလည်းကောင်း အမြန်ဆုံး အရေးယူဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခြင်း ရှိ/မရှိနှင့် ဆောင်ရွက်မည်ဆိုပါက မည်သည့်အချိန်တွင် မည်ကဲ့သို့ဆောင်ရွက်ပေးမည်ကို သိရှိလိုခြင်း မေးခွန်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်မျိုးက လည်းကောင်း ပြန်လည်ရှင်းလင်း ဖြေကြားခဲ့ကြသည်။

ထို့နောက် အမျိုးသားလွှတ်တော် ဥပဒေကြမ်းကော်မတီဝင် ဗိုလ်မှူးချုပ် တင်လွင် က အစိုးရ၏ ဝယ်ယူခြင်းနှင့် ပုံသေပိုင်ပစ္စည်းများ ထုခွဲခြင်းဆိုင်ရာ ဥပဒေကြမ်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဥပဒေကြမ်းကော်မတီ၏ အစီရင်ခံစာကို ပြန်လည်ဖတ်ကြားရှင်းလင်းသည်။

ယင်းနောက် အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်းက အဆိုပါ ဥပဒေကြမ်းကို တစ်ပိုဒ်ချင်းစီအလိုက် အမျိုးသားလွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ရယူအတည်ပြုသည်။

ဆက်လက်၍ စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်ဝင်းက အဆိုပါဥပဒေကြမ်းကို ပြင်ဆင်ထားသည့်အတိုင်း အတည်ပြုရန် အဆိုတင်သွင်းရာ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၇)မှ ဦးဇော်ဟိန်းက ထောက်ခံသည်။

ထို့နောက် အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက ယင်းအဆိုကို အတည်ပြုရန် လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ရယူရာ သဘောမတူသူမရှိသည့်အတွက် အစိုးရ၏ ဝယ်ယူခြင်းနှင့် ပုံသေပိုင်ပစ္စည်းများ ထုခွဲခြင်းဆိုင်ရာ ဥပဒေကြမ်းသည် ပြင်ဆင်ထားသည့်အတိုင်း အတည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာသည်။

ယင်းနောက် အမျိုးသားလွှတ်တော် ဥပဒေကြမ်းကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး ဒေါက်တာမြတ်ဉာဏ်က ၁၉၅၉ခုနှစ်၊ တပ်မတော်အက်ဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေကြမ်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဥပဒေကြမ်းကော်မတီ၏ အစီရင်ခံစာကို ဖတ်ကြားရှင်းလင်းသည်။

ဆက်လက်၍ အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက အဆိုပါ ပြင်ဆင်သည့်ဥပဒေကြမ်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြင်ဆင်ချက်အဆို တင်သွင်းလိုသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များရှိပါက အမည်စာရင်းတင်သွင်းနိုင်ကြောင်း ကြေညာသည်။

ဒုတိယအကြိမ် အမျိုးသားလွှတ်တော် (၁၇)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ဆဋ္ဌမနေ့ကို ဇူလိုင် ၂၈ ရက်တွင် ဆက်လက်ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
အောင်ရသွင်(သတင်းစဉ်)

Air KBZ လေကြောင်းလိုင်းက ပြည်တွင်းခရီးသွားများ သွားလာမှုအဆင်ပြေစေရန် အထူးအစီအစဉ်ထပ်မံပြုလုပ်

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၂၃ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာလအတွင်း ပြည်တွင်းခရီးသွားများ အဆင်ပြေစေရန်နှင့် ခရီးသွားလာမှု အခက်အခဲမရှိဘဲ အဆင်ပြေလွယ်ကူစေရန် Air KBZ လေကြောင်းလိုင်းက အထူးအစီအစဉ် ထပ်မံပြုလုပ်ပေးထားကြောင်း သိရသည်။

Air KBZ လေကြောင်းလိုင်းသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာလတွင်လည်း ခရီးစဉ်များ ပျံသန်းပြီးဆုံးပေးလျက်ရှိပြီး ပြည်တွင်းလေကြောင်းပို့ဆောင်ရေးကဏ္ဍ အရှိန်အဟုန် မြှင့်တင်ရန်နှင့် ခရီးသည်များ ပိုမိုအဆင်ပြေစေရန် ပြည်တွင်းခရီးစဉ်အားလုံးအတွက် “ဝါဆို X5000” အထူးအစီအစဉ် ပြုလုပ်ပေးသွားမည်ဖြစ်သည်။ ပြည်တွင်းခရီးသွားများ

အနေဖြင့် Air KBZ လေကြောင်းလိုင်းက တိုးချဲ့ပျံသန်းပြီးဆုံးပေးသည့် ပူတာအိုနှင့် ဗန်းမော်ခရီးစဉ်အပါအဝင် ပုံမှန်ပြေးဆွဲလျက်ရှိသည့် ရန်ကုန်၊ မန္တလေး၊ ဟံပိုး၊ သံတွဲ၊ ထားဝယ်၊ မြိတ်၊ ကော့သောင်း၊ လွိုင်ကော်၊ ကျောက်ဖြူ၊ စစ်တွေ၊ လားရှိုး၊ တာချီလိတ်၊ ကျိုင်းတုံ၊ မြစ်ကြီးနား၊ နေပြည်တော်၊ ခန္တီးနှင့် ကလေးမြို့ အစရှိသည့် ခရီးစဉ် ၁၉ ခုသို့ ခရီးစဉ်တစ်ကြောင်းလျှင် လက်မှတ်ဈေးနှုန်း ငွေကျပ် ၂၅၀၀၀ မှစတင်ကာ ဝယ်ယူနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

အထူးအစီအစဉ်ဖြင့် ရောင်းချမည့် လက်မှတ်များကို ဇူလိုင် ၂၄ ရက်မှ ၃၀ ရက်အထိ ဝယ်ယူရမည်ဖြစ်ပြီး ဇူလိုင် ၂၄ ရက်မှ အောက်တိုဘာ ၃၁ ရက်အထိ သွားလာနိုင်ကာ ခရီးစဉ်ရက်အပြောင်းအလဲနှင့် ခရီးသည်

အမည်ပြောင်းလဲခြင်း (တစ်ကြိမ်)ကို ခရီးသွားမည့်ရက်မတိုင်မီ သုံးရက်ကြိုတင်၍ အကြောင်းကြားပါက အခမဲ့ ပြုလုပ်ခွင့်ရမည်ဖြစ်သည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဖြစ်ပွားနေသည့် ကာလတွင် ပြည်တွင်းခရီးသွားများ အဆင်ပြေစေရန် ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြစ်ပြီး ယင်းလက်မှတ်များကို Air KBZ ၏ ဝက်ဘ်ဆိုက် www.airkbz.com၊ Mobile App၊ K7Chatbot နယ်ရုံးခွဲများနှင့် လက်မှတ်အရောင်းကောင်တာများ၊ Air KBZ ၏ လက်မှတ်အရောင်းကိုယ်စားလှယ်များထံတွင် ဝယ်ယူရရှိနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

Air KBZ လေကြောင်းလိုင်းသည် မြန်မာနိုင်ငံရှိ မြို့ပေါင်း ၁၇ မြို့သို့ ATR72-600 လေယာဉ်



ရှစ်စင်းဖြင့် ပျံသန်းပြီးဆုံးလျက်ရှိပြီး လက်ရှိ လျှင်လေကြောင်းခရီးစဉ်ပေါင်း ၂၁၀ ခန့် ပြေးဆွဲခရီးစဉ်အချိန်ဇယားများအရရက်တစ်ရက် တစ်ရက် နေကြောင်း သိရသည်။
ဖိုးသော်ဇင်

ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီး၏ အနာဂတ် ကံကြမ္မာ

ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီး၏ အနာဂတ်ကံကြမ္မာနှင့် ရပ်တည်နိုင်မှုသည် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အမေရိကန်သမ္မတ ရွေးကောက်ပွဲရလဒ်အပေါ်တွင် တည်မှီနေသည်လော(သို့မဟုတ်) ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် (ကိုဗစ်-၁၉)ကပ်ရောဂါ ထိန်းချုပ်ကာကွယ်နိုင်မည့် ဆေးစွမ်းကောင်းတစ်ခုလက် မည်သို့ ပေါ်ထွက်လာမည်လောကို ဘုရားတ၊ မေတ္တာပို့၍ စောင့်မျှော်ရမည့်အချိန် ဖြစ်ပါသည်။

မောင်ဟန်တင်(လှုပ် / ဆက်)

ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီး၏ အများဆုံးအလှူရှင် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု

အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုအနေဖြင့် ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၆ ရက်နေ့တွင် ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီး၏ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံအဖြစ်မှ တရားဝင် နုတ်ထွက်ခွင့်ပြုနိုင်ရေး အတွက် လျှောက်ထားတင်ပြသော၊ တစ်နှစ်ကြိုတင် ရသည့် နိုတစ်စာကို ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဇူလိုင်လ ၆ ရက် နေ့စွဲဖြင့် ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ် အန်တိုနီယို ဂူတာရက်စ်ထံသို့ သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရမ်၏ အစိုးရအဖွဲ့က ပေးပို့ထားကြောင်း အတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ ပြောရေးဆိုခွင့် ရှိသူ စတင်ဖော်ပြချက်က ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

အမေရိကန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး မိုက်ပွန်ပီယို ကလည်း ဇူလိုင်လ ၈ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်ခဲ့သော သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ၌ ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီး အနေဖြင့် ၎င်း၏ဦးဆောင်မှုဖြင့် ယခုဖြစ်ပေါ်နေသည့် လူ့အမြောက်အမြားကို သေဆုံးစေသည့်အပြင် ကမ္ဘာ့ စီးပွားရေးကိုပါ ဒေါ်လာသန်းနှင့်ချီ၍ ဆုံးရှုံးပျက်စီးမှုကို ဖြစ်ပေါ်စေလျက်ရှိသော ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ကပ်ရောဂါ ဆိုးကြီးအား ကာကွယ်တားဆီး သုတ်သင်ဟန့်တားနိုင် သည့်နည်းလမ်း အကောင်အထည်ဖော်နိုင်စွမ်းမရှိသည် ကို သိသာထင်ရှားစွာ တွေ့ရှိရကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် ယင်းကဲ့သို့သော အဖွဲ့အစည်းမျိုးအား ငွေကြေးထောက်ပံ့မှု ပေးရန် ဆန္ဒမရှိတော့ပါကြောင်း၊ သို့သော် ဆင်းရဲသည့် နိုင်ငံများအတွက် ပိုလီယိုရောဂါ ကာကွယ်ဆေး ထိုးပေးခြင်းနှင့် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် စီမံကိန်း လုပ်ငန်းစဉ် များ၌ ထောက်ပံ့ငွေများ ဆက်လက်ပေးသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသွားခဲ့ပါသည်။

အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုအနေဖြင့် ကမ္ဘာ့ ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီးသို့ အခြားအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများထက် သာလွန်စွာ ငွေကြေးထောက်ပံ့မှု အများဆုံးပေးနေသည့် နိုင်ငံဖြစ်ပါသည်။ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံပေါင်း ၁၉၄ နိုင်ငံရှိသည့် အနက် ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီးသို့ ပြဋ္ဌာန်းချက်နှင့် အညီ နှစ်စဉ်ထောက်ပံ့ငွေ အများဆုံးထည့်ဝင်ပေးနေသော ကမ္ဘာ့ထိပ်ဆုံး ၁၀ နိုင်ငံမှာ အောက်ပါအတိုင်း ဖြစ်ပါသည်-

- ၁။ အမေရိကန် - ဒေါ်လာ (၁၁၆) သန်း (စုစုပေါင်း၏ ၂၄ %)
- ၂။ တရုတ် - ဒေါ်လာ (၅၇)သန်း (စုစုပေါင်း၏ ၁၂ %)
- ၃။ ဂျပန် - ဒေါ်လာ (၄၁)သန်း (စုစုပေါင်း၏ ၈ %)
- ၄။ ဂျာမနီ - ဒေါ်လာ (၂၉)သန်း (စုစုပေါင်း၏ ၆ %)
- ၅။ အင်္ဂလန် - ဒေါ်လာ (၂၂)သန်း (စုစုပေါင်း၏ ၄ %)
- ၆။ ပြင်သစ် - ဒေါ်လာ (၂၁)သန်း (စုစုပေါင်း၏ ၄ %)
- ၇။ အီတလီ - ဒေါ်လာ (၁၆)သန်း (စုစုပေါင်း၏ ၃ %)
- ၈။ ဘရာဇီး - ဒေါ်လာ (၁၄)သန်း (စုစုပေါင်း၏ ၃ %)
- ၉။ ကနေဒါ - ဒေါ်လာ (၁၃)သန်း (စုစုပေါင်း၏ ၂ %)
- ၁၀။ ရုရှား - ဒေါ်လာ (၁၂)သန်း (စုစုပေါင်း၏ ၂ %)

အထက်ဖော်ပြပါ ၁၀ နိုင်ငံ၏ ရာခိုင်နှုန်းမှာ (စုစုပေါင်း၏ ၆၈ %) ရှိပြီး ကျန်အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအနက် ၄၄ နိုင်ငံအနေဖြင့် ဒေါ်လာ တစ်သန်းအောက်ထည့်ဝင်ပြီး



ကျန်နိုင်ငံများအနေဖြင့် ဒေါ်လာ တစ်သိန်းအောက်သာ ထည့်ဝင်ကြရပါသည်။

အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုအနေဖြင့် နှစ်စဉ် သတ်မှတ် ပြဋ္ဌာန်းချက်နှင့်အညီ ဒေါ်လာ ၁၁၆ သန်း ထည့်ဝင်သည့် အပြင် မိမိစိတ်ဆန္ဒအလျောက် တစ်နှစ်လျှင် ဒေါ်လာ သန်း ၄၀၀ အပိုဆောင်းထပ်ပေးသည့်အတွက် စုစုပေါင်း ဒေါ်လာ သန်း ၅၀၀ ကျော်ကို အကြမ်းဖျင်းထည့်ဝင်လျက်ရှိပါသည်။ ထို့ကြောင့် သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရမ်က အမေရိကန် ပြည်ထောင်စုအနေဖြင့် ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီးသို့ နှစ်စဉ် ဒေါ်လာ သန်း ၄၀၀ နှင့် ဒေါ်လာ သန်း ၅၀၀ ကြား ထည့်ဝင်လျက်ရှိကြောင်း ပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။

သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရမ်က ဧပြီလ ၁၄ ရက်နေ့တွင် ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီးအနေဖြင့် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်နှင့် ပတ်သက်၍ အလွန်မှားယွင်းစွာစီမံခန့်ခွဲပြီး ရောဂါပျံ့နှံ့မှုကို ဖုံးကွယ်ခဲ့ကြောင်း စွပ်စွဲပြစ်တင်ကာ ထောက်ပံ့ငွေ ပေးသွင်း မှုကို ရပ်တန့်တော့မည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပါသည်။ ယင်းထောက်ပံ့ငွေထည့်ဝင်ခြင်းကို ဧပြီလမှစ၍ ရပ်ဆိုင်း လိုက်ပြီဖြစ်ကြောင်း သမ္မတအိမ်ဖြူတော်က ကြေညာခဲ့ ပါသည်။ ထို့နောက် လိုအပ်သောပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများကို ရက်ပေါင်း ၃၀ အတွင်း ဆောင်ရွက်သွားရန် ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေး အဖွဲ့ကြီးသို့ မေလ ၁၈ ရက်နေ့တွင် အကြောင်းကြားစာ ပေးပို့ခဲ့ပြီး ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီး၏ ညွှန်ကြားရေးမှူး ချုပ် တက်ဒရော့စ်အက်ဒါနွန် ဂီဘာရီယက်စ်ဆစ်အား သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရမ် စိတ်ပြေရာပြေကြောင်းအဖြစ် ၎င်း၏ တောင်းဆိုချက်များအတိုင်း ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများ အနည်းနှင့်အများ ပြုလုပ်သွားရန် ဖိအားပေးခဲ့ပါသည်။

သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရမ်က မေလ ၂၉ ရက်နေ့တွင် ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီးအနေဖြင့် တရုတ်နိုင်ငံအပေါ် လိုအပ်သည်ထက်ပို၍ ဦးစားပေးနေခြင်းနှင့် ကိုရိုနာ ဗိုင်းရပ်စ်သတင်း အတိအကျမပေးနိုင်ခြင်း၊ ထို့အပြင် အမေရိကန်ပြည်သူများထံမှရရှိသည့် အခွန်စည်းကြပ် ကောက်ခံငွေများဖြင့် ယခုကဲ့သို့ နှစ်စဉ် ဒေါ်လာ သန်း ၄၀၀ နှင့် ဒေါ်လာ သန်း ၅၀၀ ကြားကို ထည့်ဝင်နေနိုင်ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း၊ တရုတ်နိုင်ငံအနေဖြင့် အကြမ်းအားဖြင့်

ဒေါ်လာ သန်း ၄၀ သာထည့်ဝင်နေကြောင်း စသည် တို့ကြောင့် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုအနေဖြင့် ကမ္ဘာ့ ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီးမှ နုတ်ထွက်တော့မည်ဖြစ်ကြောင်း ဝေဖန်ပြောကြားခဲ့ပြီးနောက် တစ်လကျော်အကြာတွင် ယခုကဲ့သို့ နုတ်ထွက်စာကို ပေးပို့လိုက်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။

ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီးမှ နုတ်ထွက်လိုသော မည်သည့်နိုင်ငံမဆို တစ်နှစ်ကြို၍ နိုတစ်စာ ပေးပို့ရမည် ဖြစ်ပြီး ထည့်ဝင်ရမည့် ငွေကြေးပမာဏအား အကြေ ပေးသွင်းပြီးမှသာ ထွက်ခွင့်ပြုမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အမေရိကန် ပြည်ထောင်စုကိုယ်တိုင် လွန်ခဲ့သော နှစ်ပေါင်း ၇၀ ကျော်က အသင်းကြီးသို့ စတင်ဝင်ရောက်စဉ်ကတည်းက ဆုံးဖြတ် ချက်ချမှတ် အတည်ပြုထားခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ ယခုအချိန် တွင် ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ် အန်တိုနီယို ဂူတာရက်စ်ထံကိုယ်တိုင် ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီးနှင့် ဆက်သွယ်ပြီး အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုအနေဖြင့် ဖော်ပြပါ စည်းကမ်းသတ်မှတ်ချက်များနှင့် ပြည့်စုံကိုက်ညီမှု ရှိ မရှိ စိစစ်မှုများ ပြုလုပ်နေပြီဖြစ်ပါသည်။ အမေရိကန် ပြည်ထောင်စုအနေဖြင့် ဇူလိုင်လ ၂၃ ရက်နေ့အထိ ကိုရိုနာ ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံရသူပေါင်း လေးသန်းကျော်(၄၁၀၂၀၂ ဦး)ရှိပြီး သေဆုံးသူပေါင်း တစ်သိန်းကျော် (၁၄၆၀၉၈ ဦး) ရှိနေပြီဖြစ်ပါသည်။

ယခုကဲ့သို့ ပြုလုပ်လိုက်ခြင်းသည် သမ္မတ ဒေါ်နယ် ထရမ်၏ အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ရောဂါ ကူးစက်မှုအပေါ် ကောင်းစွာကိုင်တွယ်မထိန်းချုပ်နိုင်ခြင်းကို အာရုံပြောင်းစေရန် ရည်ရွယ်လုပ်ဆောင်ခြင်းသာဖြစ် ကြောင်းနှင့် ယခုလို အချိန်ကာလမျိုး၌ ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေး အဖွဲ့ကြီးမှ နုတ်ထွက်ခြင်းကြောင့် ကမ္ဘာတွင် အသက် ဆုံးရှုံးမှုများ များပြားလာနိုင်ကြောင်း ဝေဖန်သူများက ပြောဆိုကြပါသည်။ ဥရောပကော်မရှင်ကလည်း ကမ္ဘာ့ ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီးအနေဖြင့် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် (ကိုဗစ်- ၁၉) ကပ်ရောဂါအား ထိန်းချုပ်မှုများဆောင်ရွက်လုပ်ကိုင် နိုင်ရေးအတွက် ဥရောပယူနီယံမှ အားပေးထောက်ပံ့မှုများ ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပြီး ငွေကြေးထည့်ဝင် မှု ထပ်မံဖြည့်တင်းပေးခဲ့ပါသည်။

ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီးအနေဖြင့် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် (ကိုဗစ်-၁၉) ရောဂါကို ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါပျံ့နှံ့မှုအဖြစ် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် မတ်လ ၁၁ ရက်နေ့တွင် တရားဝင်ကြေညာခဲ့ပါသည်။

“ကမ္ဘာပေါ်ရှိလူသားတိုင်းအတွက် ကျန်းမာရေး” စီမံဆောင်ရွက်မှုလုပ်ငန်းစဉ်နှင့်အညီ ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေး အဖွဲ့ကြီး၏ အဓိကလုပ်ငန်းမှာ “ကာကွယ်ရေး” ဖြစ်ပါ သည်။ ထို့ကြောင့် ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီးအနေဖြင့် ကူးစက်တတ်သော အဓိကရောဂါကြီး ခြောက်မျိုး ဖြစ်သည့် ဆုံဆုံနာ၊ ဝက်သက်၊ ပိုလီယို၊ မေးခိုင်း၊ တီဘီ နှင့် ကြက်ညှာ ချောင်းဆိုး ရောဂါများ ကာကွယ်ရန် ကာကွယ်ဆေးထိုးခြင်းကို လိုအပ်သော ကလေးတိုင်းအား ထိုးနှံပေးနိုင်ရေးအတွက် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ ပါသည်။ ယင်းသို့ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုများကြောင့် ကမ္ဘာ နိုင်ငံအားလုံးအနေဖြင့် ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီးသို့ မိမိတို့နိုင်ငံ အလိုက်အချိုးကျထည့်ဝင်ငွေများကြောင့် အကျိုးအမြတ် ပြန်လည်ရရှိနေကြရပါသည်။

ယခုအချိန်အခါတွင် ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီး အနေဖြင့် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ရောဂါ (ကိုဗစ်-၁၉) တိုက်ဖျက် ကာကွယ်ရေးအတွက် လိုအပ်သော ကာကွယ်ဆေးအား အမြန်ဆုံးထုတ်လုပ်နိုင်ရန် အထူးကြိုးပမ်းလျက်ရှိပါသည်။ ထို့ကြောင့် ယင်းကာကွယ်ဆေး ထုတ်လုပ်နိုင်ရေးအတွက် လည်းကောင်း၊ ရရှိလာပါက ကမ္ဘာ့လူသားအားလုံးသို့ လိုအပ်သလိုဖြန့်ဖြူးမှုကို ထိရောက်မြန်ဆန်စွာ ပြုလုပ် နိုင်ရေးအတွက်လည်းကောင်း၊ အရှိန်အဟုန်မြင့် ဆောင်ရွက်သွားနိုင်ရမည်ဖြစ်သည့်အပြင် မူလတာဝန် ဖြစ်သည့် အဓိကရောဂါကြီး ခြောက်မျိုး ကာကွယ်ရေးကို လည်း လစ်လပ်မှုမရှိအောင် ဆက်လက်ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်သွားနိုင်ရန်လည်း လိုအပ်ပါသည်။ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီး အနေဖြင့် ရန်ပုံငွေတောင့်တင်းခိုင်မာရန် အထူးလိုအပ်မည် ဖြစ်ပါသည်။

ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးအနေဖြင့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်ကုန်ပိုင်း (သို့မဟုတ်) ၂၀၂၁ ခုနှစ် နှစ်ဆန်း ပိုင်းထက် မစောနိုင်ကြောင်း သက်ဆိုင်ရာ ယဉာဏ်များ နှင့် နိုင်ငံခေါင်းဆောင် အချို့တို့က ခန့်မှန်းပြောကြားလျက် ရှိကြပါသည်။ ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီးအနေဖြင့် နှစ်စဉ် ကျင်းပပြုမည်သော “ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးညီလာခံ” (၇၃) ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေးကြီးကို ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် မေလ(၁၈-၁၉)ရက်နေ့များတွင် ပထမဆုံးအကြိမ် အွန်လိုင်းဖြင့် ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့ပါသည်။ “ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေး ညီလာခံ” အစည်းအဝေးကြီးမှ ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီး အတွက် ဆောင်ရွက်ရမည့် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များ၊ မူဝါဒ များကို အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ၏ သဘောတူဆုံးဖြတ်ချက်ဖြင့် အတည်ပြုပြဋ္ဌာန်းပေးရပါသည်။ ယခုနှစ် ဆုံးဖြတ်ချက် များ ချမှတ်ခဲ့ရာတွင် ဥရောပယူနီယံနှင့် ဩစတြေးလျ နိုင်ငံတို့၏ ဦးဆောင်တောင်းဆိုချက်အရ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့မှုနှင့် ပတ်သက်၍ ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေး အဖွဲ့ကြီး တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုများအပေါ် စုံစမ်းစစ်ဆေး ဖော်ထုတ်မှုများ ပြုလုပ်သွားရန်ကို အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံအားလုံး က သဘောတူလက်ခံခဲ့သဖြင့် ဆုံးဖြတ်ချက်အဖြစ် ချမှတ် ခဲ့ကြပါသည်။ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် တက်ဒရော့စ် အက်ဒါ နွန်ကလည်း ပွင့်လင်းမြင်သာမှုရှိခြင်း၊ တာဝန်ခံခြင်းနှင့် တိုးတက်မှုများ ဆက်တိုက်ဖြစ်ပေါ်ခြင်း စသည်တို့ ရရှိရေး အတွက် ကတိကဝတ် အခိုင်အမာပေးခဲ့ပါသည်။

- ❖ ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီးအနေဖြင့် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ရောဂါ(ကိုဗစ်-၁၉) တိုက်ဖျက်ကာကွယ်ရေးအတွက် လိုအပ်သော ကာကွယ်ဆေးအား အမြန်ဆုံး ထုတ်လုပ်နိုင်ရေးအတွက် အထူးကြိုးပမ်းလျက်ရှိ
- ❖ ကာကွယ်ဆေးထုတ်လုပ်နိုင်ရေးအတွက်လည်းကောင်း၊ ရရှိလာပါက ကမ္ဘာ့ လူသားအားလုံးသို့ လိုအပ်သလို ဖြန့်ဖြူးမှုကို ထိရောက်မြန်ဆန်စွာ ပြုလုပ်နိုင် ရေးအတွက်လည်းကောင်း၊ အရှိန်အဟုန်မြင့် ဆောင်ရွက်သွားနိုင်ရမည်ဖြစ် သည့်အပြင် မူလတာဝန်ဖြစ်သည့် အဓိကရောဂါကြီး ခြောက်မျိုး ကာကွယ်ရေး ကိုလည်း လစ်လပ်မှုမရှိအောင် ဆက်လက်ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်သွားနိုင်ရန် လည်း လိုအပ်

ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီးအနေဖြင့် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် (ကိုဗစ်-၁၉) ရောဂါကို ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါပျံ့နှံ့မှုအဖြစ် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် မတ်လ ၁၁ ရက်နေ့တွင် တရားဝင်ကြေညာခဲ့ပါသည်။

ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီး

ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂ စီးပွားရေးနှင့် လူ့အဖွဲ့အစည်း ကောင်စီမှ မြစ်ဖျားခံခဲ့ပါသည်။ ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီး ကို ၁၉၄၈ ခုနှစ် ဧပြီလ ၇ ရက်နေ့တွင် ဖွဲ့စည်းတည်ထောင် ခဲ့ပါသည်။ ယင်းတည်ထောင်သည့်နေ့ကို အစွဲပြုပြီး “ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးနေ့”ဟု သတ်မှတ်ခဲ့ပြီး နှစ်စဉ် အခမ်း အနားများ ကျင်းပခဲ့ပါသည်။ ယနေ့အချိန်အခါတွင် အဖွဲ့ဝင် နိုင်ငံပေါင်း ၁၉၄ နိုင်ငံ ရှိပါသည်။ ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ ဂျီနီဗာ မြို့တွင် အခြေစိုက်ရုံးချုပ် တည်ရှိပါသည်။ ညွှန်ကြားရေး မှူးချုပ်မှာ တက်ဒရော့စ်အက်ဒါနွန် ဂီဘာရီယက်စ်ဆစ် ဖြစ်ပါသည်။ အီသီယိုးပီးယားနိုင်ငံသား ဖြစ်ပါသည်။ ကမ္ဘာ့ ကျန်းမာရေး ညီလာခံကြီးမှ ၂၀၁၇ ခုနှစ် မေလ ၂၃ ရက်နေ့ တွင် ရွေးချယ်တင်မြှောက်ခဲ့ပြီး ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၁ ရက်နေ့မှစတင်၍ ငါးနှစ်သက်တမ်း တာဝန်ထမ်းဆောင် လျက်ရှိပါသည်။

ပြည်သူ့သာလျှင် အဓိက

စီးပွားရေးချေးငွေလျှောက်ထားနိုင်ကြောင်း အသေးစားငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့အစည်းများသို့ အသိပေးကြေညာခြင်း

၁။ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ ခွင့်ပြုချက်အရ အသေးစားငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့အစည်းများသို့ ချေးငွေသက်တမ်း (၃)နှစ်ရှိ စီးပွားရေးချေးငွေကို အပေါင်ပစ္စည်းပေးအပ်နိုင်လျှင် တစ်နှစ် အတိုးနှုန်း ၉.၀% နှင့် အပေါင်ပစ္စည်းမပေးအပ်နိုင်လျှင် တစ်နှစ်အတိုးနှုန်း ၁၁.၅% ဖြင့် မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်မှတစ်ဆင့် ထုတ်ချေးမည်ဖြစ်ပါသည်။

၂။ အထက်ပါ စီးပွားရေးချေးငွေရယူလိုသည့် လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ခွင့်လိုင်စင်ရရှိထားသော အသေးစား ငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့အစည်းများသည် ချေးငွေလျှောက်လွှာပုံစံနှင့်အတူ ပူးတွဲတင်ပြရမည့် အထောက်အထား၊ စာရွက်

စာတမ်းစာရင်းကို ငွေရေးကြေးရေး ကြီးကြပ်စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန၏ Website: www.frd.gov.mm တွင် ရယူ၍ ပြည့်စုံစွာပြည့်စွက်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံ အသေးစားငွေရေးကြေးရေးလုပ်ငန်းများ ကူညီမှုအသင်းမှတစ်ဆင့် ငွေရေးကြေးရေးကြီးကြပ်စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာနသို့ (၇-၈-၂၀၂၀) ရက်နေ့ နောက်ဆုံးထား၍ ပေးပို့လျှောက်ထားနိုင်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ငွေရေးကြေးရေးကြီးကြပ်စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်သူ UEHRD မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၃
စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်း ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်သူသည် ရခိုင် ပြည်နယ်အတွင်း လူသားချင်းစာနာမှု အကူအညီ အထောက်အပံ့ပေးရေး၊ ပြန်လည်နေရာချထားရေး စီမံကိန်း (UEHRD) ကော်မတီ၏ နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ယနေ့ နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌တွေ့ဆုံ၍ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးကြသည်။



ဆွေးနွေးစဉ် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနက ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း လူမှုသဟဇာတ ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း လူမှုသဟဇာတ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း သင်တန်းများ၊ အမျိုးသမီးဦးစားပေး အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းသင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်

ဆောင်ရွက်ပေးနေမှု၊ ကျေးလက် မီးလင်းရေး၊ သောက်သုံးရေရရှိရေး၊ အခြေခံအဆောက်အအုံများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ အရည်အသွေးပြည့်မီသည့် မျိုးကောင်းမျိုးသန့် မျိုးစေ့များ ဖြန့်ဝေပေးခြင်းနှင့် ခေတ်မီစိုက်ပျိုးရေး နည်းစနစ်များ အသုံးပြုခြင်းဆိုင်ရာ

သင်တန်းများ ပို့ချဆောင်ရွက်ပေးနေမှု၊ ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုဒဏ်ကို ခံနိုင်သော သီးနှံမျိုးစေ့များထုတ်လုပ်ခြင်း၊ ရေသိုလှောင်ခြင်းကို ပုံစံအမျိုးမျိုးဖြင့် တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် ဆည်မြောင်း ရေသောက်စနစ်များ ပိုမိုအားကောင်းလာစေရန် ဆောင်ရွက်ပေးနေမှု

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်း ဝန်ကြီးဌာနနှင့် UEHRD ကော်မတီတို့ အကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေမှုများ တိုးမြှင့်ရေးနှင့် ရှေ့ဆက်ဆောင်ရွက်မည့် ကူညီပံ့ပိုးမှုဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို အပြန်အလှန် ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

သီပေါမြို့နယ် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲနှင့် ရပ်/ကျေးကော်မရှင်အဖွဲ့တို့ တွေ့ဆုံ

သီပေါ ဇူလိုင် ၂၃
ရမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) သီပေါမြို့နယ် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲက ကြီးမှူး၍ ရပ်ကွက်/ ကျေးရွာအုပ်စု ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲဝင်များ တွေ့ဆုံခြင်းနှင့် ပထမအကြိမ် မဲစာရင်းကြေညာရေး သင်တန်းဖွင့်ပွဲကို ယမန်နေ့နံနက် ၁၀ နာရီက မြို့နယ်အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ကျေးရွာအုပ်စု ၆၇ အုပ်စုနှင့် ရပ်ကွက် ၁၁ ရပ်ကွက်တို့မှ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲဝင်များ တက်ရောက်ကြပြီး ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၏ ညွှန်ကြားချက်များအတိုင်း လိုက်နာဆောင်ရွက်ကာ အခမ်းအနားကို လူစုလူဝေးမဖြစ်စေရေးအတွက် နှစ်ကြိမ်ခွဲ၍ ကျင်းပသည်။

ရှေးဦးစွာ မြို့နယ်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုင်းသာလှိုင်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး မြို့နယ်ဒုတိယအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဆန်းမင်းထွဋ်က မဲစာရင်းနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် အချက်အလက်များကိုလည်းကောင်း၊ မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲအတွင်းရေးမှူး ဦးစိုင်းမင်းလွင်က မဲရုံ၊ မဲစာရင်းကပ်ထားကြေညာခြင်းနှင့် ပတ်သက်သောဆောင်ရွက်ချက်များ၊ နည်းဥပဒေပါပုံစံများကို Power Point ဖြင့်လည်းကောင်း ရှင်းလင်းဆွေးနွေးသည်။

ထို့နောက် သင်တန်းသို့တက်ရောက်လာကြသော ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲဥက္ကဋ္ဌနှင့် အတွင်းရေးမှူးများက သိရှိလိုသည်များကို တင်ပြဆွေးနွေးညှိနှိုင်းကြပြီး မြို့နယ်ကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲဥက္ကဋ္ဌက နိဂုံးချုပ်စကားပြောကြားခဲ့သည်။

စိုင်း(သီပေါ)

»» စာမျက်နှာ ၆ မှ

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အမေရိကန်သမ္မတ ရွေးကောက်ပွဲ (၄၆) ကြိမ်မြောက် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု သမ္မတ ရွေးကောက်ပွဲကို ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် နိုဝင်ဘာ ၃ ရက်တွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ အဆိုပါရွေးကောက်ပွဲတွင် လက်ရှိ သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရမ်အနေဖြင့် ဒုတိယအကြိမ်အဖြစ် ရီပတ်ဘလီကန်ပါတီဘက်မှ ကိုယ်စားပြုယှဉ်ပြိုင်သွားမည်ဖြစ်ပြီး ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီဘက်မှ ယခင် ဒုတိယ သမ္မတဟောင်း ဂျိုးဘိုင်ဒင်က ကိုယ်စားပြုယှဉ်ပြိုင်သွားမည်ဖြစ်သည်။ အနိုင်ရရှိသူသည် ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက်တွင် သမ္မတ ကျမ်းသစ္စာကျိန်ဆို၍ ရာထူးလက်ခံရမည်ဖြစ်သည်။

ဂျိုးဘိုင်ဒင်က ၎င်းအနိုင်ရရှိပါက အမေရိကန် ပြည်ထောင်စုအနေဖြင့် ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီးသို့ အမြန်ဆုံး ပြန်လည်ဝင်ရောက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကတိပြုပြောကြားထားသည်။ ထို့အပြင် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ကူးစက်မှုဖြင့်တက်နေစဉ်အတွင်း ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများ နှင့် အခြားကဏ္ဍများတွင် အလုပ်အကိုင်ပေါင်း ငါးသန်းကို ဖန်တီးပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာထားသည်။

လက်ရှိ သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရမ်အနေဖြင့် ပြီးခဲ့သည့် ၂၀၁၆ ခုနှစ် ရွေးကောက်ပွဲဝင်စဉ်က “အမေရိကန်သာ ပထမ” ဖြစ်သည်ဆိုသည့်ကြွေးကြော်သံဖြင့် မဲဆွယ် စည်းရုံးခဲ့ပြီး ၎င်း သမ္မတဖြစ်လာသည့် ၂၀၁၇ ခုနှစ် နောက်ပိုင်းတွင် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု၏ အကျိုးစီးပွားအား ထိခိုက်နှစ်နာစေသည့် (သို့မဟုတ်) ၎င်း၏ ဆန္ဒသဘောထားနှင့် မကိုက်ညီသည့် ယခင် သမ္မတများ

လက်ထက်က ချုပ်ဆိုအတည်ပြုပြီးဖြစ်သော နိုင်ငံတကာ သဘောတူစာချုပ်များအား ဖျက်သိမ်း/နုတ်ထွက်ခဲ့ပါသည်။ ဥပမာအားဖြင့် အောက်ဖော်ပြပါအတိုင်း ဖြစ်ပါသည်-

- (က) ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် “အီရန်နိုင်ငံနှင့် ချုပ်ဆိုထားသော နျူကလီးယားသဘောတူညီမှု” အား ဖျက်သိမ်းလိုက်ခြင်း၊
- (ခ) ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် “ကုလသမဂ္ဂ လူ့အခွင့်အရေး ကောင်စီ” မှ နုတ်ထွက်လိုက်ခြင်း၊
- (ဂ) ၂၀၁၉ ခုနှစ်တွင် “ကုလသမဂ္ဂပညာရေး-သိပ္ပံနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့ကြီး” မှ နုတ်ထွက်လိုက်ခြင်း၊
- (ဃ) ၂၀၁၉ ခုနှစ်တွင် ကမ္ဘာ့ရာသီဥတုထိန်းသိမ်းရေး “ပါရီသဘောတူညီချက်” မှ နုတ်ထွက်လိုက်ခြင်း။

ထို့ကြောင့်အထက်ဖော်ပြပါ သဘောထားအရ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အမေရိကန်သမ္မတ ရွေးကောက်ပွဲမှ ထွက်ပေါ်လာမည့် ရလဒ်အပေါ် ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီးမှ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု အမှန်တကယ် အပြီးအပိုင် နုတ်ထွက်ဖြစ်မည်/ မဖြစ် ဆိုသည်မှာ မူတည်နေပါသည်။ ကမ္ဘာ့လူသားများ၏ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုသည် ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီးအပေါ် တည်မှီနေသလို ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီး၏ ရပ်တည်မှုသည်လည်း အမေရိကန် ပြည်ထောင်စု၏ နှစ်စဉ်ထည့်ဝင်ငွေများအပေါ်တွင် မှီခိုအားထားနေရလျက်ရှိပါကြောင်း ရေးသားတင်ပြအပ်ပါသည်။



အမရပူရမြို့နယ် ရွှေဂွေကျေးရွာအနီးရှိ တရားကျိုးပေါက်မှုအား ပြန်လည်ပြုပြင်တည်ဆောက်နိုင်ရေးအတွက် အလှူငွေများ လာရောက်လှူဒါန်း

မန္တလေး ဇူလိုင် ၂၃
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အမရပူရမြို့နယ် ရွှေဂွေကျေးရွာ အနီး တရားကျိုးပေါက်၍ ဧရာဝတီမြစ်ရေဝင်ရောက်မှုများ တားဆီးပိတ်ဆို့နိုင်ရေးနှင့် ပြန်လည်ပြုပြင်နိုင်ရေးတို့ အတွက် လိုအပ်သည့်နေရာများတွင် အသုံးပြုရန် အလှူရှင်များက ယမန်နေ့တွင် အလှူငွေများ လာရောက်လှူဒါန်းခဲ့ကြသည်။

ထိုသို့ လှူဒါန်းရာတွင် အလှူရှင်များဖြစ်ကြသည့် ဦးရှိန်ဝင်း(တက်လမ်းကုမ္ပဏီ)က ကျပ်သိန်း ၁၀၀၊ ဦးအောင်မော်သိန်း-ဒေါက်တာမိုးမြတ်ဝင်း (Myanmar Distribution

Group Co., Ltd.)က အလှူငွေကျပ် သိန်း ၅၀ နှင့် ဦးဇော်ဇော်-ဒေါ်နီလာအောင်(နီလာပန်းခြံမိသားစု) မန္တလေးမြို့တို့က အလှူငွေကျပ် ၁၀ သိန်းတို့ကို အဆိုပါနေရာရှိ ယာယီ ရှင်းလင်းဆောင်ရွက် အသီးသီးပေးအပ်လှူဒါန်းရာ မန္တလေး မြို့တော်ဝန် ဒေါက်တာရဲလွင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက လက်ခံရယူပြီး ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားသည်။

အဆိုပါ တရားကျိုးပေါက်မှုကြောင့် ရေဘေးသင့် ပြည်သူများထားရှိရာ ယာယီရေဘေးရှောင်စခန်းများ၌ အလှူရှင်များက လာရောက်လှူဒါန်းလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)

မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်က ဆောင်ရွက်နေသည့် နိုင်ငံခြားငွေဈေးပြိုင်လေလံနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် အသိပေးကြေညာချက်

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၂၄ ရက်

၁။ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်သည် ၎င်း၏ နိုင်ငံခြားသုံးငွေလုပ်ငန်း (Foreign Exchange Operation) ရည်ရွယ်ချက်များဖြစ်သော ကာလတိုအတွင်း နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း အတက်၊ အကျကြီးမားခြင်းကို လျော့နည်းစေရန်နှင့် နိုင်ငံတော်၏ နိုင်ငံခြားသုံးသီးသန့်အရန်ငွေကို ဖြည့်တင်းရန် အချက် (၂) ချက်အား အကောင်အထည်ဖော်ရန်အတွက် စည်းမျဉ်းအခြေခံသည့် နိုင်ငံခြားငွေဈေးပြိုင်လေလံအား ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

၂။ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်က ဈေးပြိုင်လေလံအတွက် စည်းမျဉ်း၊ ညွှန်ကြားချက်များ ချမှတ်ထားပြီး အဆိုပါ စည်းမျဉ်းညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ နိုင်ငံခြားငွေဈေးပြိုင်လေလံတွင် ပါဝင်သည့် နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင် (Authorized Dealer - AD) ရ ဘဏ်များဖြစ်သော နိုင်ငံပိုင်ဘဏ် (၃) ဘဏ်၊ ပြည်တွင်းပုဂ္ဂလိကဘဏ် (၁၉) ဘဏ်နှင့် နိုင်ငံခြား ဘဏ်၊ ဘဏ်ခွဲ (၁၃) ဘဏ်တို့ဖြင့် နိုင်ငံခြားငွေ ဝယ်ခြင်း၊ ရောင်းခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ပါသည်။

၃။ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်၏ နိုင်ငံခြားသုံးငွေလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည်-

- (က) ကာလတိုအတွင်း နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း အတက်၊ အကျ ကြီးမားခြင်းကို လျော့နည်းစေရန် - အလုပ်လုပ်ရက်တစ်ရက်ရှိ မြန်မာကျပ်ငွေနှင့် အမေရိကန်တစ်ဒေါ်လာ၏ ငွေလဲလှယ်နှုန်းနှင့် ယခင်ရက် ရည်ညွှန်းငွေလဲလှယ်နှုန်းတို့ကို နှိုင်းယှဉ်ခြင်း။ ယင်းသို့ နှိုင်းယှဉ်ချက်အရ -
 - မြန်မာကျပ်ငွေတန်ဖိုး မြင့်တက်သည့် ရာခိုင်နှုန်းသည် ချမှတ်ထားသည့် စည်းမျဉ်းများအရ သတ်မှတ်ချက်ထက်ကျော်လွန်လျှင် နိုင်ငံခြားငွေ (အမေရိကန်ဒေါ်လာ) ရောင်းချရန် ဈေးပြိုင်လေလံကို ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊
 - မြန်မာကျပ်ငွေတန်ဖိုး မြင့်တက်သည့်ရာခိုင်နှုန်းသည် ချမှတ်ထားသည့် စည်းမျဉ်းများအရ သတ်မှတ်ချက်ထက် ကျော်လွန်လျှင် နိုင်ငံခြားငွေ (အမေရိကန်ဒေါ်လာ) ဝယ်ယူရန် ဈေးပြိုင်လေလံကို ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်ခြင်း။

(ခ) နိုင်ငံတော်၏ နိုင်ငံခြားသုံးသီးသန့်အရန်ငွေကို ဖြည့်တင်းရန် - အလုပ်လုပ်ရက်တစ်ရက်၏ ငွေလဲလှယ်နှုန်းအား ပြီးခဲ့သည့် ရက်ပေါင်း (၂၀) အတွင်း၌ ဖြစ်ပေါ်သည့် ပျမ်းမျှ မြန်မာကျပ်ငွေနှင့် အမေရိကန်တစ်ဒေါ်လာလဲလှယ်နှုန်းနှင့် နှိုင်းယှဉ်ခြင်း။ ယင်းသို့ နှိုင်းယှဉ်ချက်အရ -

- မြန်မာကျပ်ငွေတန်ဖိုး မြင့်တက်သည့် ရာခိုင်နှုန်းသည် ချမှတ်ထားသည့် စည်းမျဉ်းများအရ သတ်မှတ်ချက်ထက်ကျော်လွန်လျှင် နိုင်ငံခြားငွေ (အမေရိကန်ဒေါ်လာ) ဝယ်ယူရန် ဈေးပြိုင်လေလံကို ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်ခြင်း။
- (ဂ) ဈေးပြိုင်လေလံတွင် ဗဟိုဘဏ်က ကြေညာထားသည့် အမြင့်ဆုံးလဲလှယ်နှုန်းနှင့် အနိမ့်ဆုံးလဲလှယ်နှုန်းအကြား AD ဘဏ်များကတင်ပြသည့် နိုင်ငံခြားငွေဝယ်ယူရန်၊ ရောင်းချရန် တင်ပြချက်များကို Refinitiv (ယခင် Thomson Reuters) ၏ လေလံအရောင်းအဝယ်စနစ် (Real Time Dealing Platform) ကို အသုံးပြု၍ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်က ဝယ်ယူ၊ ရောင်းချပါသည်။

၄။ အထက်အပိုဒ်များတွင် ဖော်ပြခဲ့သည့်အတိုင်း မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်က နိုင်ငံခြားငွေ ဈေးပြိုင်လေလံ ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်နေခြင်းမှာ ကာလတိုအတွင်း နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း အတက်၊ အကျကြီးမားခြင်းကို လျော့နည်းစေရန်နှင့် နိုင်ငံခြားသုံးသီးသန့်အရန်ငွေ ဖြည့်တင်းရန်အတွက် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်က ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်နေသည့် နိုင်ငံခြားငွေ ဈေးပြိုင်လေလံသည် ငွေလဲလှယ်နှုန်းကို နှုတ်ထားတစ်ရပ်တွင် ရှိနေစေရန်ဖြစ်စေ၊ မြန်မာကျပ်ငွေတန်ဖိုး မြင့်တက်စေရန်ဖြစ်စေ သို့မဟုတ် ကျဆင်းစေရန်ဖြစ်စေ ရည်ရွယ်ဆောင်ရွက်ခြင်း မဟုတ်ကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်

အစားအသောက်နှင့် ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာန၏ လုပ်ငန်းများ ပိုမိုထိရောက်တိုးတက်ကောင်းမွန်စေရေးအတွက် ဘက်စုံခြုံငုံသုံးသပ်ဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၃
အစားအသောက်နှင့် ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာန၏ လုပ်ငန်းများ ပိုမိုထိရောက်တိုးတက်ကောင်းမွန်စေရေး အတွက် ဘက်စုံမှ ခြုံငုံသုံးသပ်ဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့နံနက် ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ အစားအသောက်နှင့် ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာန၌ ပြုလုပ်သည်။



အစည်းအဝေးတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ မြင့်ထွေးက မြန်မာနိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများအားလုံး မွေးဖွားသည်မှ သေဆုံးသည့်အချိန်အထိ နေ့စဉ် စားသုံးနေရသော အစားအစာများ၊ အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် သုံးစွဲရသည့် ဆေးဝါးများနှင့် အလှကုန်ပစ္စည်းများ အရည်အသွေး ပြည့်မီ၍ ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးသည် အစားအသောက်နှင့် ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာန၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်များ ပီပြင်မှုနှင့် တိုက်ရိုက်သက်ဆိုင်နေပါကြောင်း၊ ရောဂါ ပိုးမွှားများ၊ အန္တရာယ်ရှိ စာတုပစ္စည်းများနှင့် ခွင့်မပြု ဆိုးဆေးများအပါအဝင် ရောဂါဖြစ်ပွားစေနိုင်သည့်အရာများသည် နေ့စဉ်နှင့်အမျှ စားသုံးနေရသည့် အစားအသောက်များမှတစ်ဆင့် လူ၏ ကိုယ်ခန္ဓာထဲသို့ အများဆုံးဝင်ရောက်နိုင်ပါကြောင်း၊ အစားအသောက်၊ အလှကုန်နှင့် ဆေးဝါးများ ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းမှု မရှိပါက လတ်တလော၌ ကျန်းမာရေးပြဿနာများနှင့် ရင်ဆိုင်ရသကဲ့သို့ ရေရှည်တွင်လည်း ပြည်သူများအပေါ်၌ များစွာသော ဆိုးကျိုးများ သက်ရောက်နိုင်ပါကြောင်း၊ အစားအသောက်နှင့် ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာန၏ လုပ်ငန်းများ ပိုမိုထိရောက်တိုးတက်ကောင်းမွန်စေရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာဌာနခွဲအလိုက် မိမိတို့၏လုပ်ငန်းများ ပီပြင်မှု ရှိ၊ မရှိကို ပွင့်လင်းစွာ ဌာနတွင်း ဆွေးနွေးမှုများ၊ ဌာနခွဲအချင်းချင်း တိုင်ပင်ညှိနှိုင်းမှုများကို မိသားစုဆွေးနွေးခြင်းပုံစံဖြင့် တစ်နှစ်လျှင် (၂) ကြိမ်ခန့် ဆောင်ရွက်စေလိုပါကြောင်း။

အသိပေးရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတကာတွင် ဆောင်ရွက်နေသော အစားအသောက်နှင့် ဆေးဝါးဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊ နည်းပညာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများ၊ နောက်ဆုံးပေါ် အချက်အလက်များကို သိရှိစေရေးအတွက် ဌာန၌ အဖွဲ့တစ်ဖွဲ့စည်းလေ့လာကာ သက်ဆိုင်ရာဌာနခွဲများထံ ဖြန့်ဝေပေးရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အာဆီယံနိုင်ငံများ အပါအဝင် နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကိုလည်း ပိုမိုအရှိန်တိုးမြှင့်လုပ်ဆောင်စေလိုပါကြောင်း၊ ဈေးကွက်မတင်မီ စစ်ဆေးခြင်းကို လုပ်ဆောင်နေသည့်သမားက ဈေးကွက်ထောက်လှမ်းစောင့်ကြည့်ခြင်းနှင့် ရှောင်တခင်စစ်ဆေးခြင်းတို့ကို ယခုထက်ပိုမိုပြုလုပ်သွားစေလိုပါကြောင်း၊ အစားအသောက်နှင့် ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာန၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှု၊ ဦးတည်ချက်နှင့် ရှေ့ဆက်ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းများ စသည်တို့ ပါဝင်သော သတင်းလွှာကို လစဉ်ပြုစုထုတ်ဝေကာ နီးနွယ်ဝန်ကြီးဌာနများ၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များထံသို့ လည်းကောင်း၊ အင်တာနက်

စာမျက်နှာမှတစ်ဆင့်လည်းကောင်း ဖြန့်ဝေစေလိုပါကြောင်း။ ဖြည့်စွက်စာများသည် ပုံမှန်အစားအစာများနှင့် ဆေးဝါးကုသမှုများကို အစားထိုးနိုင်မှုမရှိ ဆိုသည့်အချက်အား ပြည်သူများ ပိုမိုသိရှိစေရေးအတွက် အသိပညာပေးခြင်းအပါအဝင် အစားအသောက်၊ ဆေးဝါးနှင့် အလှကုန်ပစ္စည်းများ ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးဆိုင်ရာ အသိပညာပေးခြင်းလုပ်ငန်းများကို ယခုထက်ပိုမိုကာ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်ဆောင်ရွက်စေလိုပါကြောင်း၊ စစ်ဆေးထားပြီး ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းသော စားသုံးဆီများတွင် အစားအသောက်နှင့် ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာန၏ ထောက်ခံချက်အမှတ်အသားများ ကပ်ထားနိုင်ရေးအတွက် မြန်မာနိုင်ငံ ဆီကုန်သည်နှင့် ဆီလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဆီစက်ပိုင်ရှင်များအသင်း စသည်တို့နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်စေလိုပါကြောင်း၊ ဆေးပစ္စည်းကိရိယာဆိုင်ရာ နည်းပညာများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမှု အမျိုးအမည် စုံလင်များပြားလာမှုတို့ကြောင့် ဆေးပစ္စည်းကိရိယာများကို စစ်ဆေးခြင်းလုပ်ငန်းများသည် ကျယ်ပြန့်များပြားပါ

ကြောင်း၊ ဆေးပစ္စည်းကိရိယာ စစ်ဆေးခြင်းဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများအတွက် ပုံမှန်သင်တန်းများ၊ လေ့လာသင်ကြားမှုများ ပြုလုပ်ဆောင်ရွက်ရန် ရေတို၊ ရေရှည်အစီအစဉ်များ ချမှတ်ဆောင်ရွက်စေလိုပါကြောင်း၊ အစားအသောက်နှင့် ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာန၏ လုပ်ငန်းများနှင့်ပတ်သက်၍ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးတက္ကသိုလ်(ရန်ကင်း)နှင့် အခြေခံကျန်းမာရေးတက္ကသိုလ်(မကွေး)တို့တွင် ဟောပြောပို့ချမှုများ ပြုလုပ်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုဆွေးနွေးချက်များ၊ အကြံပြုချက်များကို ဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများအနေဖြင့် အသေးစိတ်သီးခြားဆွေးနွေးတိုင်ပင်မှုများ ပြုလုပ်စေလိုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြလေးစိန်၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ပါမောက္ခ ဒေါက်တာသက်ဝင်းနှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာ သာထွန်းကျော်တို့က နှုတ်ခွန်းဆက်အမှာစကား ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ အစားအသောက်နှင့် ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ပါမောက္ခ ဒေါက်တာခင်ဇော်က အစားအသောက်နှင့် ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာန၏ လုပ်ငန်းများအား ခြုံငုံရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ထို့နောက် အစားအသောက်ဌာနခွဲ၊ ဆေးဝါးဌာနခွဲ၊ ဆေးပစ္စည်း၊ အလှကုန်/ လူသုံးကုန်ဌာနခွဲ၊ ဓာတ်ခွဲဌာနခွဲနှင့် စီမံရေးရာဌာနခွဲတို့မှ တာဝန်ရှိသူများက ဌာနခွဲအလိုက် ဖွဲ့စည်းပုံ၊ ဝန်ထမ်းအင်အား၊ လက်ရှိဆောင်ရွက်နေသည့် လုပ်ငန်းများ၊ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းစဉ်များ၊ အခက်အခဲများ၊ စိန်ခေါ်မှုများနှင့် ဖြည့်ဆည်းရန်ကိစ္စရပ်များကို ပွင့်လင်းစွာဖြင့် ရှင်းလင်းဆွေးနွေးသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက တင်ပြချက်များအပေါ် ချက်ချင်းဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်သည်များကို ဖြည့်ဆည်းပေးခဲ့ပြီး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရမည့်ကိစ္စရပ်များကို တာဝန်ရှိသူများနှင့် စီစဉ်ဖြည့်ဆည်းပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

သနပ်ပင်မြို့နယ်၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေး ငါးရိက္ခာများ စားသုံးပေး ပို့စတာနှင့် ငါးသယ်ဇာတထိန်းသိမ်းရေးပို့စတာများ စိုက်ထူ

သနပ်ပင် ဇူလိုင် ၂၃
သနပ်ပင်မြို့နယ် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါ်ဆွေဆွေဝင်းနှင့် ဝန်ထမ်းများသည် ယမန်နေ့က သနပ်ပင်မြို့နယ် စည်ပင်သာယာရေးဌာနနှင့် လူစည်ကားရာနေရာများတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေး ငါးရိက္ခာများစားသုံးပေး ပို့စတာနှင့် ငါးသယ်ဇာတထိန်းသိမ်းရေးပို့စတာများ စိုက်ထူခဲ့ပြီး လက်ကမ်းစာစောင်များအား

ဈေးသူ ဈေးသားများကို ဖြန့်ဝေခဲ့ကြောင်းနှင့် ပဲခူးခရိုင် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ယူဆောင်ရွက်နေသည့် မိုးယွန်းကြီးအင်း (ဘေးမဲ့တော)၌ ငါးသယ်ဇာတထိန်းသိမ်းရေးပို့စတာများနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေး ငါးရိက္ခာများ စားသုံးပေး ပို့စတာများ စိုက်ထူပြီးစီးကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ပြည်တွင်းရေးရာ



အမရပူရမြို့နယ် ရွှေဂဲကျေးရွာအနီး တာရီးကျိုးပေါက်မှုကြောင့် မြစ်ရေဝင်ရောက်မှု အမြန်ဆုံးလျော့နည်းစေရေး ရေစုပ်စက်များဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ

မန္တလေး ဇူလိုင် ၂၃
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အမရပူရမြို့နယ် ရွှေဂဲကျေးရွာအနီး ဇူလိုင် ၂၀ ရက် နံနက်ပိုင်းက တာရီးကျိုးပေါက်မှုကြောင့် ရပ်ကွက်နှင့် ကျေးရွာအချို့တွင် မြစ်ရေဝင်ရောက်ခဲ့မှုအား အမြန်ဆုံးလျော့နည်းစေရေးအတွက် ဝန်ကြီးဌာနအချို့နှင့်အတူ မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီနှင့် အဖွဲ့အစည်းအသီးသီးတို့က ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။



ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် ဇူလိုင် ၂၁ ရက် မွန်းတည့်ချိန်မှစတင်၍ မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ ရေနှင့်သန့်ရှင်းမှုဌာနက တစ်နာရီ ရေဂါလန် ငါးသိန်းစုပ်ထုတ်နိုင်သည့် ရေစုပ်စက်နှစ်လုံးဖြင့် စုပ်ထုတ်၍ လည်းကောင်း၊ ညနေ ၄ နာရီတွင် နောက်ထပ် ရေစုပ်စက် တစ်လုံး အသုံးပြုကာ တစ်နာရီ ရေဂါလန် ၁ ဒသမ ၅ သန်း စုပ်ထုတ်ပေးလျက်ရှိပြီး ယမန်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ရေစုပ်စက်ခြောက်လုံး တပ်ဆင်အားဖြည့်ကာ ရေများကို စုပ်ထုတ်လျက်ရှိသည်။

ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာနက တစ်နာရီ ရေဂါလန် သုည ဒသမ ၅၂ သန်း စုပ်ထုတ်နိုင်သည့် ရေစုပ်စက် လေးလုံး၊ ဆည်မြောင်းဦးစီးဌာနက တစ်နာရီ ရေဂါလန် သုည ဒသမ ၂၂ သန်း စုပ်ထုတ်နိုင်သည့် ရေစုပ်စက် ငါးလုံးနှင့် တစ်နာရီ

စုပ်ထုတ်ပါက တစ်နာရီလျှင် ရေဂါလန် ၃ ဒသမ ၂၅ သန်း စုပ်ထုတ်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီအနေဖြင့် တာရီးကျိုးပေါက်မှုကြောင့် ရပ်ကွက်ကျေးရွာအတွင်း ဝင်ရောက်ခဲ့သည့် မြစ်ရေများကို တစ်ပတ်အတွင်း ကုန်ဆုံးကျဆင်းနိုင်စေရန် ရည်မှန်းချက်ထားရှိ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

တာရီးကျိုးပေါက်မှုကြောင့် ဧရာဝတီမြစ်ရေဝင်ရောက်မှုအား တားဆီးပိတ်ဆို့နိုင်ရေးအတွက် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုများနှင့်ပတ်သက်၍ မန္တလေးမြို့တော်ဝန် ဒေါက်တာ ရဲလွင်က ရေစိမ့်ဝင်မှုကို လုံးဝစိတ်ချမှတ်ရန် မြစ်အတွင်း sheet pile ရိုက်သည့်လုပ်ငန်းကို ယမန်နေ့ ညပိုင်းတွင် အပြီးတိုင်ဆောင်ရွက်ပြီး ယနေ့တွင် ပိုမိုစိတ်ချမှတ်ရန် လမ်း၏အရှေ့ဘက်ခြမ်း၌ pile ရိုက်ခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး မြစ်ဘက်မှ ရေများ စိမ့်ဝင်မှုမရှိစေရန် geotextiles membrane အပြင် geobag များပါချ၍ သဲမှုတ်သွင်းလျက်ရှိရာ အဆိုပါလုပ်ငန်းများ ပြီးစီးပါက စိတ်ချရသည့်အဆင့်သို့ ရောက်ရှိနိုင်ပြီဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)



IT and Networking Basic for Broadcast Engineers သင်တန်းကို MRTV မှ ဝန်ထမ်းများ အွန်လိုင်းစနစ်ဖြင့် တက်ရောက်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၃
အာရှ - ပစိဖိတ် ရုပ်သံလုပ်ငန်းများ အဖွဲ့အစည်း(ABU) မှ IT and Networking Basic for Broadcast Engineers သင်တန်းကို ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းက Online Webinar ဖြင့်ဆွေးနွေးပို့ချရာ MRTV ရှိ စက်မှု

ဌာနခွဲမှ ဝန်ထမ်း ၂၁ ဦး တက်ရောက်ကြသည်။ သင်တန်းတွင် Turkish Radio and Television Corporation (TRT) တွင် ၂၂ နှစ်ကြာ အတွေ့အကြုံရှိသည့် ကျွမ်းကျင်သူ Dr.Veysselbinbay(Senior Engineer) က ရုပ်သံထုတ်လွှင့်သည့်

နယ်ပယ်တွင် အခြေခံကျသည့် ကွန်ပျူတာအသုံးပြုမှုနှင့် ကွန်ရက်ချိတ်ဆက်ခြင်း၊ Application အသုံးပြုမှုများ၊ Cloud Computing Concepts များ၊ Virtualisation နှင့် IP Network ဆိုင်ရာများကို မိတ်ဆက်ဆွေးနွေးပို့ချခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ လွှဲယဉ်မြင့်

ရန်ကုန်စည်ပင်ရိယာတွင် ကိုဗစ်အမှိုက်သိမ်းအဖွဲ့ ငါးဖွဲ့ဖြင့် နေ့စဉ် ရှင်းလင်းဆောင်ရွက်

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၂၃
ကိုဗစ်အမှိုက်ကို မတ်လ ဒုတိယပတ်မှစတင်၍ ရန်ကုန်စည်ပင်ရိယာတွင် ခရိုင်အလိုက် အဖွဲ့ငါးဖွဲ့စည်းပြီး ရှင်းလင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် သန့်ရှင်းရေးဌာနမှ သိရသည်။

“နိုင်ငံခြားက ပြန်လာတဲ့သူတွေကို ကန့်သတ်စောင့်ကြည့်ရေးစင်တာမှာထားရှိတဲ့အခါ စင်တာတွေကနေ ထွက်လာတဲ့အမှိုက်တွေကို ကိုဗစ်အမှိုက်အဖြစ် သီးသန့်ရှင်းလင်းဆောင်ရွက်ပါတယ်။ ကိုဗစ်က ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါဖြစ်တယ်။ ဆေးမပေါ်ထွက်သေးတဲ့အတွက် ထိန်းချုပ်ရတာ အတော်ခက်ခဲပါတယ်။ ထွက်လာတဲ့ အမှိုက်တွေက ရောဂါဖြစ်ပြီး ကန့်သတ်စောင့်ကြည့်ထားပြီးမှ ထွက်လာတာဖြစ်လို့ ရောဂါပိုးတွေ့ပါလာနိုင်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ခရိုင်တွေမှာ ကိုဗစ်အမှိုက်သိမ်းအဖွဲ့တွေ သီးသန့်ရှင်းစည်းပြီး သူတို့အနေနဲ့လည်း Quarantine ဝင်ထားသလိုပဲ ကိုဗစ်အမှိုက်ကို သီးသန့်ရှင်းလင်းဆောင်ရွက်စေပါတယ်”ဟု ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် သန့်ရှင်းရေးဌာန ဒုတိယဌာနမှူး (ညွှန်ကြားရေးမှူး) ဒေါက်တာအောင်မြင့်မော်က ပြောသည်။

ကိုဗစ်ရောဂါပိုး ပါဝင်သော အမှိုက်များကို သီးသန့်ရှင်းလင်းဆောင်ရွက်ရန် ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် သန့်ရှင်းရေးဌာန၏ ရန်ကုန်စည်ပင်ခရိုင်လေးခုတွင် အမှိုက်သိမ်းဝန်ထမ်း ၂၅ ယောက်စီ ပါဝင်သော အဖွဲ့လေးဖွဲ့နှင့် စောင့်ကြည့်ရေးစင်တာများအတွက် သီးသန့်ရှင်းလင်းသည့် အဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ ပါဝင်ကာ စုစုပေါင်း အဖွဲ့ငါးဖွဲ့ဖြင့် ရှင်းလင်းဆောင်ရွက်ကြောင်း သိရသည်။

ရန်ကုန်စည်ပင်ရိယာအတွင်း၌ အစိုးရဆေးရုံများနှင့် ပုဂ္ဂလိကဆေးရုံများပါဝင်ကာ စုစုပေါင်း ၇၂ ရုံမှ ထွက်ရှိသော ပုံမှန်အမှိုက်များ၊ မြို့နယ်များရှိ ရပ်ကွက်အတွင်း ဖွင့်လှစ်ထားသည့် Fever Clinics နှင့် Polyclinics ဆေးခန်း စုစုပေါင်း ၃၀၀၀ ကျော်မှထွက်ရှိသော အမှိုက်များ၊ ကန့်သတ်စောင့်ကြည့်ရေးစင်တာများမှ ထွက်ရှိသော အမှိုက်များ ပါဝင်ကြောင်း သိရသည်။ ထိုကိုဗစ်အမှိုက်များကို အခြားပုံမှန်အမှိုက်များနှင့်မတူဘဲ ရောဂါပိုးသတ်ကာ မီးရှို့ဖျက်ဆီးမှုများဖြင့် စနစ်တကျ ဆောင်ရွက်ရကြောင်း ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် သန့်ရှင်းရေးဌာနမှ သိရသည်။

မြင့်မောင်

ဈေးသူဈေးသားသမဝါယမအသင်းသားများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝမြှင့်တင်ရေး ပြင်ဦးလွင် မြို့မဈေးသမဝါယမအသင်းကြီးက ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၃
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ် မြို့မဈေးကြီးအတွင်းရှိ ဈေးသမဝါယမအသင်း လီမိတက်သည် ဈေးသူဈေးသားသမဝါယမအသင်းသား ၇၇၀ ဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားရှိကာ မတည်ရင်းနှီးငွေ ၁၆ ဒသမ ၄၈ သန်းဖြင့် သမဝါယမကဏ္ဍတွင် အောင်မြင်နေသော သမဝါယမအသင်း တစ်သင်းဖြစ်ပြီး အသင်း၏အကျိုး၊ အသင်းသားများ၏အကျိုးကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ အသင်းသားများ၏ စုဆောင်းငွေသည် ငွေကျပ် ၁၇၁၅ သန်းရှိပြီး အသင်းသားများသည် အသင်းတွင် စုဆောင်းထားရှိသော စုဆောင်းငွေပေါ်တွင် တစ်လလျှင် ငွေကျပ် ၁၀၀ အပေါ် အတိုးနှုန်း တစ်ကျပ်နှုန်းဖြင့် အကျိုးခံစားခွင့်ရရှိပြီး အသင်းသားများသည် အသင်းတွင် ငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀ အထိ စုဆောင်းနိုင်ကာ ယင်းစုဆောင်းငွေ၏ ငါးဆက် အသင်းမှ အတိုးနှုန်းငွေကျပ် ၁၀၀ လျှင် တစ်ကျပ် ပြား ၅၀ နှုန်းဖြင့် ပြန်လည်ထုတ်ချေးနိုင်ကြောင်း သိရသည်။ အသင်း၏ ချေးငွေကာလအမျိုးအစားများသည် ရက် ၃၀ ဆပ်ချေးငွေ၊ ရက် ၆၀ ဆပ်ချေးငွေနှင့် တစ်နှစ်ဆပ်ချေးငွေတို့ဖြစ်ပြီး ယနေ့ကာလအထိ အသင်း

သားများထံသို့ ငွေကျပ် ၃၇၄၈ ဒသမ ၅၈ သန်း ထုတ်ချေးပေးနိုင်ခဲ့သည်။
“ပျံကျဈေးသည်တစ်ဦးကိုငွေကျပ် တစ်သိန်းနှုန်းနဲ့ ဈေးဆိုင်ခန်းပိုင်ရှင်တွေကိုကျပ်သိန်း ၂၀ ကနေ ကျပ်သိန်း ၃၀၀ အထိ အတိုးနှုန်းသက်သက်သာသာနဲ့ ချေးငွေထုတ်ပေးပါတယ်။ ကိုဗစ်-၁၉ ကာလ နှစ်လမှာတော့ အတိုးနှုန်းတွေကို ဆိုင်းငံ့ပေးထားပါတယ်” ဟု ဈေးသမဝါယမအသင်း လီမိတက် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းမြင့်က ပြောသည်။
ပြင်ဦးလွင်မြို့ မြို့မဈေးကြီး ဈေးသမဝါယမအသင်း လီမိတက်မှ အသင်းသားများ၏ သာရေး/ နာရေးများ ပေါ်ပေါက်လာပါကလည်း ထောက်ပံ့ငွေများပေးအပ်ခြင်း၊ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းအောင်မြင်သော အသင်းသားများ၏ သားသမီးများကိုလည်း နှစ်စဉ်ပညာရေးချီးမြှင့်ငွေများ ပေးအပ်သည့်အပြင် ကိုဗစ်-၁၉ ကာလအတွင်း အသင်းသားတစ်ဦးလျှင် ငွေကျပ် ၂၀၀၀ နှုန်းဖြင့် အသင်းသားများအားလုံးအတွက် ယခုအချိန်အထိ ကျပ်သိန်းပေါင်း ၁၅၀ ကျော် ထောက်ပံ့ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



ချင်းပြည်နယ်၌ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၃
နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၏ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ် နယ်စပ်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး ပြည်ထောင်စုခွင့်ပြုရန်ပုံငွေဖြင့် ချင်းပြည်နယ် မင်းတပ်မြို့နယ်အတွင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် မင်းတပ်-ဘော(၃)- ယုဂ်-ယာယော-လုပ်ရုံ-ခွဲလုံ-ရှစ်မွေး ကျေးရွာချင်းဆက်လမ်း (၂၁/၀)မိုင်အနက်မှ (၇/၀)မိုင် ကျောက်ခင်းပြီး ကျန်(၁၄/၀) မိုင်အနက်မှ (၂/၀)မိုင် ကျောက်ခင်းခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုအခြေအနေအထားများ ချင်းပြည်နယ်ဖွံ့ဖြိုးမှုကြီးကြပ်ရေးရုံးမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးစိုးမင်းအုန်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ယမန်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် မြေပြင်ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် သတ်မှတ်စံချိန်စံညွှန်းများနှင့်အညီ

အချိန်မီပြီးစီးနိုင်ရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာဒေသရှိ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ညှိနှိုင်းပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။ အဆိုပါကျေးရွာချင်းဆက်လမ်း ဖောက်လုပ်ပြီးစီးပါက ပတ်ဝန်းကျင်ကျေးရွာ ၁၇ ရွာ၊ အိမ်ခြေ ၇၈၅ လုံး၊ လူဦးရေ ၄၀၆၂ ဦးတို့၏ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ စီးပွားရေးနှင့် လူမှုစီးပွားဘဝများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် များစွာအထောက်အကူပြုနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ချင်းပြည်နယ်အတွင်း၌ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ် ပြည်ထောင်စုခွင့်ပြုရန်ပုံငွေဖြင့် လမ်း/တံတားလုပ်ငန်း ၄၄ ခု၊ ရေရရှိရေးလုပ်ငန်း လေးခု၊ ထောက်ပံ့ရန်ပုံငွေဖြင့် လုပ်ငန်း တစ်ခု၊ ဖြည့်စွက်ရန်ပုံငွေဖြင့် လုပ်ငန်း လေးခု၊ အရေးပေါ်ရန်ပုံငွေဖြင့် လုပ်ငန်းတစ်ခု စုစုပေါင်းလုပ်ငန်း ၅၄ ခု ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ငွေကြယ်

တိုင်းရင်းဆေးဝါးဥပဒေကြမ်း

ပြည်သူများ သိရှိလေ့လာအကြံပြုနိုင်ရန် ဖော်ပြခြင်းဖြစ်ပါသည်။ အကြံပြုစာများကို ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ရုံးသို့ လိပ်မူပေးပို့နိုင်ပါသည်။

(ယမန်နေ့မှအဆက်)

- (ည) ကျွမ်းကျင်မှုဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် လိုအပ်သောကော်မတီများ ဖွဲ့စည်းခြင်းနှင့် ယင်းကော်မတီတို့၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များ သတ်မှတ်ခြင်း၊
- (ဋ) ဆေးဝါးနှင့်သက်ဆိုင်သည့်ကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ကြီးကြပ်နိုင်ရန် ဗဟိုတိုင်းရင်းဆေးဝါးကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ၊ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်များနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ် တိုင်းရင်းဆေးဝါးကြီးကြပ်ရေးကော်မတီများ ဖွဲ့စည်းခြင်းနှင့် ယင်းကော်မတီများ၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များ သတ်မှတ်ခြင်း၊
- (ဌ) မူလဓာတ်ခွဲခန်းနှင့် အယူခံဓာတ်ခွဲခန်းများ သတ်မှတ်ခြင်း၊
- (ဍ) ဆေးဝါးနှင့်ပတ်သက်၍ အများပြည်သူသို့ အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်း၊
- (ဎ) မှတ်ပုံတင်ခြင်း၊ လိုင်စင်လျှောက်ထားခြင်းနှင့် ဆေးဝါးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို စိစစ်ဆုံးဖြတ်ခြင်းနှင့် ယင်းတို့နှင့်ပတ်သက်၍ အခကြေးငွေများ သတ်မှတ်ခြင်း။
- ၇။ အာဏာပိုင်အဖွဲ့သည် ဝိဝါဒကွဲပြားမှု သို့မဟုတ် အငြင်းပွားမှုများ ပေါ်ပေါက်သော ပစ္စည်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆေးဝါးအဖြစ်လည်းကောင်း၊ ကုန်ကြမ်း အဖြစ်လည်းကောင်း သတ်မှတ်နိုင်ခြင်း ရှိ-မရှိ စိစစ်ဆုံးဖြတ်ပေးရမည်။
- ၈။ အာဏာပိုင်အဖွဲ့သည် ကုန်ကြမ်းများစုဆောင်းခြင်း၊ ထုတ်လုပ်ခြင်း၊ သိုလှောင်ခြင်း၊ ရောင်းဝယ်ခြင်း၊ ပြည်ပသို့တင်ပို့ခြင်းနှင့် ပြည်တွင်းသို့ တင်သွင်းခြင်းများကို ကြီးကြပ်နိုင်ရန် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်နိုင်ပါသည်။
- ၉။ အာဏာပိုင်အဖွဲ့သည် မိမိ၏လုပ်ငန်းတာဝန်များကို ဦးစီးဌာနသို့လွှဲအပ်၍ ဆောင်ရွက်စေနိုင်ပါသည်။

အခန်း(၄)

တိုင်းရင်းဆေးဝါးကြီးကြပ်သူခန့်ထားခြင်း

- ၁၀။ တိုင်းရင်းဆေးဝါးထုတ်လုပ်လိုသူသည် တိုင်းရင်းဆေးဝါးထုတ်လုပ်မှု အတွက် တိုင်းရင်းဆေးဝါးကြီးကြပ်သူ ခန့်အပ်ရာတွင် အောက်ပါအရည်အချင်းနှင့် ပြည့်စုံသူများကိုသာ ခန့်အပ်ရမည်-
 - (က) မြန်မာနိုင်ငံ တိုင်းရင်းဆေးကောင်စီမှ ထုတ်ပေးထားသော တရားဝင်တိုင်းရင်းဆေးဆရာ မှတ်ပုံတင်လက်မှတ်ရရှိပြီးသူ ဖြစ်ရမည်၊
 - (ခ) မိမိကြီးကြပ်သည့် တိုင်းရင်းဆေးဝါးနှင့်ပတ်သက်၍ စစ်မှန်မှု၊ ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းမှု၊ အစွမ်းထက်မှု၊ အရည်အသွေး စသည်တို့အပေါ် တာဝန်ခံနိုင်သူ ဖြစ်ရမည်။

အခန်း(၅)

တိုင်းရင်းဆေးဝါးများကို မှတ်ပုံတင်ခြင်း

- ၁၁။ မှတ်ပုံတင်လိုသူသည် ဗဟိုတိုင်းရင်းဆေးဝါးကြီးကြပ်ရေးကော်မတီသို့ သတ်မှတ်ချက်နှင့်အညီ လျှောက်ထားရမည်။
- ၁၂။ ဗဟိုတိုင်းရင်းဆေးဝါးကြီးကြပ်ရေးကော်မတီသည်-
 - (က) မှတ်ပုံတင်ခြင်းပြုရန် လျှောက်ထားသောဆေးဝါးကို သတ်မှတ်ချက်များနှင့် ညီညွတ်ခြင်း ရှိ-မရှိ စိစစ်ခြင်းနှင့် လိုအပ်ပါက မူလဓာတ်ခွဲခန်းသို့ ပေးပို့၍ စစ်ဆေးခြင်းပြုရမည်၊
 - (ခ) ပုဒ်မခွဲ (က)နှင့်အညီ စိစစ်တွေ့ရှိချက်အရ -
 - (၁) သတ်မှတ်ချက်များနှင့် ညီညွတ်ပါက မှတ်ပုံတင်လက်မှတ် ထုတ်ပေးရမည်၊
 - (၂) သတ်မှတ်ချက်များနှင့် ညီညွတ်ခြင်းမရှိပါက ကျိုးကြောင်း ဖော်ပြ၍ မှတ်ပုံတင်လက်မှတ်ထုတ်ပေးရန် ငြင်းပယ်နိုင်ပါသည်။

- ၁၃။ မှတ်ပုံတင်လက်မှတ် သက်တမ်းသည် မှတ်ပုံတင်သည့်နေ့မှစ၍ ငါးနှစ် ဖြစ်သည်။
- ၁၄။ မှတ်ပုံတင်လက်မှတ်ရရှိသူသည် -
 - (က) ကျသင့်သော မှတ်ပုံတင်ကြေးကို ပေးဆောင်ရမည်၊
 - (ခ) မှတ်ပုံတင်ခြင်းဆိုင်ရာ စည်းကမ်းချက်များကို လိုက်နာရမည့်အပြင် ဗဟိုတိုင်းရင်းဆေးဝါး ကြီးကြပ်ရေးကော်မတီက အခါအား လျော်စွာ ထုတ်ပြန်သော အမိန့်၊ ညွှန်ကြားချက်များကို လိုက်နာရမည်။
 - (ဂ) မှတ်ပုံတင်လက်မှတ် သက်တမ်းကုန်ဆုံးသည့်အခါ သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ စိစစ်မှုခံယူပြီး သက်တမ်းတိုးမြှင့်ရန် မှတ်ပုံတင် လက်မှတ် သက်တမ်းတိုးမြှင့်ကြေးပေးဆောင်၍ လျှောက်ထားရမည်။
- ၁၅။ မှတ်ပုံတင်လက်မှတ်ရရှိသူက မှတ်ပုံတင်ခွင့်ဆိုင်ရာ စည်းကမ်းတစ်ရပ်ရပ် ကိုဖြစ်စေ၊ ဗဟိုတိုင်းရင်းဆေးဝါးကြီးကြပ်ရေးကော်မတီက ထုတ်ပြန်သော အမိန့်၊ ညွှန်ကြားချက်တစ်ရပ်ရပ်ကိုဖြစ်စေ ဖောက်ဖျက်ကြောင်း စစ်ဆေးတွေ့ရှိပါက ဗဟိုတိုင်းရင်းဆေးဝါးကြီးကြပ်ရေးကော်မတီက မှတ်ပုံတင်လက်မှတ်ကို ကာလအကန့်အသတ်ဖြင့် ရုပ်သိမ်းခြင်း သို့မဟုတ် ပယ်ဖျက်ခြင်း ပြုနိုင်ပါသည်။
- ၁၆။ ကာလအကန့်အသတ်ဖြင့် မှတ်ပုံတင်လက်မှတ် ရုပ်သိမ်းခြင်းခံရသူသည် ကန့်သတ်သည့်ကာလ ကုန်ဆုံးသောအခါ မှတ်ပုံတင်လက်မှတ်အသစ် ထုတ်ပေးရန် ဗဟိုတိုင်းရင်းဆေးဝါးကြီးကြပ်ရေးကော်မတီသို့ လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။ ဗဟိုတိုင်းရင်းဆေးဝါးကြီးကြပ်ရေးကော်မတီက စိစစ်၍ မှတ်ပုံတင်လက်မှတ် အသစ် ထုတ်ပေးနိုင်ပါသည်။
- ၁၇။ မှတ်ပုံတင်လက်မှတ်ပယ်ဖျက်ခြင်းခံရသူသည် မိမိလက်ဝယ်ရှိ မှတ်ပုံတင် လက်မှတ် ပယ်ဖျက်ခြင်းခံရသော တိုင်းရင်းဆေးဝါးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဗဟို တိုင်းရင်းဆေးဝါးကြီးကြပ်ရေးကော်မတီက ညွှန်ကြားသည့်အတိုင်း လိုက်နာ ဆောင်ရွက်ရမည်။

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

အလှကုန်ပစ္စည်းဥပဒေကြမ်း

ပြည်သူများ သိရှိလေ့လာအကြံပြုနိုင်ရန် ဖော်ပြခြင်းဖြစ်ပါသည်။ အကြံပြုစာများကို ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ရုံးသို့ လိပ်မူပေးပို့နိုင်ပါသည်။

(ယမန်နေ့မှအဆက်)

- (ခ) ပုဒ်မခွဲ (က) အရ စိစစ်ရာတွင် အလှကုန်ပစ္စည်းသည် အရည်အသွေး သတ်မှတ်ချက်များနှင့် ကိုက်ညီမှုရှိပြီး လုပ်ငန်းသည် သတ်မှတ် ထားသည့် ကောင်းမွန်သော ထုတ်လုပ်မှုကျင့်စဉ်နှင့်ကိုက်ညီ လျှင် သတ်မှတ်ကာလအတွင်း လျှောက်ထားသူအား ထုတ်လုပ်သူ လက်မှတ်ကို ထုတ်ပေးရမည်၊
- (ဂ) ပုဒ်မခွဲ (က) အရ စိစစ်ရာတွင် အလှကုန်ပစ္စည်းသည် အရည်အသွေး သတ်မှတ်ချက်များ၊ ကောင်းမွန်သော ထုတ်လုပ်မှုကျင့်စဉ်နှင့် ကိုက်ညီမှုမရှိကြောင်းတွေ့ရှိလျှင် လိုအပ်ချက်များကို ပြင်ဆင် ဆောင်ရွက်ပြီး ပြန်လည်လျှောက်ထားရန် ညွှန်ကြားချက်နှင့်အတူ လျှောက်ထားသူထံ အကြောင်းကြားရမည်၊
- (ဃ) ပုဒ်မခွဲ (ဂ) အရ အကြောင်းကြားချက်အပေါ် လျှောက်ထားသူက ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ခြင်းပြုပြီး ပြန်လည်လျှောက်ထားလာပါက စိစစ်၍ သတ်မှတ်ချက်နှင့် ကိုက်ညီကြောင်း တွေ့ရှိလျှင် ပုဒ်မခွဲ (ခ) ပါအတိုင်း ဆောင်ရွက်ရမည်၊
- (င) ပုဒ်မခွဲ (ဂ) အရ ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ပြီး ပြန်လည်လျှောက်ထားမှု ကို စိစစ်ရာတွင် သတ်မှတ်ချက်နှင့် ကိုက်ညီမှုမရှိကြောင်း တွေ့ ရှိလျှင် ယင်းအကြောင်းအချက်များကို ဖော်ပြ၍ ထုတ်လုပ်သူ လက်မှတ်ထုတ်ပေးရန် ငြင်းပယ်ကြောင်းနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက် လိုပါက ညွှန်ကြားချက်အတိုင်း ပြုပြင်ပြီး ထပ်မံ လျှောက်ထား နိုင်ကြောင်း လျှောက်ထားသူထံ အကြောင်းကြားရမည်။

အခန်း (၇)

မှတ်တမ်းတင်လက်မှတ်လျှောက်ထားခြင်းနှင့် ထုတ်ပေးခြင်း

- ၁၀။ ပြည်တွင်း၌ ထုတ်လုပ်သော သို့မဟုတ် ပြည်ပမှတင်သွင်းသော အလှကုန် ပစ္စည်းများကို ဖြန့်ဖြူးရောင်းချခြင်း ပြုလုပ်လိုသူသည် ဈေးကွက်မတင်မီ မိမိ၏ အလှကုန်ပစ္စည်းများအတွက် မှတ်တမ်းတင်လက်မှတ်ရရှိရန် သတ်မှတ် ချက်များနှင့်အညီ ဦးစီးဌာနသို့လျှောက်ထားရမည်။

- ၁၁။ ဦးစီးဌာနသည်-
 - (က) ပုဒ်မ ၁၀ အရ လျှောက်ထားလာပါက သတ်မှတ်အခကြေးငွေ ပေးသွင်းစေပြီး အရည်အသွေးသတ်မှတ်ချက်များနှင့် ကိုက်ညီမှု ရှိ-မရှိ စိစစ်ရမည်၊
 - (ခ) ပုဒ်မခွဲ (က) အရ စိစစ်ရာတွင် သတ်မှတ်ချက်များနှင့် ကိုက်ညီမှုရှိ ကြောင်း တွေ့ရှိ လျှင် သတ်မှတ်ကာလအတွင်း လျှောက်ထားသူ အား မှတ်တမ်းတင်လက်မှတ်ကို ထုတ်ပေးရမည်၊
 - (ဂ) သတ်မှတ်ချက်များနှင့် ကိုက်ညီမှုမရှိကြောင်း တွေ့ရှိလျှင် ယင်းအကြောင်းအချက်များကိုဖော်ပြ၍ မှတ်တမ်းတင်လက်မှတ် ထုတ်ပေးခြင်းကို ငြင်းပယ်ကြောင်း လျှောက်ထားသူထံ အကြောင်း ကြားရမည်။ ငြင်းပယ်ခံရသော အလှကုန်ပစ္စည်းအား ဈေးကွက်တင် ရောင်းချခြင်းမပြုရန် တားမြစ်ခြင်းကို ဆောင်ရွက်ရမည်။
- ၁၂။ အလှကုန်ပစ္စည်းများကို ပြည်ပမှတင်သွင်းခြင်း၊ ပြည်တွင်း၌ ဖြန့်ဖြူး ရောင်းချခြင်း သို့မဟုတ် ပြည်တွင်း၌ ထုတ်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်သူ သည် အလှကုန်ပစ္စည်း မှတ်တမ်းတင်လက်မှတ် သို့မဟုတ် ထုတ်လုပ်သူ လက်မှတ်ကို သက်ဆိုင်ရာအစိုးရဌာန သို့မဟုတ် အစိုးရအဖွဲ့အစည်းက တောင်းခံစိစစ်လျှင် တင်ပြရမည်။

အခန်း (၈)

အညွှန်းအမှတ်အသားဖော်ပြခြင်း

- ၁၃။ အလှကုန်ပစ္စည်းထုတ်လုပ်သူ သို့မဟုတ် ပြည်တွင်းသို့ တင်သွင်းသူသည် အလှကုန်ပစ္စည်း၏ အညွှန်းအမှတ်အသားဖော်ပြခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အောက်ပါ တို့ကို သိသာထင်ရှားစွာ ဖော်ပြရမည်-
 - (က) တံဆိပ်အမှတ်အသား၊
 - (ခ) ကုန်ပစ္စည်းအမျိုးအမည်၊
 - (ဂ) ပါဝင်ပစ္စည်းစာရင်းအပြည့်အစုံ၊
 - (ဃ) ပါဝင်ပစ္စည်းများ၏ စုစုပေါင်းအသားတင်အလေးချိန် သို့မဟုတ် ထုထည်၊
 - (င) ထုတ်လုပ်သည့် ကုမ္ပဏီအမည်နှင့် နိုင်ငံ၊

- (စ) ထုတ်လုပ်မှုအပတ်စဉ်နံပါတ်၊
 - (ဆ) ထုတ်လုပ်သည့်ရက်စွဲနှင့် သက်တမ်းကုန်ဆုံးသည့်ရက်စွဲ၊
 - (ဇ) သုံးစွဲပုံနည်းလမ်း၊
 - (ဈ) သုံးစွဲရာတွင် အထူးသတိပြုရမည့်အချက်များနှင့် ရှောင်ရန် အခြေ အနေများ၊
 - (ည) သိုလှောင်ထိန်းသိမ်းရမည့်အခြေအနေ၊
 - (ဋ) ပြည်ပမှတင်သွင်းသော အလှကုန်ပစ္စည်းဖြစ်လျှင် ပြည်တွင်း၌ ပင်မဖြန့်ဖြူးသည့် ပုဂ္ဂိုလ် သို့မဟုတ် အဖွဲ့အစည်းအမည်နှင့် နေရပ်လိပ်စာအပြည့်အစုံ၊
 - (ဌ) အလှကုန်ပစ္စည်းမှတ်တမ်းတင်အမှတ်။
- ၁၄။ ပုဒ်မ ၁၃ အရ အညွှန်းအမှတ်အသားဖော်ပြရာတွင် ပြည်တွင်း၌ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချမည့် ပစ္စည်းများအတွက် မြန်မာဘာသာဖြင့်ဖြစ်စေ၊ မြန်မာနှင့် အင်္ဂလိပ် နှစ်ဘာသာဖြင့်ဖြစ်စေ ရှင်းလင်းစွာဖော်ပြရမည်။ သို့ရာတွင် ပုဒ်မခွဲ (က)၊ (ဂ)၊ (င)၊ (စ)၊ (ဆ) နှင့် (ဌ) တို့ကို အင်္ဂလိပ်ဘာသာဖြင့် ဖော်ပြနိုင်ပါသည်။

အခန်း (၉)

ကြော်ငြာခြင်း

- ၁၅။ အလှကုန်ပစ္စည်းတစ်ခု၏ ကောင်းကျိုးကိုဖော်ပြသည့် ကြော်ငြာများသည် လက်တွေ့သုံးစွဲမှုအရလည်းကောင်း၊ သိပ္ပံနည်းကျစမ်းသပ်တွေ့ရှိချက်အရ လည်းကောင်း၊ ထုတ်လုပ်ပုံနှင့် ပါဝင်ပစ္စည်းများ၏ အစွမ်းသတ္တိအရလည်း ကောင်း မှန်ကန်ကြောင်း ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများအပေါ် အခြေခံ၍ ဖော်ပြခြင်းဖြစ်ရမည်။

အခန်း (၁၀)

ဈေးကွက်စောင့်ကြည့်စစ်ဆေးခြင်းနှင့်

ပြင်းထန်သောဆိုးကျိုးဖြစ်ရပ်ပေါ်ပေါက်မှုကို သတင်းပေးပို့ခြင်း

- ၁၆။ ဦးစီးဌာနသည် အလှကုန်ပစ္စည်း၏ ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းမှု ရှိ မရှိနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပုံမှန်ဈေးကွက် စောင့်ကြည့်စစ်ဆေးခြင်းအပြင် သံသယဖြစ်ဖွယ် တွေ့ရှိပါက ထုတ်လုပ်သည့်နေရာ၊ သိုလှောင်ရုံ၊ သို့မဟုတ် ဝန်ဆောင်မှုပေး သောနေရာရှိ အလှကုန်ပစ္စည်းကိုဖြစ်စေ၊ ဈေးကွက်အတွင်းရှိ အလှကုန်ပစ္စည်း ကိုဖြစ်စေ ရှောင်တခင်စစ်ဆေးနိုင်ရန် ဝန်ကြီးဌာန၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားသော အဖွဲ့အား တာဝန်ပေးဆောင်ရွက်စေနိုင်ပါသည်။

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)



ပြည်တွင်းဖြစ် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး ကနဦးအဆင့်စမ်းသပ်မှုများ အောင်မြင်မှုရှိဟု အီရန်ပြော

တီဟီရန် ဇူလိုင် ၂၃
အီရန်သို့ပညာရှင်များ ထုတ်လုပ်ထားသော ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ကာကွယ်ဆေးတစ်မျိုး ကနဦး စမ်းသပ်မှုများ အောင်မြင်စွာလုပ်ဆောင်နိုင်ခဲ့သည်ဟု အီရန်ကျန်းမာရေးဝန်ကြီး ဆာအီနာမာကီ က ပြောကြားခဲ့ကြောင်း တက်စနစ်သတင်းဌာနက ယနေ့ဖော်ပြသည်။
အီရန်နိုင်ငံက ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထုတ်လုပ်မှုတွင် ကြီးမားသော အောင်မြင်မှု တစ်ရပ်ရရှိခဲ့ကြောင်း ကျန်းမာရေးဝန်ကြီး ဆာအီနာမာကီက ပြောကြားခဲ့သည်။ “ကနဦးစမ်းသပ်မှု တွေ အောင်မြင်ခဲ့ပြီး အလားအလာကောင်းတဲ့အဆင့်တွေရောက်ရှိဖို့ ကျွန်တော်တို့ မျှော်လင့်ပါ တယ်” ဟု နာမာကီက ပြောကြားသည်။ ပြည်တွင်းဆေးဝါးကုမ္ပဏီနှစ်ခုက တိုင်းပြည်တစ်ဝန်းရှိ ဆေးရုံများသို့ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကုသရာတွင် အသုံးပြုသော ဆေးဝါးတစ်မျိုးဖြစ်သည့် ရမ်ဒီဗီဇာဆေး ထောက်ပံ့မည်ဟု ၎င်းက ဆိုသည်။

ဇူလိုင် ၂၂ ရက်အထိ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှု ၂၈၄၁၃ မှုနှင့် သေဆုံးသူ ၁၄၈၅၃ ဦးရှိကြောင်း အီရန်နိုင်ငံက အတည်ပြုထားသည်။ ပထမဆုံး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှုကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၉ ရက်တွင် တွေ့ရှိခဲ့ကြောင်း အီရန်နိုင်ငံက ကြေညာခဲ့သည်။ အီရန်နိုင်ငံ တို့က ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးတွင် အပြန်အလှန်ကူညီမှု ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ဖေဖော်ဝါရီ လလယ်တွင် အီရန်နိုင်ငံက တရုတ်နိုင်ငံနှင့် တစ်သားတည်းရှိကြောင်းပြသရန် တီဟီရန်အစောဒီ မျှော်စင်ကို စီးထွန်းညှိခဲ့ပြီး တရုတ်နိုင်ငံသို့ နှာခေါင်းစည်း သုံးသန်း လှူဒါန်းခဲ့သည်။
တရုတ်နိုင်ငံကလည်း အီရန်နိုင်ငံသို့ ဆေးဝါးအကူအညီများစွာ ပေးပို့ခဲ့သည်။ ထို့ပြင် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၉ ရက်တွင် ကပ်ရောဂါကူညီတိုက်ဖျက်ရေး တစ်လကြာ တာဝန်ထမ်းဆောင်ရန် အဖွဲ့ဝင်ငါးဦးပါ တရုတ်ဆေးဘက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့ကို အီရန်နိုင်ငံသို့ စေလွှတ်ခဲ့သည်။
ကိုးကား - ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန် - ကျော်ထိုက်စိုး

ဥရောပတစ်ခွင်၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ သုံးသန်းကျော်ရှိလာ

ပါရီ ဇူလိုင် ၂၃
ဥရောပတစ်ခွင်လုံး၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူပေါင်း သုံးသန်းကျော်ရှိလာပြီး ရုရှား၊ ဗြိတိန်၊ စပိန်နှင့် အီတလီ စသည့်နိုင်ငံများ၏ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှုသည် ဥရောပတစ်ခွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှုအားလုံး၏ ထက်ဝက်ကျော်ရှိလာကြောင်း ယနေ့ထုတ်ပြန်သည့် အေအက်ဖ်ပီသတင်းဌာန၏ ကိန်းဂဏန်းများအရ သိရသည်။
၂၀၁၉ ခုနှစ်နှောင်းပိုင်းက တရုတ်နိုင်ငံမှ စတင်ဖြစ်ပွားသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါသည် ယခုအခါ ကမ္ဘာ့ဒေသနှင့် နိုင်ငံအနှံ့သို့ ကူးစက်ပျံ့နှံ့သွားပြီး ဥရောပတစ်တိုက်တည်းတွင် အဆိုပါ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၃၀၀၂၈၆၁ ဦး ရှိလာကာ သေဆုံးသူပေါင်း ၂၀၆၆၃၃ ဦး ရှိလာကြောင်း သိရသည်။
ထို့အတူ ကမ္ဘာတစ်ဝန်း၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၁၅၂၃၇၇၈၄ ဦးရှိလာပြီး သေဆုံးသူပေါင်း ၆၂၆၉၉၄ ဦးရှိလာကြောင်း သိရသည်။
လက်ရှိအချိန်၌ ရုရှားနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၇၉၅၀၃၈ ဦးရှိပြီး သေဆုံးသူပေါင်း ၁၂၈၉၂ ဦး ရှိကာ ဥရောပတိုက်၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှုနှုန်း အမြင့်ဆုံးနိုင်ငံ ဖြစ်လာခဲ့သည်။ ထို့အတူ ဗြိတိန်၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၂၉၆၃၇၇ ဦးနှင့် ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူ ၄၅၅၀၁ ဦး၊ စပိန်၌ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၃၁၄၆၃၁ ဦးနှင့် သေဆုံးသူ ၂၈၄၂၆ ဦးနှင့် အီတလီ၌ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၂၄၅၀၃၂ ဦးနှင့် သေဆုံးသူ ၃၅၀၈၂ ဦး ရှိကြောင်း သိရသည်။
နိုင်ငံအများအပြားတွင် ရောဂါပြင်းထန်သောလူနာများ သို့မဟုတ် ဆေးရုံတက်ရန် လိုအပ် သော လူနာများသာ စမ်းသပ်စစ်ဆေးသည့်အတွက် ရရှိထားသည့် ကိန်းဂဏန်းများသည် အမှန် တကယ် ရောဂါကူးစက်ခံရသူဦးရေ၏ အစိတ်အပိုင်းကိုသာ ထင်ဟပ်စေဖွယ်ရှိကြောင်း သိရသည်။
ကိုးကား - အေအက်ဖ်ပီ၊ ဘာသာပြန် - ကျော်ထိုက်စိုး

ဩစတြေးလျနိုင်ငံက ကျောင်းသားဗီဇာများ ပြန်လည်ခွင့်ပြုမည်ဟု ပြောကြား

ကင်ဘာရာ ဇူလိုင် ၂၃
နိုင်ငံတကာမှ ကျောင်းသားများအား ဩစတြေးလျနိုင်ငံတွင် ပညာပြန်လည်သင်ယူနိုင်ရေးအတွက် ကျောင်းသားဗီဇာ များကို ပြန်လည်ခွင့်ပြုပေးသွားမည်ဟု ဩစတြေးလျ ယာယီလူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးဝန်ကြီး အလန်တူဒီက ဇူလိုင် ၂၀ ရက်တွင် ပြောကြားသည်။
ယခုဆောင်ရွက်ချက်သည် နိုင်ငံတကာမှ ကျောင်းသား များအား ဆွဲဆောင်ရန် တက္ကသိုလ်များ၏ တောင်းဆိုမှု များကို တာဝန်ရှိသူများက ပြန်လည်ဖြေရှင်းဆောင်ရွက် ခြင်းဖြစ်သည်။
ယခုဆောင်ရွက်ခဲ့သော ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများအရ နိုင်ငံ၏ နယ်စပ်ဒေသများ ပြန်ဖွင့်ချိန်တွင် နိုင်ငံတကာမှ ကျောင်းသားများကိုလည်း ပြန်လည်ဝင်ရောက်ခွင့်ပြုမည် ဖြစ်သည်။
နိုင်ငံတကာကျောင်းသားများအား အသက် အာမခံချက်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း တူဒီက ပြောကြားခဲ့သည်။

နိုင်ဂျီးရီးယား၌ ပြည်နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရ

လာဂိုစ် ဇူလိုင် ၂၃
နိုင်ဂျီးရီးယားနိုင်ငံ၏ အယ်ကီတီပြည်နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ကယုတ်ဖာယဗီသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရကြောင်း သိရသည်။
ပြည်နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ကယုတ်ဖာယဗီ သည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုး ရှိ မရှိ စမ်းသပ် စစ်ဆေးမှုခံယူခဲ့ရာ နောက်ဆုံးစမ်းသပ်သည့် ဆေးအဖြေတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုး တွေ့ရှိခဲ့ သည့်အတွက် နေအိမ်၌ သီးခြားခွဲနေကြောင်း ဇူလိုင် ၂၂ ရက်က ၎င်း၏ တွစ်တာစာမျက်နှာ ပေါ်တွင် ရေးသားဖော်ပြထားသည်။
“ကျွန်တော့်ရဲ့ကျန်းမာရေးအခြေအနေက ကောင်းမွန်လျက်ရှိပါတယ်။ နေအိမ်မှာပဲ သီးခြားခွဲနေပြီး ဆေးဝါးကုသမှုကို အကောင်းဆုံး ခံယူနေပါတယ်”ဟု ပြည်နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးက ၎င်း၏ တွစ်တာစာမျက်နှာ ပေါ်တွင် ရေးသားဖော်ပြထားသည်။ အရေးကြီး တဲ့ ရုံးလုပ်ငန်းတွေကို ဒုတိယ ပြည်နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးထံ လုပ်ပိုင်ခွင့် အပ်နှင်းထားပြီး ပုံမှန်တာဝန်တွေကိုတော့ နေအိမ်ကနေ ဆက်လက်လုပ်ကိုင် ဆောင်ရွက်သွားမှာပါ”ဟု ဆက်လက်ဖော်ပြထားသည်။
ယခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇ ရက်က

နိုင်ဂျီးရီးယားနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ စတင်ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး ထိုအချိန်ကတည်းက နိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင် ပြည်နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ခုနစ်ဦးထက်မနည်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက် ခံရကြောင်း ဒေသဆိုင်ရာ မီဒီယာများက ဖော်ပြထားသည်။ ထို့အပြင် နိုင်ဂျီးရီးယား နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ကျောဖရေအိုနီမာ သည်လည်း ဇူလိုင် ၁၉ ရက်က ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရပြီး သီးခြားခွဲနေကြောင်း သိရသည်။
ယမန်နေ့ညက နိုင်ဂျီးရီးယားနိုင်ငံ၌

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၅၇၆ ဦး စမ်းသပ်တွေ့ရှိခဲ့ရာ နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၃၇၈၀၁ ဦး ရှိလာ ကြောင်း သိရသည်။
သို့သော် နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူများအနက် ၁၅၆၇၇ ဦးသည် ရောဂါမှ ပြန်လည်ကျန်းမာသွားပြီး ၈၀၅ ဦး သည် အဆိုပါရောဂါကြောင့် သေဆုံးခဲ့ကြောင်း နိုင်ဂျီးရီးယား ကူးစက်ရောဂါ ထိန်းချုပ်ရေး ဗဟိုဌာနက ပြောကြားသည်။
ကိုးကား - ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန် - ကျော်ထိုက်စိုး



ရေဘေးသင့်ဒေသများအတွက် ရန်ပုံငွေ ဒေါ်လာ ၁၁၉ သန်းကျော် တရုတ်နိုင်ငံ ခွဲဝေသတ်မှတ်

ပေကျင်း ဇူလိုင် ၂၃
ရေဘေးသင့်ဒေသများတွင် ရေထိန်းသိမ်းမှုနှင့် လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေး ဆိုင်ရာ ထုတ်လုပ်ရေးစက်ရုံများ လုပ်ငန်းပြန်လည်စတင်ရန် တရုတ် နိုင်ငံက ဗဟိုဘဏ်ဂျက်မှ ယွမ် ၈၃၀ (အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၁၉ ဒသမ ၀၅ သန်း) ခွဲဝေသတ်မှတ်လိုက်ကြောင်း ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနက ယမန်နေ့တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။
သဘာဝဘေးအန္တရာယ်အလွန်ကာလ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးနှင့် လုပ်ငန်းလည်ပတ်မှု နှုတ်အခြေအနေ ပြန်လည်ရောက်ရှိစေရန် ရန်ပုံငွေ များကို ကျန်းမာရေးနှင့် ဟူပေပြည်နယ်များအပါအဝင် ပြည်နယ် ၁၂ ခုသို့

ခွဲဝေသတ်မှတ်ပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဝန်ကြီးဌာနက ဆိုသည်။
ရေဘေးသင့်ဒေသများ၌ ရေထိန်းသိမ်းမှုနှင့် လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာ ထုတ်လုပ်ရေးစက်ရုံများ လုပ်ငန်းပြန်လည်စတင်ရန် ယခုနှစ်အတွက် ဗဟိုဘဏ်ဂျက်ကို ယွမ် ၁ ဒသမ ၂၉ ဘီလီယံ ကြိုတင်လျာထားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ဇွန်လနောက်ပိုင်း မိုးအဆက်မပြတ် ရွာသွန်းမှုကြောင့် တရုတ်နိုင်ငံ တောင်ပိုင်း၌ ရေကြီးရေလျှံမှုများ ဖြစ်ပွားခဲ့ရာ မြစ်အများအပြားတွင် စိုးရိမ်ရေမှတ်ထက် ကျော်လွန်ခဲ့သည်။
ကိုးကား - ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန် - ကျော်ထိုက်စိုး



ကမ္ဘာတစ်ဝန်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ နောက်ဆုံးအခြေအနေ

ပိုင်းရပ်စပ်ပိုးကူးစက်ခံရသူ ၁၅၄၁၅၇၃၁ ဦး
သေဆုံးသူ ၆၃၁၁၆၄ ဦး
ပြန်လည်ကျန်းမာလာသူ ၉၃၃၇၆၃ ဦး

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန် - စိုးသူရ

ဘရာဇီးသမ္မတ ဘိုလ်ဆိုနာရီတွင် တတိယအကြိမ်မြောက် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုး တွေ့ရှိ

ရိုယိုဒီဂျန်းယိုး ဇူလိုင် ၂၃
 ဘရာဇီးသမ္မတ ဘိုလ်ဆိုနာရီတွင် တတိယအကြိမ်မြောက် ကိုရိုနာ ဗိုင်းရပ်စ်ပိုး စမ်းသပ်တွေ့ရှိခဲ့သဖြင့် ဘရာဇီးလီးယားမြို့တော်ရှိ သမ္မတအိမ်တော် ဌာန ဆက်လက်၍ သီးသန့်ဆေးလျက်ရှိသည်။

သမ္မတ ဘိုလ်ဆိုနာရီ၏ ဆေးအဖွဲ့က ဇူလိုင် ၂၁ ရက်၏ စမ်းသပ်မှုရလဒ် ကို ယမန်နေ့က ကြေညာခဲ့ပြီး သမ္မတမှာ ကျန်းမာရေးကောင်းမွန်သည်ဟု ဆိုသည်။ နောက်ဆုံးအကြိမ် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် စစ်ဆေးမှုရလဒ်ကြောင့် လာမည့် ရက်များအတွင်း ဘာဟီယာနှင့် ပီယာအိုင်ပြည်နယ်များသို့ သွားရောက်မည့် ခရီးစဉ်များကို ဆိုင်းငံ့ထားကြောင်း သမ္မတ၏အကြံပေးများက ပြောကြားသည်။

သိပ္ပံပညာရှင်များက ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ အထောက်အထားများအရ ထိရောက်မှုမရှိဟု ပြောကြားထားသော်လည်း သမ္မတနှင့် အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီး

လေးဦးတို့က ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ပိုးကို ငှက်ဖျားတိုက်ဖျက်ဆေး ဟိုက်ဒရိုဇီကလို ရိုကွင်းဖြင့် ကုသနေကြောင်း သမ္မတ ဘိုလ်ဆိုနာရီက ပြောသည်။ သမ္မတ ဘိုလ်ဆိုနာရီမှာ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်အကျပ်အတည်း စီမံခန့်ခွဲမှုနှင့်ပတ်သက်၍ ဝေဖန်မှုခံခဲ့ရသည်။ ၎င်းက ကပ်ရောဂါဖြစ်ပွားနေစဉ် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးနှစ်ဦး ကို ရာထူးမှထုတ်ပယ်ခဲ့ပြီး နှာခေါင်းစည်းဝတ်ဆင်ခြင်းနှင့် ခပ်ခွာခွာနေစည်းမျဉ်း များ အပါအဝင် ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်မှု ထိန်းချုပ်မည့်အစီအမံများကို ဆန့်ကျင်ခဲ့ သည်။

ဘရာဇီးနိုင်ငံသည် လက်တင်အမေရိကတိုက်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှု အများဆုံးနိုင်ငံဖြစ်ပြီး ကူးစက်လူနာ ၂ ဒသမ ၁ သန်းကျော်နှင့် သေဆုံးသူ ၈၀၀၀၀ ကျော်အထိ ရှိသည်။

ကိုးကား-အေအက်မ်ပီ၊ ဘာသာပြန်-ကျော်ထိုက်စိုး



ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး ယခုနှစ်ကုန်ပိုင်းတွင်ရရှိနိုင်ဟု တရုတ်နိုင်ငံ၏ အမျိုးသားဆေးဝါးထုတ်လုပ်ရေးအုပ်စု ပြော

ပေကျင်း ဇူလိုင် ၂၃
 တရုတ်နိုင်ငံ၏ အမျိုးသားဆေးဝါးထုတ်လုပ်ရေးအုပ်စု Sinofarm က ထုတ်လုပ် လျက်ရှိသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကို ကာကွယ်နိုင်မည့်အလားအလာရှိသည့် ကာကွယ်ဆေးတစ်မျိုးကို ယခုနှစ်ကုန်ပိုင်းတွင် အများပြည်သူအသုံးပြုနိုင်ရန် အတွက် အသင့်ရရှိနိုင်ကြောင်း တရုတ်နိုင်ငံပိုင်မီဒီယာ စီစီတီဗွီက ဇူလိုင် ၂၂ ရက်တွင် သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

Sinofarm ကုမ္ပဏီအနေဖြင့် လူသားများနှင့် စမ်းသပ်မှုနောက်ဆုံးအဆင့်ကို သုံးလခန့်အတွင်း ပြီးစီးရန်လည်း မျှော်လင့်ထားကြောင်း ယင်းကုမ္ပဏီ၏ ဥက္ကဋ္ဌ ဖြစ်သူ လျူကျန်ရှန်းက နိုင်ငံပိုင်ရုပ်သံလွှင့်မီဒီယာ စီစီတီဗွီသို့ ပြောကြားခဲ့သည်။

Sinofarm ကုမ္ပဏီ၏ ဌာနခွဲတစ်ခုဖြစ်သည့် တရုတ်အမျိုးသားဇီဝ နည်းပညာအုပ်စု(စီအင်နီဘီဂျီ)သည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးစီမံကိန်း နှစ်ခုကို တာဝန်ယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး အနည်းဆုံး ၂၀၂၁ ခုနှစ်တိုင်အောင် ကာကွယ်ဆေးထုတ်လုပ်မှု အသင့်ရရှိပြီးမည်ဟုတင်ကြောင်း ဇွန်လအတွင်းက ပြောကြားခဲ့သည်။

တရုတ်နိုင်ငံ၏ Sinovac ဇီဝနည်းပညာကုမ္ပဏီက အခြားသော ကာကွယ် နိုင်စွမ်းအလားအလာရှိသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးတစ်မျိုးကို ထုတ်လုပ်လျက်ရှိပြီး ဘရာဇီးနိုင်ငံတွင် တတိယအဆင့် လက်တွေ့စမ်းသပ်မှုများ လုပ်ဆောင်လျက်ရှိကြောင်းသိရသည်။

ကိုးကား-ဂျကာတာတိုင်း၊ ဘာသာပြန်-အလင်းသစ်

အင်ဒိုနီးရှား၌ တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၁၉၀၆ ဦး စမ်းသပ်တွေ့ရှိပြီး ၁၁၇ ဦး ထပ်မံသေဆုံး

ဂျကာတာ ဇူလိုင် ၂၃
 အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ၌ တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၁၉၀၆ ဦး ထပ်မံစမ်းသပ်တွေ့ရှိခဲ့ရာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၉၂၆၅၅ ဦး ရှိလာကြောင်း၊ ထို့အတူ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် တစ်ရက် အတွင်း ၁၁၇ ဦး ထပ်မံသေဆုံးခဲ့ရာ အဆိုပါရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူ ပေါင်း ၄၅၇၆ ဦး ရှိလာကြောင်း အင်ဒို နီးရှား ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ယနေ့ပြောကြားသည်။

သို့သော် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက် ခံရသူ ၁၉၀၆ ဦးသည် တစ်ရက်အတွင်း ရောဂါကင်းစင်ပြီး ဆေးရုံများမှ ထပ်မံ ပြန်ဆင်းခဲ့ကြရာ အင်ဒိုနီးရှား၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါမှ ပြန်လည်ကျန်းမာ လာသူပေါင်း ၅၂၀၆၄ ဦး ရှိလာ ကြောင်း သိရသည်။

ယခုအခါ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါသည် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံရှိ ပြည်နယ်နှင့် ဒေသပေါင်း ၃၄ ခုသို့ ကူးစက်ပျံ့နှံ့သွား ပြီး ဂျကာတာမြို့၌ ယနေ့တစ်ရက်တာ အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရ သူ ၄၇၀ ထပ်မံစမ်းသပ်တွေ့ရှိခဲ့ရာ ဂျကာတာမြို့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ

ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၁၈၀၆၈ ဦး ရှိလာကြောင်း သိရသည်။ ထို့အတူ အရှေ့ဂျာဗားပြည်နယ်၌ ၃၅၇ ဦး၊ အလယ်ဂျာဗား၌ ၂၉၅ ဦး၊ တောင်ဆူလာဝေစီ၌ ၂၅၀၊ တောင်ကာ လီမန်တန်၌ ၁၀၆ ဦးနှင့် မြောက်ဆူမား တြား၌ ၁၀၀ စသဖြင့် တစ်ရက်အတွင်း အသီးသီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံ ခဲ့ကြရကြောင်း သိရသည်။

အင်ဒိုနီးရှားအစိုးရသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှုထိန်းချုပ်ရန် မြောက်ဆူမားတြားပြည်နယ်၊ တောင် ကာလီမန်တန်၊ ဂျကာတာ၊ အနောက် ဂျာဗား၊ အလယ်ဂျာဗား၊ အရှေ့ ဂျာဗား၊ တောင်ဆူလာဝေစီနှင့် ပါပူအာ စသည့်ပြည်နယ်နှင့် ဒေသ ရှစ်ခုတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုး စမ်းသပ်စစ်ဆေးမှုကို ဦးစားပေး

လုပ်ဆောင်လျက်ရှိကြောင်း သိရ သည်။ အဆိုပါပြည်နယ်နှင့် ဒေသ ရှစ်ခုရှိ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရ မှုနှုန်းသည် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံတစ်ဝန်း ရှိ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရမှု အားလုံး၏ ၇၄ ရာခိုင်နှုန်းခန့် ရှိကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား - ဆင်ပွာ ဘာသာပြန် - ဂျေတီ



ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်၌ တစ်ရက်အတွင်း ၂၈၅၆ ဦး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရပြီး ၅၀ ထပ်မံသေဆုံး

ဒါကာ ဇူလိုင် ၂၃
 ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ၌ တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၂၈၅၆ ဦး ထပ်မံစမ်းသပ်တွေ့ရှိခဲ့ရာ ယနေ့အထိ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ပေါင်း ၂၀၆၁၀၀ ရှိလာကြောင်း ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်အစိုးရက ယနေ့ ပြောကြားသည်။

ထို့အတူ တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်- ၁၉ ရောဂါကြောင့် လူ ၅၀ ထပ်မံသေဆုံး ခဲ့ရာ အဆိုပါရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူ ပေါင်း ၂၈၀၁ ဦး ရှိလာကြောင်း ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီး ဌာနမှ အဆင့်မြင့်အရာရှိ နာဆီမာ ဆူလ်တကာက ယနေ့ပြုလုပ် သော သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတစ်ရပ်၌ ပြောကြားသည်။

ပြောကြားသည်။ ထို့အပြင်ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်အစိုးရသည် တစ်ရက်အတွင်း လူဦးရေ ၁၂၃၉၈ ဦး တို့၏ နမူနာကို ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုး ရှိ မရှိ စမ်းသပ်စစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သို့သော် ယနေ့တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါမှ ၂၀၀၆ ဦး ပြန်လည် ကျန်းမာခဲ့ရာ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါမှ ပြန်လည်ကျန်းမာ လာသူပေါင်း ၁၁၉၂၀၈ ဦး ရှိလာပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါမှ လက်ရှိပြန်လည် ကျန်းမာလာမှုနှုန်းသည် နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ အားလုံး၏ ၅၄ ဒသမ ၁၆ ရာခိုင်နှုန်းခန့် ရှိကြောင်း သိရသည်။ ထို့အတူ ကိုဗစ်- ၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးမှုနှုန်းသည် ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူအားလုံး၏ ၁ ဒသမ ၃၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့်ရှိသည်။

ဇူလိုင် ၂ ရက်က ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် နိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရ သူ ၄၀၁၉ ဦး တွေ့ရှိခဲ့ရာ နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ စတင်ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး နောက် တစ်ရက်တာအတွင်း ကိုဗစ်- ၁၉ ရောဂါကူးစက်မှုနှုန်း အမြင့်မားဆုံး ဖြစ်လာခဲ့သည်။ ထို့အတူ ဇွန် ၃၀ ရက် က ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် ၆၄ ဦး သေဆုံးခဲ့ရာ နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ စတင်တွေ့ရှိခဲ့ချိန်မှစ၍ သေဆုံးမှုနှုန်း အမြင့်မားဆုံးနေ့ဖြစ်ခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား - ဆင်ပွာ ဘာသာပြန် - ဂျေတီ

တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၏ စုစုပေါင်းပြည်တွင်းထုတ်ကုန် ဒုတိယသုံးလတာကာလအတွင်း ၃ ဒသမ ၃ ရာခိုင်နှုန်းလျော့ကျခဲ့

ဆိုးလ် ဇူလိုင် ၂၃
 တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၏ စုစုပေါင်းပြည်တွင်းထုတ်ကုန်သည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ဖြစ်ပွားမှု၏ အကျိုးသက်ရောက်မှုကြောင့် ဒုတိယသုံးလတာကာလ အတွင်း ၃ ဒသမ ၃ ရာခိုင်နှုန်း လျော့ကျခဲ့ကြောင်း တောင်ကိုရီးယားဘဏ်၏ အချက်အလက်များက ဇူလိုင် ၂၃ ရက်တွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။

စုစုပေါင်းပြည်တွင်းထုတ်ကုန်သည် ဇွန်လအတွင်းဖြစ်သည့် ပထမသုံးလတာ ကာလတွင် ၁ ဒသမ ၃ ရာခိုင်နှုန်းလျော့ကျခဲ့ပြီးနောက် ဧပြီလမှ ဇွန်လအတွင်းဖြစ်သည့် ဒုတိယသုံးလတာကာလတွင် ၃ ဒသမ ၃ ရာခိုင်နှုန်း လျော့ကျခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း တောင်ကိုရီးယားဘဏ်က ပြောကြားခဲ့သည်။

နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်းဆိုင်ရာအကျပ်အတည်းကြောင့် တောင်ကိုရီးယား နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးကို ထိခိုက်မှုရှိခဲ့သည့် ၁၉၉၈ ခုနှစ် ပထမသုံးလတာကာလ နောက်ပိုင်း စုစုပေါင်းပြည်တွင်းထုတ်ကုန်ကျဆင်းမှုသည် နှစ်ပေါင်း ၂၂ နှစ်ကျော် ကာလအတွင်း ပထမဆုံးအကြိမ် လျင်မြန်စွာကျဆင်းခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်းလည်း သိရသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါသည် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာကုန်သွယ်ရေးကို အားနည်းမှု ဖြစ်ပေါ်စေခဲ့ပြီး တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၏ ပြည်ပပို့ကုန်များအပေါ်လည်း ထိခိုက် မှုရှိကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား-ဆင်ပွာ ဘာသာပြန်-အလင်းသစ်



မိုင်းဆတ်မြို့နယ်၌ ငွေကျပ်သိန်း ၃၂၇၀၀ ကျော် တန်ဖိုးရှိ စိတ်ကြွဆေးပြားများ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၃
မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေး ရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် ယမန်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် လုံခြုံရေး

တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် မိုင်းဆတ်မြို့နယ် မယ်ကြွတ်(၁) ကျေးရွာ၏ အနောက်မြောက်ဘက်ရှိ တောင်ကုန်း၌ အမှိုက်ကျင်းတူးစဉ် မြေကြီးအတွင်းမှ ငွေကျပ်သိန်း

၃၂၇၀၀ ကျော် တန်ဖိုးရှိ စိတ်ကြွဆေးပြား အကြေမှုန့် ၃၂၇ ကီလို၊ မျောက်တံဆိပ်အနံ့ဆေးရည် ၈ ဒဿမ ၄ လီတာနှင့် အမိ-၂၂ လေးလက်၊ အမိ-၁၆ တစ်လက်၊ အေကေ-၄၇ တစ်လက်တို့ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။

အလားတူ ယင်းနေ့ ၂၃ ၈ နာရီတွင် ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ် တမ္ပဝတီရပ်ကွက် ၈၂ လမ်းဆန်းမြေ၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ စိတ်ကြွဆေးပြား ၁၁၈၀ ကို လည်းကောင်း၊ အလားတူ ယင်းနေ့ ၂၃ ၆ နာရီတွင် မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် တာချီလိတ်မြို့ ဆန်ဆိုင်ရပ်ကွက်(ခ)အတွင်းတွင် တွေ့ရှိသူ နန္ဒကို ရှာဖွေရာ စိတ်ကြွဆေးပြား ၄၀၀၀ ကို လည်းကောင်း သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သဖြင့် ၎င်းတို့အား မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများဆိုင်ရာ ဥပဒေအရ အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။

ရဲပြန်ကြား



သိမ်းဆည်းရမိသည့် စိတ်ကြွဆေးပြား အကြေမှုန့်များနှင့် လက်နက်များကို တွေ့ရစဉ်။

တနိုင်းမြို့နယ်၌ မိုးရွာသွန်းမှုကြောင့် နေအိမ်များအတွင်း ရေဆက်လက်ဝင်ရောက်

တနိုင်း ဇူလိုင် ၂၃

ကချင်ပြည်နယ် မြစ်ကြီးနားခရိုင် တနိုင်းမြို့နယ်တွင် မိုးအဆက်မပြတ် ရွာသွန်းမှုကြောင့် တနိုင်းမြို့ ဒူးကောင်း ရပ်ကွက် အောင်စိုးမိုးကျေးရွာအပိုင်းရှိ အိမ်ခြေ ၅၀ ခန့် တနိုင်းမြို့နယ် မိုင်းခွန် ကျေးရွာအုပ်စု တနိုင်း-မိုင်းခွန်သွားလမ်း ဂျီဆာဒီကျေးရွာအပိုင်းတွင် လမ်းရေကျော်နေသဖြင့် လမ်းကြောင်း ခေတ္တပြတ်တောက်လျက်ရှိပြီး ရေဝင် ရောက်လျက်ရှိသည့် အိမ်ခြေ ၁၉၁ အိမ်ခန့်အား သောက်သုံးရေ ပြတ်လပ်မှု မရှိစေရေး ရေသန့်ဘူးကြီး များနှင့် ခေါက်ဆွဲခြောက်ထုပ်များကို မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ၊ ဒေသ ကွပ်ကဲရေးစစ်ဌာနချုပ်(တနိုင်း)၊ သူရိယ

ပန်းတိုင် နားရေးကူညီမှုအသင်းတို့က ယမန်နေ့က သွားရောက်ထောက်ပံ့ ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါနေရာများတွင် ယနေ့ ၂၃နေ့ပိုင်းထိ ရေကျဆင်းမှုမရှိဘဲ ဆက်လက် ဝင်ရောက်လျက်ရှိရာ ဖားကန်မြို့နယ် ရှုဒူးဇွတ်ကျေးရွာ အပိုင်း နမ္မတီး-တနိုင်း-ပန်ဆောင်လမ်း လီဒိုလမ်းမကြီးတွင် ယာဉ်များ သွားလာ၍မရကြောင်း၊ လမ်းကြောင်း ပြတ်တောက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

တနိုင်းချောင်းရေ အခြေအနေမှာ မိုးရိမ်ရေအမှတ်အောက် ၂၀ ပေ ၃ လက်မသို့ ရောက်ရှိနေပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဝါဝါ(ပြန်/ဆက်)



တရားမဝင်ကုန်စည်များ တားဆီးထိန်းချုပ်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၃
တရားမဝင်ကုန်စည်များ တားဆီးထိန်းချုပ်ရေး အတွက် ရေပူနှင့် မရမ်းချောင်အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေး စခန်းတို့ကို ဌာနဆိုင်ရာပူးပေါင်းအဖွဲ့များဖြင့် ၂၀၁၇ ခုနှစ် မတ် ၁ ရက်တွင် စတင်ဖွဲ့လှစ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ဇူလိုင် ၂၂ ရက်တွင် မန္တလေး-မူဆယ် ပြည်ထောင်စု

လမ်းမကြီးတစ်လျှောက် ကုန်သွယ်မှုယာဉ်ပို့ကုန် ၃၂၁ စီး၊ သွင်းကုန် ၃၇၁ စီး၊ ရန်ကုန်-မြဝတီ လမ်းမကြီးတစ်လျှောက် ကုန်သွယ်မှုယာဉ် သွင်းကုန် အစီး ၂၀၀ ကုန်စည်များ သယ်ယူပို့ဆောင်လျက်ရှိ သည်။

တင်ပို့သော ကုန်ပစ္စည်းများကို စစ်ဆေးမှုများပြုလုပ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဇူလိုင် ၂၂ ရက်တွင် မရမ်းချောင် အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းက တားဆီးမှု တစ်မှု၊ ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁ ဒဿမ ၉၆ သန်းတန်ဖိုးရှိ တရားမဝင် ကန့်သတ်ကုန်ပစ္စည်းဖြစ်သည့် အေးခဲကြက်သား (1x40Kg), 17 Pkgs၊ အေးခဲဝက်သား (1x25Kg), 6 Pkgs အား သိမ်းဆည်းရမိကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ပုသိမ်မြို့၌ ပိုက်ဆံအိတ်ခိုးယူသူအား ဖမ်းဆီးရမိ

ပုသိမ် ဇူလိုင် ၂၃
ပုသိမ်မြို့၌ ပိုက်ဆံအိတ်ခိုးယူသူအား ယမန်နေ့က ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။ ဖြစ်စဉ်မှာ ဇူလိုင် ၂၀ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီခန့်က ငပုတောမြို့နေ ဒေါ်တင်တင်မိုးသည် ပုသိမ်မြို့ ရွှေဆိုင်တန်း၌ ရွှေထည်များ ရောင်းချပြီး ရရှိခဲ့သော ငွေကျပ် ၂၀၆၀၀၀ ကိုယူကာ ဈေးဝယ်ထွက်စဉ် ပိုက်ဆံအိတ်ကိုရှာဖွေရာ ပိုက်ဆံအိတ်မှာ ပျောက်ဆုံးနေသဖြင့် ဈေးသူ ဈေးသားများ၊ လုံခြုံရေးအဖွဲ့တို့က CCTV မှတစ်ဆင့်

ကြည့်ရှုပြီး ပုသိမ်နယ်မြေရဲစခန်းသို့ သွားရောက်တိုင်တန်းခဲ့သည်။ ထို့နောက် ပုသိမ်ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ဒုတိယရဲမှူးကြီး မင်းသိန်းနှင့် ပူးပေါင်း အဖွဲ့များ၊ သာပေါင်းမြို့နယ်ရဲစခန်းမှူးနှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပူးပေါင်းရှာဖွေမှုကြောင့် ယမန်နေ့ ၂၃ ၈ နာရီတွင် ကေသီဝင်းအား သက်သေခံငွေစက္ကူများနှင့် ဝယ်ယူထားသော ရွှေထည်များကို ရှာဖွေပုံစံဖြင့် သိမ်းဆည်းပြီး ပုသိမ်နယ်မြေရဲစခန်းက အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ပုသိမ်လှကြည်

ပြင်ဆင်ဖတ်ရှုပါရန်

ဇူလိုင် ၂၃ ရက် ကြေးမုံသတင်းစာ စာမျက်နှာ ၁၄ ပါ တောင်သာမြို့နယ် မှုခင်းကျဆင်းရေး ယာဉ်များအား ရှောင်တခင်စစ်ဆေးသတင်းမှ စစ်ကိုင်း တိုင်းဒေသကြီး တောင်သာမြို့နယ် (အစား) မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး တောင်သာမြို့နယ် ဟု ပြင်ဆင်ဖတ်ရှုပါရန် မေတ္တာရပ်ခံအပ်ပါသည်။

စာတည်း



MRTV SCHEDULE Friday 24 July 2020

6:00 AM ရတနသုတ် ပရိတ်တရားတော်	5:30 PM
7:00 AM BREAKFAST NEWS	6:00 PM ပြည်တွင်းသတင်း
10:00 AM သတင်းထဲက သတင်း	7:20 PM ရွှေလှေသားခေါ်ခေါင်ရာ (အပိုင်း-၇၄)
10:30 AM ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ရွေးကောက်ပွဲပြုမိမိရန်	8:00 PM ပြည်တွင်းသတင်း၊ နိုင်ငံတကာသတင်း
1:30 PM မေတ္တာခေါက်ဆွဲ (အပိုင်း-၂၃)	8:35 PM ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ရွေးကောက်ပွဲပြုမိမိရန်
3:25 PM မြန်မာ့စာတတ်လမ်းဆွဲ 'စုံထောက်တင်မောင်ဆွေ' (အပိုင်း-၁၆) 'အာရုံစူးစူးလမ်းလမ်း' (ပထမပိုင်း)	8:55 PM မြန်မာ့စာတတ်လမ်းဆွဲ 'စုံထောက်တင်မောင်ဆွေ' (အပိုင်း-၁၆) 'အာရုံစူးစူးလမ်းလမ်း' (ပထမပိုင်း)
5:05 PM မြန်းမာနေ့ မဂ္ဂဇင်း	9:15 PM မြန်မာ့စာတတ်လမ်းဆွဲ 'သမီးကိုမပေးနုလား' တာရှီမိုး၊ သေရဲပု၊ ဘဲတရိုင်း

www.mrtv.gov.mm www.facebook.com/mrtvwebmediaportal

Covid အလွန်ကမ္ဘာ



“Covid အလွန်ကမ္ဘာ” ဆိုတဲ့ အသုံးအနှုန်းက အတော်ကျယ်ပြန့်လာပါတယ်။ ၂၀၁၉ ခုနှစ်ကုန်အထိ သိခဲ့ကြတဲ့ ကမ္ဘာကြီးပုံစံ ပြန်လည်မဖြစ်နိုင်တော့ဘူးဆိုတဲ့ အဓိပ္ပာယ်လား။ ထိရောက်တဲ့ ကာကွယ်ဆေး ကို သုံးစွဲနိုင်တဲ့အခါမှာတောင် အရင်လိုပြန်မဖြစ်နိုင်ဘူးလား။ ဘာတွေက ပြန်မပြောင်းနိုင်ဖြစ်နေမှာလဲ။ အင်မတန် ပြင်းထန်တဲ့ အတွေ့အကြုံတွေကြောင့် လူတွေ၊ နိုင်ငံတွေ၊ ကမ္ဘာကြီးတစ်ခုလုံး၊ ပြန်လှန် လို့ မရနိုင်လောက်အောင် အကြီးအကျယ် ပြောင်းလဲခဲ့တာတွေ ရှိပါတယ်။ ကျွန်ုပ်တို့နိုင်ငံသမိုင်းကို ကြည့်ရင်ပဲ တွေ့နိုင်ပါတယ်။ တစ်ကမ္ဘာလုံးအတိုင်းအတာနဲ့ ကြည့်မယ်ဆိုရင် (၂၀) ရာစုနှစ်အတွင်း မှာကို ပထမကမ္ဘာစစ်၊ ဒုတိယကမ္ဘာစစ်၊ စစ်အေးခေတ်၊ စစ်အေးလွန်ခေတ်၊ ဆက်သွယ်ရေးနည်း ပညာတော်လှန်ရေးခေတ်တို့ကို မြင်နိုင်ပါတယ်။

(နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၏ ၂၂-၆-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် ဖွဲ့စည်းသော ရှေးသားဖော်ပြချက်မှ ကောက်နုတ်ချက်)

COVID-19 ရောဂါ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

(၂၃-၇-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀)နာရီ

- ၁။ (၂၃-၇-၂၀၂၀) ရက်နေ့အတွက် COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးရာတွင် -
 - အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခွဲဆိုင်ရာဌာန (ရန်ကုန်) (NHL) မှ (ပထမအသုတ်) ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှု (၂၈၈) ခု၊
 - ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန (DMR) မှ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှု (၁၅၃) ခု၊
 - ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခွဲဆိုင်ရာဌာန (မန္တလေး) မှ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှု (၂၅၉) ခု၊
 - ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခွဲဆိုင်ရာဌာန (မော်လမြိုင်) မှ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှု (၆၆) ခုနှင့်

COVID-19 ရောဂါအတွက် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးခဲ့မှုအခြေအနေထုတ်ပြန်ချက်
(၂၃-၇-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

(၂၃-၇-၂၀၂၀) ရက်နေ့တွင် အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခွဲဆိုင်ရာဌာန (ရန်ကုန်) မှ (ပထမအသုတ်) ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှု	(၂၈၈) ခု
(၂၃-၇-၂၀၂၀) ရက်နေ့တွင် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနမှ စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှု	(၁၅၃) ခု
(၂၃-၇-၂၀၂၀) ရက်နေ့တွင် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခွဲဆိုင်ရာဌာန (မန္တလေး) မှ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှု	(၂၅၉) ခု
(၂၃-၇-၂၀၂၀) ရက်နေ့တွင် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခွဲဆိုင်ရာဌာန (မော်လမြိုင်) မှ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှု	(၆၆) ခု
(၂၃-၇-၂၀၂၀) ရက်နေ့တွင် ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ် (၁) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး ခုတင် (၁၀၀၀) မှ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှု	(၂) ခု
COVID-19 (SARS-CoV-2) တွေ့ရှိ (ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ်)	(၀) ဦး

- ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ် (၁) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး ခုတင် (၁၀၀၀) မှ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှု (၂) ခု၊ စုစုပေါင်း (၇၆၈) ခု အား ယနေ့၊ ညနေတွင် စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ -
 - COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာသစ်မတွေ့ရှိပါ။
- ၂။ (၂၃-၇-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀)နာရီအထိ မြန်မာနိုင်ငံတွင် COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ (၃၄၃) ဦးရှိပါသည်။
 - ၃။ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာဟောင်း (old confirmed case) များ၏ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှုတွင် (၂) ကြိမ်ဆက်တိုက် ပိုးမတွေ့ရှိသူစုစုပေါင်း (၂၈၀) ဦးရှိပါသည်။ ၎င်းတို့အနက် (၂၆၉) ဦးအား ဆေးရုံမှ ဆင်းခွင့်ပြုခဲ့ပြီးဖြစ်ကာ သတ်မှတ် နေရာများတွင် အသွားအလာဆက်လက်ကန့်သတ်၍ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုလျက်ရှိပါသည်။
 - ၄။ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာများအနက် သေဆုံးသူ (၆) ဦး ရှိပါသည်။
 - ၅။ (၂၂-၇-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ မွန်းတည့် (၁၂:၀၀) နာရီမှ (၂၃-၇-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ မွန်းတည့် (၁၂:၀၀) နာရီအတွင်း တွေ့ရှိရသော စောင့်ကြည့်လူနာအသစ် (၁၈) ဦး ရှိပါသည်။

COVID-19 ရောဂါအတွက် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးခဲ့မှုအခြေအနေထုတ်ပြန်ချက်
(၂၃-၇-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

	အသစ်	ယခုအထိ စုစုပေါင်း
COVID-19 ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း (confirmed)	(၀) ဦး	(၃၄၃) ဦး
ကုသမှုခံယူပြီး ရောဂါပိုးကင်းစင်လာသူ (recovered)	(၀) ဦး	(၂၈၀) ဦး
သေဆုံးလူနာ (death)	(၀) ဦး	(၆) ဦး

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန

COVID-19 ရောဂါ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

(၂၃-၇-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ နံနက် (၈:၀၀)နာရီ

- ၁။ (၂၂-၇-၂၀၂၀) ရက်နေ့အတွက် COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးရာတွင် -
 - အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခွဲဆိုင်ရာဌာန (ရန်ကုန်) (NHL) မှ ထပ်မံ စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့သော ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှု (၃၉၂) ခုတွင်
 - COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာသစ် မတွေ့ရှိရပါ။
- ၂။ သို့ဖြစ်ပါ၍ (၂၂-၇-၂၀၂၀) ရက်နေ့အတွက် COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးရာတွင် -
 - အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခွဲဆိုင်ရာဌာန (ရန်ကုန်) (NHL) မှ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှု (၅၃၉) ခု၊
 - ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန (DMR) မှ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှု (၂၄၂) ခု၊
 - ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခွဲဆိုင်ရာဌာန (မန္တလေး) မှ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှု (၁၁၀) ခုနှင့်
 - ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခွဲဆိုင်ရာဌာန (မော်လမြိုင်) မှ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှု (၂၅၆) ခု၊ စုစုပေါင်း (၁၁၄၇) ခု အား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာတွင် -
 - COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် (၂) ဦးတွေ့ရှိရပါသည်။ (ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာအသစ်)

- (၂) ဦးတွေ့ရှိခဲ့ကြောင်းကို (၂၂-၇-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀)နာရီသတင်းတွင် ဖော်ပြပြီးဖြစ်ပါသည်။
- ၃။ (၂၃-၇-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ နံနက် (၈:၀၀)နာရီအထိ မြန်မာနိုင်ငံတွင် COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ (၃၄၃) ဦးရှိပါသည်။

COVID-19 ရောဂါအတွက် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးခဲ့မှုအခြေအနေထုတ်ပြန်ချက်
(၂၃-၇-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ နံနက် (၈:၀၀) နာရီ

(၂၂-၇-၂၀၂၀) ရက်နေ့တွင် အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခွဲဆိုင်ရာဌာန (ရန်ကုန်) မှ ထပ်မံဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှု	(၃၉၂) ခု
COVID-19 (SARS-CoV-2) တွေ့ရှိ (ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ်)	(၀) ဦး

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန

ကယားပြည်နယ်၌ အခြေခံပညာကျောင်းများ၊ ဆေးရုံနှင့် စည်ပင်သာယာရေး ဝန်ထမ်းများအတွက် ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများ လှူဒါန်း

လွိုင်ကော် ဧပြီလ ၂၃
ကယားပြည်နယ်အတွင်းရှိ အခြေခံပညာ အလယ်တန်း အဆင့်နှင့် မူလတန်းအဆင့် ကျောင်းများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေး ဆောင်ရွက်ရာတွင် အသုံးပြုနိုင်ရန်အတွက် မြင့်မြတ်အောင်စည် ကုမ္ပဏီက ရေပိုး ၂၆၂ ပုံ၊ ဆပ်ပြာခွက် ၂၆၂ ခွက်၊ ဆပ်ပြာခွက် ၂၀၀၊ နန်းထိုက်ပန်း ကုမ္ပဏီက ဆပ်ပြာခွက် ၂၆၂ ခွက်၊ ဆပ်ပြာခွက် ၂၀၀၊ လျှို့ဝှက် အောင်ကုမ္ပဏီက ဆပ်ပြာခွက် ၁၉၂၄ ခွက်၊ မိုးထက်ကြယ်ကုမ္ပဏီက ဆပ်ပြာခွက် ၁၀၀၀၊ ထွန်းသစ် ကယားကုမ္ပဏီက ဘေစင် ၁၇ ခုနှင့် SME Business Institute Kayah က ဘေစင်ငါးခု တို့အား လှူဒါန်းကောင်း၊ လွိုင်ကော်မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေး ဝန်ထမ်းများအား အခြေခံစားသောက်ကုန်များ ထောက်ပံ့နိုင်ရေးအတွက် ဒီမောတော်ကုမ္ပဏီလီမိတက်က ဆီ ပိဿာ ၁၄၀ နှင့် ကုလားပဲ ပိဿာ ၄၀၊ အောင်ချွန်ကိုယ်ပိုင်အထက် တန်းကျောင်းက ကြက်ဥ အလုံး ၁၀၀၀ နှင့် အောင်ချမ်းသာ ကိုယ်ပိုင် အထက်တန်းကျောင်းက ကြက်ဥ အလုံး ၁၀၀၀၊

ဟုမ်ဖဟမ်းကုမ္ပဏီလီမိတက်က ကြက်ဥ အလုံး ၁၀၀၀ ၊ TYPP ကုမ္ပဏီလီမိတက်က ကြက်ဥ အလုံး ၅၀၀၊ ရှားတော မြို့နယ်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်တုံ့ပြန် ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် AVSI Foundation Myanmar နှင့် KMSS လွိုင်ကော်တို့ ပူးပေါင်း ပြီး ရှားတောမြို့နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံအတွက် ငွေကျပ် ၂၀၀၀၀၀၀နှင့် ညီမျှသော ကိုဗစ်ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းသုံး ပစ္စည်း ၂၃ မျိုးတို့ကိုလည်းကောင်း၊ ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ကယားပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ ဝန်ကြီးချုပ်ရုံးခန်းသို့ လာရောက်လှူဒါန်းသည်။
ထိုသို့လှူဒါန်းမှုအပေါ် ကယားပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအယ်လ်ဖောင်းရှိ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူး၊ ပြည်နယ်ကုသရေးနှင့် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှူး တို့က လက်ခံရယူပြီး ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပြန်လည် ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

စိုးလှိုင်ဌေး(ပြန်/ဆက်)



မြင်းခြံမြို့နယ် သဘင်အစည်းအရုံးဝင်များအား ရိက္ခာ ထောက်ပံ့

မြင်းခြံ ဧပြီလ ၂၃
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မြင်းခြံမြို့နယ် အမှတ်(၁၅)မြေမြန်တပ်ရင်းရှိ အစည်း

အဝေးခန်းမ၌ အလယ်ပိုင်းတိုင်း စစ်ဌာနချုပ်၊ ကျောက်ပန်းတောင်း တပ်နယ် လေယာဉ်ထုတ်လုပ်ပြင်ဆင်

ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခြင်းကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီက ကျင်းပခဲ့သည်။ ထို့နောက် တပ်မတော်မှထောက်ပံ့ သည့် ဆန်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ကုလားပဲများကို ဗိုလ်ချုပ်ထင်လင်းက ပေးအပ်ရာ မြို့နယ် သဘင်အစည်းအရုံး ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြင့်အောင်က လက်ခံရယူခဲ့ သည်။

ထောက်ပံ့ပေးအပ် အဆိုပါ တစ်လစာရိက္ခာ လေးမျိုး ထောက်ပံ့ပေးအပ်ရာတွင် တစ်ဦးလျှင် ဆန် ၃၈ ပေါင် ၁၂ အောင်စ၊ ကုလားပဲခြမ်း သူညီ ၃၁၀ ဂရမ်၊ စားအုန်းဆီ သူညီ ၃၁၀ ဂရမ်၊ ဆား သူညီ ၃၁၀ ဂရမ် ဖြင့် မြင်းခြံမြို့နယ်ရှိ သဘင်ပညာရှင် ၄၂၀ အတွက် ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဇော်မင်းနိုင်(မြင်းခြံ)

လားရှိုးမြို့နယ်၌ ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေးနှင့် ကျောင်းပညာရေးအထောက်အကူပြု ပစ္စည်းများ ထောက်ပံ့လှူဒါန်း

လားရှိုး ဧပြီလ ၂၃
လားရှိုးမြို့နယ် အိန္ဒိန်းကျေးရွာရှိ အထကခွဲ (အိန္ဒိန်း)သို့ ယနေ့ နံနက်ပိုင်း က အရှေ့မြောက်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူးက ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေး အတွက် လိုအပ်သော ကျန်းမာရေး အထောက်အကူပြုပစ္စည်းနှင့် ကျောင်း အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများ ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေး အရှေ့မြောက်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဇော်အေး ဦးဆောင်သော တပ်မိသားစုက အိန္ဒိန်း အထကခွဲသို့ ရေသန့်စက်၊ ဘေစင်၊ ကလေးစားပွဲခုံများ၊ တစ်ကိုယ်ရေသုံး ကာကွယ်ရေးဝတ်စုံများ၊ နှာခေါင်း စည်း များ၊ လက်သန့်ဆေးရည်များ၊ အပူချိန်တိုင်းကိရိယာနှင့် မျက်မှန်များကို လာရောက်ကူညီလှူဒါန်းပေးခဲ့သည့်အပြင် အရာရှိစစ်သည်များနှင့်အတူ တပ်မတော်သားများက ကျောင်းအတွင်း ပိုးသတ်ဆေးဖျန်းပေးခြင်း၊ အိန္ဒိန်း ကျေးရွာသူ ကျေးရွာသားများအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။
ယင်းနောက် အထကခွဲ အိန္ဒိန်းကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး ဒေါ်သက်လျာ ထွန်းက ကျေးဇူးတင်စကားပြောကြားပြီး ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာပြန်လည် ပေးအပ်ခဲ့သည်။

အခြေခံငါးမွေးမြူရေးနှင့် ငါးဆေးထိုးသားဖောက်သင်တန်းဖွင့်လှစ်

ရန်ကုန် ဧပြီလ ၂၃
စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ငါးလုပ်ငန်း ဦးစီးဌာနမှကြီးမှူးကျင်းပသော အခြေခံငါးမွေးမြူရေးနှင့် ရေချိုငါး များဆေးထိုးသားဖောက်သင်တန်းကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီက လှော်ကား ငါးလုပ်ငန်းစခန်း သင်တန်းခန်းမတွင် ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည်။
အဆိုပါသင်တန်းတွင် အခြေခံငါး မွေးမြူရေး၊ ငါးသားဖောက်ခြင်း၊ ငါးမှတ် ငါးသန်ပြုစုခြင်း၊ ကန်တူးဖော်ပြင်ဆင်ခြင်း၊ အသားတိုးမွေးမြူခြင်း၊ ရေအရည် အသွေးတိုင်းတာခြင်း၊ ငါးရောဂါကာကွယ် ကုသခြင်း၊ ပုစွန်မွေးမြူခြင်းနှင့် ငါးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ အကြောင်းများကို ငါးလုပ်ငန်း ကဏ္ဍများတွင် ဝါရင့်လုပ်ကိုင် ဆောင်ရွက်နေသူများနှင့် ဌာနဝန်ထမ်းများက သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍများအလိုက် စာတွေ့/လက်တွေ့ မှု့စေပေးသွားမည် ဖြစ်သည်။ သင်တန်းမှာ ငါးရက် ပို့ချမည် ဖြစ်ပြီး ရန်ကုန်၊ ပဲခူး၊ ရှမ်း၊ ကရင်၊ မွန်နှင့် နေပြည်တော်တို့မှ သင်တန်းသား ၄၂ ဦး တက်ရောက်ကြောင်း သိရသည်။



သတင်းစဉ်

လက်ပံတန်း၌ Cash For Work စီမံကိန်းနှင့် မတည်ရန်ပုံငွေ သင်တန်းများ ပို့ချ

လက်ပံတန်း ဧပြီလ ၂၃
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးလက်ပံတန်းမြို့ ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ဧပြီလ ၂၃ ရက်မှ ၂၄ ရက်ထိ နိုင်ငံတော်မှချမှတ်ထားသော ကိုဗစ်-၁၉ ကာလ စီးပွားရေးကုစားမှုအစီအစဉ် COVID-19 Economic Relief Plan (CERP) အရ ကျေးလက်ဒေသနေမိသားစုများ ဝင်ငွေလျော့နည်းလာမှုနှင့် စားဝတ်နေရေးအခက်အခဲများကို ကုစားပေးနိုင်ရန်အတွက် လက်ပံတန်းမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနမှ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော Cash For Work ကျေးရွာ ၁၁ ရွာနှင့် မတည်ရန်ပုံငွေစီမံကိန်း (VRFP) ကျေးရွာ ကိုးရွာတို့မှ သင်တန်းသား ၁၃၆ ဦးတို့အား သင်တန်းပို့ချလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

အောင်ဆင့်

မြဝတီတံတားအမှတ်(၂)မှ မြန်မာရွှေ့ပြောင်းလုပ်သား ၆၂၂ ဦး ဆက်လက်ဝင်ရောက်

မြဝတီ ဧပြီလ ၂၃
ထိုင်းနိုင်ငံမှ မြန်မာရွှေ့ပြောင်းလုပ်သား ၆၂၂ ဦးသည် မြဝတီ အမှတ်(၂) ချစ်ကြည်ရေးတံတားမှတစ်ဆင့် ဧပြီလ ၂၃ ရက်က ဝင်ရောက်လာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသူများအား ခရိုင်နှင့် မြို့နယ် မှ တာဝန်ရှိသူများက ကြိုဆိုခဲ့ပြီး ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးမှုနှင့် အခြားသော လိုအပ်ချက်များကို ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် သက်ဆိုင်ရာ ခရိုင်/မြို့နယ်မှ တာဝန်ရှိသူများက ကြီးကြပ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသူများအနေဖြင့် မေ ၁ ရက်မှ မေ ၃ ရက်အထိ ၁၆၈၀၊ ဇွန် ၃ ရက်မှ ဇွန် ၃ ရက်အထိ ၂၅၃၃၈ ဦး၊ ဧပြီလ ၁ ရက်တွင် ၆၆၇ ဦး၊ ဧပြီလ ၂ ရက်တွင် ၇၂၈ ဦး၊ ဧပြီလ ၃ ရက်တွင် ၁၁၃၄ ဦး၊ ဧပြီလ ၄ ရက်တွင် ၈၁၃ ဦး၊ ဧပြီလ ၅ ရက်တွင် ၇၂၈ ဦး၊ ဧပြီလ ၆ ရက်တွင်

၁၁၄၂ ဦး၊ ဧပြီလ ၇ ရက်တွင် ၈၅၁ ဦး၊ ဧပြီလ ၈ ရက်တွင် ၆၆၈ ဦး၊ ဧပြီလ ၉ ရက်တွင် ၇၈၃ ဦး၊ ဧပြီလ ၁၀ ရက်တွင် ၅၆၀၊ ဧပြီလ ၁၁ ရက်တွင် ၆၁၁ ဦး၊ ဧပြီလ ၁၂ ရက်တွင် ၆၃၄ ဦး၊ ဧပြီလ ၁၃ ရက်တွင် ၅၃၀ ၊ ဧပြီလ ၁၄ ရက်တွင် ၃၇၉ ဦး၊ ဧပြီလ ၁၅ ရက်တွင် ၃၀၆ ဦး၊ ဧပြီလ ၁၆ ရက်တွင် ၄၂၄ ဦး၊ ဧပြီလ ၁၇ ရက်တွင် ၅၉၆ ဦး၊ ဧပြီလ ၁၈ ရက်တွင် ၆၄၃ ဦး၊ ဧပြီလ ၁၉ ရက်တွင် ၄၆၆ ဦး၊ ဧပြီလ ၂၀ ရက်တွင် ၆၂၆ ဦး၊ ဧပြီလ ၂၁ ရက်တွင် ၇၄၈ ဦး၊ ဧပြီလ ၂၂ ရက်တွင် ၇၃၇ ဦး၊ ယနေ့တွင် ၆၂၂ ဦး စုစုပေါင်း ၅၅၄၄ ဦးတို့ ပြန်လည်ဝင် ရောက်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။
ယနေ့ ပြန်လည်ဝင်ရောက်သူများမှာ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ် အသီးသီးမှ အမျိုးသား ၃၇၂ ဦး၊ အမျိုးသမီး ၂၅၀ စုစုပေါင်း ၆၂၂ ဦးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ထိန်လင်းအောင်(ပြန်/ဆက်)



ဇူလိုင် ၂၄၊ ၂၀၂၀

မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှု အခြေအနေ

ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးသူစုစုပေါင်း	ပိုးတွေ့လူနာပေါင်း
၁၀၆၆၇၃	၃၄၃
ရောဂါပိုးကင်းစင်လာသူ	သေဆုံးသူ
၂၈၀	၆

စောင့်ကြည့်လူနာ စုစုပေါင်း - ၆၆၁၁

ရောဂါကင်းစင်၍ ဆေးရုံမှ ဆင်းခွင့်ရရှိသူ - ၂၆၉ ဦး (အသွားအလာ ဆက်လက်ကန့်သတ်ထားရှိ)

❖ ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးများ၌ ရောဂါပိုး တွေ့ရှိမှုနှင့် သေဆုံးသူ စာရင်းဖော်ပြမှု

စဉ်	ပြည်နယ်/တိုင်းဒေသကြီး	ပိုးတွေ့ရှိသူ	သေဆုံးသူ
၁	ရန်ကုန်	၂၆၅	၅
၂	ရခိုင်	၁၅	
၃	ချင်း	၁၂	
၄	စစ်ကိုင်း	၉	
၅	ပဲခူး	၉	၁
၆	မွန်	၆	
၇	ရှမ်း(တောင်)	၄	
၈	မန္တလေး	၄	
၉	ရှမ်း(ရှေ့)	၃	
၁၀	ရှမ်း(မြောက်)	၃	
၁၁	မကွေး	၃	
၁၂	ကရင်	၃	
၁၃	နေပြည်တော်	၂	
၁၄	ဧရာဝတီ	၂	
၁၅	ကချင်	၂	
၁၆	တနင်္သာရီ	၁	
စုစုပေါင်း		၃၄၃	၆

❖ ယနေ့အချိန်ထိ ကယားပြည်နယ်တွင် ရောဂါပိုးတွေ့ရှိသူ မရှိပါ။

ကိုးကား - ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန ၂၀-၇-၂၀၂၀ ရက်၊ ည (၈) နာရီ

ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက် / သေဆုံးမှု အများဆုံး ၁၀ နိုင်ငံ

နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
အမေရိကန်	၄၁၀,၂၀၂	၁၉၄,၃၅၀	၁၄၆,၁၉၈
ဘရာဇီး	၂၂၃,၈၇၁	၁၅၃,၂၁၃	၈၂,၈၉၀
အိန္ဒိယ	၁၂၄,၉၈၁	၇၉,၀၇၆	၂၉,၉၉၈
ရုရှား	၇၉၅,၀၃၈	၅၈၀,၃၃၀	၁၂,၈၉၂
တောင်အာဖရိက	၃၉၄,၉၄၈	၂၉၀,၇၅၅	၅,၉၄၀
ပီရူး	၃၆၆,၅၅၀	၂၅၂,၄၆၆	၁၇,၄၅၅
မက္ကဆီကို	၃၆၂,၇၄၄	၂၃၁,၄၀၃	၄၁,၁၉၀
ချီလီ	၃၃၆,၄၀၂	၃၀၉,၄၄၁	၈,၇၂၂
စပိန်	၃၁၄,၆၃၁	၂၈၈,၆၆၁	၂၈,၄၂၆
ဗြိတိန်	၂၉၆,၃၇၇	၂၈၈,၆၆၁	၄၅,၅၀၁

အာဆီယံနိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
အင်ဒိုနီးရှား	၉၃,၆၅၇	၅၂,၁၆၄	၄,၅၇၆
ဖိလစ်ပိုင်	၇၄,၃၉၀	၂၄,၃၈၃	၁,၈၇၁
စင်ကာပူ	၄၉,၀၉၈	၄၄,၇၉၅	၂၇
မလေးရှား	၈၈,၄၀၀	၈၅,၇၄၄	၁၂၃
ထိုင်း	၃၂,၆၉၉	၃၁,၀၅၅	၅၈
ဗီယက်နမ်	၄၁၂	၃၆၅	၀
မြန်မာ	၃၄၃	၂၈၀	၆
ကမ္ဘောဒီးယား	၁၉၈	၁၄၂	၀
ဘရူနိုင်း	၁၄၁	၁၃၈	၃
လာအို	၁၉	၁၉	၀

ချင်းရွှေဟော် နယ်စပ်ဂိတ်မှ နေရပ်ပြန်ပြည်သူ ၈၂ ဦး ထပ်မံဝင်ရောက်



ချင်းရွှေဟော် ဇူလိုင် ၂၃ တရုတ်နိုင်ငံမှ မြန်မာနိုင်ငံသား နေရပ်ပြန် ပြည်သူများအား ချင်းရွှေဟော်မြို့ မြန်မာ-တရုတ် နယ်စပ်ဂိတ် နှစ်နိုင်ငံနယ်စပ်ဂိတ် နှစ်ဖက်ဘက် တံတားပေါ်၌ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခဲ့ရာ ယမန်နေ့

ညနေ ၆ နာရီက နေရပ်ပြန်ပြည်သူ ၄၅ ဦးနှင့် ယနေ့ နံနက် ၁၁ နာရီက ၃၇ ဦး စုစုပေါင်း ၈၂ ဦးတို့ကို ပြန်လည်လက်ခံခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ပြန်လည်လက်ခံ အဆိုပါ လွှဲပြောင်းလာသော မြန်မာနိုင်ငံ

သား နေရပ်ပြန်ပြည်သူ အမျိုးသား ၅၇ ဦး၊ အမျိုးသမီး ၂၅ ဦး စုစုပေါင်း ၈၂ ဦးသည် တရုတ်နိုင်ငံဘက်ခြမ်းတွင် အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် ပြစ်ဒဏ်ကျခံခဲ့ရသူများဖြစ်ပြီး ၎င်းတို့အား ချင်းရွှေဟော်မြို့ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် ထိန်းချုပ် ကုသရေးလုပ်ငန်း ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ မြို့အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးသက်ဦးပိုင်နှင့် ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များ၊ ချင်းရွှေဟော် နယ်စပ်စစ်ဆေးရေးစခန်းမှ ဦးစီးအရာရှိ ဦးဝင်းမြင့်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ပြန်လည်လက်ခံခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ပို့ဆောင်သွားမည့် ထိုသို့ ပြန်လည်လက်ခံခဲ့သည့် မြန်မာ နိုင်ငံသား နေရပ်ပြန်ပြည်သူ ၈၂ ဦးအား ချင်းရွှေဟော်မြို့ မြို့တော်ခန်းမ အသွား အလာကန့်သတ်စောင့်ကြည့်ရေးစခန်း၌ ခေတ္တ ထားရှိပြီး ချင်းရွှေဟော်မြို့ ကုသရေးဦးစီးဌာနမှ ၎င်းတို့၏ အာခေါင်တို့ဖတ်၊ နှာခေါင်းတို့ဖတ် တို့အား ရယူ၍ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုး ကူးစက်မှု ရှိမရှိ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးနိုင်ရန်အတွက် ပြည်သူ့ ကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာဌာန မန္တလေးမြို့ သို့ ဆက်လက်ပို့ဆောင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

သွေးအလှူရှင်များ လုံခြုံစိတ်ချစွာ သွေးလှူဒါန်းနိုင်စေရန် တိုက်တွန်းနှိုးဆော်

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၂၃ သွေးအလှူရှင်များ လုံခြုံစိတ်ချစွာ သွေးလှူဒါန်းနိုင်စေရန် အမျိုးသားသွေးဌာန(ရန်ကုန်)နှင့် ဆေးတက္ကသိုလ်(၁) ကျောင်းသားသမဂ္ဂတို့ပူးပေါင်း၍ “Red Rose Campaign” ဟူသော သွေးလှူဒါန်းခြင်း အစီအစဉ်တစ်ခုကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း အမျိုးသားသွေးဌာန(ရန်ကုန်) မှ သိရသည်။

ယခင်က သွေးလှူဒါန်းမှုအတွက် ပညာပေးခြင်း၊ စည်းရုံးခြင်း၊ နှိုးဆော်ခြင်း၊ တိုက်တွန်းခြင်း စသည့်ကိစ္စရပ်များကို အမျိုးသားသွေးဌာန(ရန်ကုန်)က ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပြီး ယခုအခါတွင် ဆေးတက္ကသိုလ်(၁) ကျောင်းသားသမဂ္ဂနှင့်ပူးပေါင်းကာ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

“သူတို့က သွေးလှူရှင်တွေလာဖို့အတွက် စည်းရုံးပေးတယ်၊ လှုံ့ဆော်ပေးတယ်၊ သိချင်တာတွေ မေးဖို့အတွက် ပြန်ဖြေပေးတယ်။ ဆရာမတို့တက်က သွေးအလှူရှင်အချက်အလက်နဲ့ သွေးလှူဒါန်းခြင်းကို လက်ခံပေးတယ်။ နောက်ထပ်လာလှူဒါန်းဖို့အတွက်ကိုလည်း သူတို့က ဆောင်ရွက်ပေးတယ်။ သွေးလှူဒါန်းခြင်းကို အရင်တုန်းက ပညာပေးရတယ်။ လာချင်အောင် နှိုးဆော်ပေးတယ်။ လာဖြစ်အောင် တိုက်တွန်းပေးတယ်။ နောက်ထပ်လာလှူချင်အောင် ဆောင်ရွက်တယ်။ အခုတော့ ဆရာမတို့က သွေးလှူဒါန်းခြင်းကိုပဲ ဆောင်ရွက်ပေးတယ်။ ကျန်တာတွေကို သူတို့က ဆောင်ရွက်ပေးပါတယ်” ဟု အမျိုးသားသွေးဌာန(ရန်ကုန်)မှ တာဝန်ခံ ဒေါက်တာသီတာအောင်က ပြောသည်။

အမျိုးသားသွေးဌာန(ရန်ကုန်)၌ အွန်လိုင်းဘိုက်စနစ်ဖြင့် သွေးလှူဒါန်းမှုကို ၂၀၁၇ ခုနှစ်မှ စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့သော်လည်း အသုံးပြုသူနည်းပါးပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားသည့် အချိန်ကာလမှာသာ အသုံးပြုသူများရှိလာကာ ဇွန်လတွင် အသုံးပြုသူ ပိုမိုများပြားလာကြောင်း သိရသည်။

“ဇွန်လမှာတော့ အွန်လိုင်းစနစ်ကို ပီပီပြင်ပြင်အသုံးပြုလာတာတွေ့ရပါတယ်။ ဒါဟာ မှန်ကန်တဲ့လမ်းကြောင်းကို စတင်လျှောက်လှမ်းနေတာဖြစ်လို့ အားတက်မိပါတယ်” ဟု ၎င်းကဆက်ပြောသည်။ လှူဒါန်းလိုသည့် သွေးလှူရှင်များအနေဖြင့် နေ့စဉ် နံနက် ၈ နာရီမှ ည ၇ နာရီအထိ အမျိုးသားသွေးဌာန(ရန်ကုန်)သို့ လာရောက်လှူဒါန်းနိုင်ပြီး <https://www.donatebloodmyanmar.org/booking> ဝက်ဘ်ဆိုက်တွင် အွန်လိုင်းဘိုက်စနစ်ဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

အမျိုးသားသွေးဌာန(ရန်ကုန်)အနေဖြင့် အလှူရှင်များ လှူဒါန်းသည့် သွေးများကို လိုအပ်သည့် နေရာများ၌ ကောင်းမွန်စွာ အသုံးပြုနိုင်ရန် ဆေးရုံပေါင်း ၁၆ ရုံသို့ ပြန်လည်ဖြန့်ဝေပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

အေးမင်းသူ

ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် (COVID- 19) ကာကွယ်ဖို့ စနစ်တကျလက်ဆေးစို့

ဆီဆိုင်မြို့၌ ကိုဗစ်-၁၉ စီးပွားရေးကုစားမှုအစီအစဉ်ဖြင့် လူသုံးကုန်လက်တွေ့လုပ်ငန်းခွင်သင်တန်း ဖွင့်လှစ်

ဆီဆိုင် ဧပြီလ ၂၃ ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) ပအိုဝ်းကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ ဒေသ ဆီဆိုင်မြို့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ စီးပွားရေးကုစားမှု အစီအစဉ်ဖြင့် လူသုံးကုန်လက်တွေ့လုပ်ငန်းခွင်သင်တန်းကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက မြို့နယ်ခန်းမ၌ ဖွင့်လှစ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ရှမ်းဦးစွာ ရှမ်းပြည်နယ်အသေးစားစက်မှုလက်မှု လုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးသက်နိုင်ဦးက သင်တန်းဖွင့်လှစ်ခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်ကို ရှင်းလင်း

ပြောကြားပြီး မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ မြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးသိန်းဇော်က အမှာစကားပြောကြားသည်။ အဆိုပါသင်တန်းတွင် အဝတ်လျှော်ဆပ်ပြာရည်၊ ပန်းကန်ဆေးဆပ်ပြာရည်၊ ရေချိုးဆပ်ပြာရည်၊ ခေါင်းလျှော်ရည်၊ ဆပ်ပြာခဲနှင့် ဘက်စုံသုံးဆပ်ပြာရည် ထုတ်လုပ်မှု အဆင့်ဆင့်တို့ကို လက်တွေ့ပို့ချသွားမည်ဖြစ်ပြီး သင်တန်း သား ၃၅ ဦးဖြင့် သင်တန်းကာလမှာ ဧပြီလ ၂၃ ရက်မှ ၂၈ ရက်အထိ ခြောက်ရက်ကြာ ဖွင့်လှစ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



မြောင်းမြမြို့နယ်၌ ကိုဗစ်-၁၉ ၏ စီးပွားရေးအပေါ် ထိခိုက်မှုသက်သာရေးစီမံချက်ဖြင့် ပညာပေးသင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်

မြောင်းမြ ဧပြီလ ၂၃ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မြောင်းမြ မြို့နယ် မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနက ကိုဗစ်-၁၉ ၏ စီးပွားရေးအပေါ် ထိခိုက်မှုသက်သာရေးစီမံချက် (COVID-19 Economic Relief Plan) အရ မွေးမြူထုတ်လုပ်မှုနှင့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ပြန်လည်ဖော်ဆောင်နိုင်ရန်အတွက် ပညာပေးသင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်ခြင်းကို တောင်ဒီးကျေးရွာ နဂါးပတ်တောင်ဘုန်းကြီးကျောင်း၌ ယမန်နေ့ နံနက်ပိုင်းက ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

အဆိုပါသင်တန်းတွင် မြောင်းမြ မြို့နယ် မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါက်တာကြူကြူအေးက ပြည်သူများအနေဖြင့် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းနှင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပညာများ ရရှိပြီး အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ ဖော်ဆောင်လာနိုင်ရန်၊ တိရစ္ဆာန်ကူးစက်ရောဂါများ ဖြစ်ပွားခြင်းကြောင့် တိရစ္ဆာန်သေဆုံးမှုကို ကြိုတင်ကာကွယ်နိုင်ရန်၊ တိရစ္ဆာန်မွေးမြူရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာနိုင်ရန်၊ အများပြည်သူစားသုံးနိုင်ရန်အတွက် အသားကဏ္ဍ လိုအပ်ချက်ကို တစ်ဖက်



တစ်လမ်းမှ အထောက်အကူပြုနိုင်ရန် ရည်ရွယ်ချက်များဖြင့် သင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်ပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ အဆိုပါသင်တန်းကို ဧပြီလ ၂၂ ရက်မှ ၂၄ ရက်အထိ သင်ကြားပေးသွားမည်ဖြစ်ပြီး သင်တန်းသား သင်တန်းသူ ၂၀ တက်ရောက်ကြောင်း သိရသည်။

ဆက်လက်၍ မြောင်းမြမြို့နယ် အတွင်းရှိ မြေတံတား၊ ကျိုဝါး၊ တဲ့တဲ့ကူး၊ ကံချောင်၊ ရေတွင်းရေကန်၊ ဝဲကလေး၊ မြို့ဟောင်း၊ ကြာဖူးငုံ၊ ပျဉ်းကတိုးကုန်း၊ ကျေးရွာများတွင် တိရစ္ဆာန်ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု သင်တန်း၊ မေထုန်ခဲသားစပ်သင်တန်း၊ ကျွဲ၊ နွား၊ မွေးမြူထုတ်လုပ်မှုသင်တန်း၊

မောက်မယ်မြို့နယ်၌ မြန်မာ့လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်က ကိုဗစ်-၁၉ အထူးချေးငွေများ ထုတ်ချေးပေးလျက်ရှိ

မောက်မယ် ဧပြီလ ၂၃ ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) လင်းခေးခရိုင် မောက်မယ်မြို့နယ်အတွင်းရှိ တောင်သူများအား မြန်မာ့လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်က ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် မိုးရာသီစိုက်ပျိုးစရိတ် ချေးငွေအား မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန OSS ခန်းမ၌ ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီက ထုတ်ချေးပေးခဲ့သည်။

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် မိုးရာသီစိုက်ပျိုးစရိတ်ချေးငွေအား လယ်တစ်ဧကလျှင် ငွေကျပ် ၁၅၀၀၀ နှုန်း၊ အခြားသီးနှံတစ်ဧကလျှင် ငွေကျပ် ၁၀၀၀၀ နှုန်းဖြင့် ထုတ်ချေးပေးလျက်ရှိပြီး ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါ ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍအပေါ် ထိခိုက်မှုများ ကုစားနိုင်ရန်အတွက် နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ မူဝါဒ လမ်းညွှန်ချက်များနှင့်အညီ ကိုဗစ်-၁၉ အထူးချေးငွေကို လယ်/ယာတစ်ဧကလျှင် ငွေကျပ် ၅၀၀၀ နှုန်းဖြင့် ထုတ်ချေးပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ စိုင်းမျိုးသန့်(မောက်မယ်)



နတ်မောက်မြို့နယ်၌ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်ရေး အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်

နတ်မောက် ဧပြီလ ၂၃ နတ်မောက်မြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာနနှင့် ဒေါ်ခင်ကြည်ဖောင်ဒေးရှင်းတို့ ပူးပေါင်း၍ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်ရေး အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများကို ယမန်နေ့ နံနက် ၁၀ နာရီက သမုန်းပင်၊ အင်တော၊ အိုင်ဇောက်၊ စည်သာကျေးရွာများသို့ သွားရောက်၍ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကို မိမိက စ၍ ကာကွယ်ပါ အဓိက သတင်းစကား(၁၀)ချက်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၏ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးအတွက် ပြည်သူများသို့ ပန်ကြားချက်များကို အသိပညာပေးခြင်း နှိုးဆော်ခြင်း၊ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနက ထုတ်ဝေသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါနှင့်ပတ်သက်သည့် သတင်းစကား လက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေခြင်း၊ ရုပ်ရှင် ဂီတ အနုပညာရှင်များ၏ ကျန်းမာရေးအသိပညာပေး ပို့စတာများအား နံရံကပ်စာစောင်များ ပြုလုပ်၍ ပြည်သူများ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် သိရှိစေရေး ပြုသခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ လှဝင်း(နတ်မောက်)

COVID-19 ကာလတွင် စိတ်ဖိစီးမှုများကို ကျော်လွှားနိုင်ရေး အသိပေးနှိုးဆော်ခြင်း

COVID-19 ကာလမှာ မိမိတစ်ဦးတည်းသာမက လူတိုင်းစိတ်ဖိစီးမှုများ ခံစားနေကြရတယ်ဆိုတဲ့အချက်ကို သတိပြုမိရင် အခြားသူတွေအပေါ်မှာလည်း ကိုယ်ချင်းစာစိတ် ပိုမိုဖြစ်ပေါ်လာစေပါသည်။ ကိုယ်ချင်းစာစိတ်ဟာ လူတစ်ဦးနှင့် တစ်ဦးကြား၊ အမုန်းတရားပွားများမှုကို လျော့နည်းစေပါတယ်။ ပြဿနာရပ်များကို ကြိုးစား လက်ခံဖြေရှင်းနိုင်စွမ်းလည်း မြင့်မားစေပါသည်။ ဒီလိုနည်းနဲ့ စိတ်ဖိစီးမှုများကို လျော့ချနိုင်ကာ ခံနိုင်ရည်ရပြီး တစ်ဦးချင်းစီက COVID-19 ကာလ၏ ဒုက္ခများကို ရင်ဆိုင်ဖြေရှင်းနိုင်တဲ့ အဆင့်သို့ရောက်ရှိအောင် ကြိုးစားသင့်ကြောင်း အသိပေးတိုက်တွန်းလိုပါသည်။

လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ဆရာဝန်အသင်း (စိတ်ကျန်းမာပညာအဖွဲ့)



COVID-19: ယခုအချိန်မှာ ကလေးများအား ကလေးအလုပ်သမားဖြစ်စေခြင်းမှ ပိုမိုကာကွယ်ကြပါစို့။

နိုင်ငံတော်တည်ဆောက်ရာတွင် နိုင်ငံတော်အချုပ်အခြာအာဏာ၏ ခက်မသုံးဖြာဖြစ်သည့် ဥပဒေပြုရေး၊ အုပ်ချုပ်ရေး၊ တရားစီရင်ရေးဟူသည့် မဏ္ဍိုင်ကြီးသုံးရပ်ဖြင့် အချင်းချင်း အပြန်အလှန် ထိန်းကျောင်း ဆောင်ရွက်သည်ဟုဆိုထားရာ ဥပဒေဆိုင်ရာ အကြောင်းအရာများကို ပြည်သူများ သိရှိလေ့လာနိုင်ရန် စာရေးသူ မောင်စာက၏ ဥပဒေနှင့်စပ်ဆိုင်သော ဆောင်းပါးများကို ဖော်ပြပေးသွားပါမည်။ ဆောင်းပါးတွင်ပါရှိသည့် အကြောင်းအရာများသည် စာရေးသူ၏ အဘော်သာဖြစ်ပါသည်။ (စာတည်းအဖွဲ့)

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲနှင့်အတူ (၃၀) မဲရုံကိုယ်စားလှယ်၊ အကူကိုယ်စားလှယ်များ၏ အခန်းကဏ္ဍ



မောင်စာက

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကြီးကို နိုဝင်ဘာလ ၈ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပပါမည်။ ရွေးကောက်ပွဲတွင် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ကြမည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း တစ်ဦးသည် ၎င်း၏လုပ်ငန်းများကို ကူညီဆောင်ရွက် နိုင်ရန် ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦးနှင့် မဲရုံ ကိုယ်စားလှယ်၊ အကူကိုယ်စားလှယ်များ ခန့်ထားဆောင် ရွက်ခွင့်ရှိသည်။ ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်များ၏ အရေးပါမှု၊ အရေးကြီးမှုအကြောင်းကို ရေးသားဖော်ပြပြီး ဖြစ်သည်။ မဲရုံကိုယ်စားလှယ်၊ အကူကိုယ်စားလှယ်များ၏ ပါဝင်မှုအခန်းကဏ္ဍသည်လည်း အရေးပါလျက်ရှိနေသည်။ သက်ဆိုင်ရာလွှတ်တော် ရွေးကောက်ပွဲ ဥပဒေများ၊ နည်း ဥပဒေများမှ အနှစ်ချုပ်ကောက်နုတ်၍ မျှဝေပါရစေ။

မဲရုံကိုယ်စားလှယ် သို့မဟုတ် အကူကိုယ်စားလှယ်ဟူသည်
မဲရုံကိုယ်စားလှယ် သို့မဟုတ် အကူကိုယ်စားလှယ် ဆိုသည်မှာ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတစ်ဦးက မဲရုံအသီးသီးတွင် ၎င်း၏ ကိုယ်စားဆောင်ရွက်ရန် ခန့်ထား ခြင်းခံရသူကို ဆိုသည်။ မဲရုံတစ်ရပ်လျှင် မဲရုံကိုယ်စားလှယ်၊ အကူကိုယ်စားလှယ် တစ်ဦးစီခန့်ထားခွင့်ရှိသည်။

ခန့်အပ်ခြင်း နည်းလမ်းများ-
လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းသည် မဲရုံ ကိုယ်စားလှယ်နှင့် အကူကိုယ်စားလှယ်ကို ခန့်ထားနိုင်ရန် ခန့်စာ ပုံစံ(၈)တွင် ဖြည့်သွင်းရမည်။ မည်သည့်ရပ်ကွက်/ ကျေးရွာအုပ်စု မည်သည့်မဲရုံအမှတ်၌ ဆောင်ရွက်စေရန် ဖြစ်ကြောင်းဖော်ပြရမည်။ ခန့်ထားခြင်းခံရမည့်သူသည် သက်ဆိုင်ရာ မဲဆန္ဒနယ်အတွင်းရှိ ရပ်ကွက်/ ကျေးရွာ အုပ်စုမှ မည်သည့်မဲရုံအမှတ်တွင် ပါရှိကြောင်း ဖော်ပြရမည်။ ခန့်ထားခြင်းခံရမည့်သူက ထိုသို့ခန့်ထား ခြင်းကို သဘောတူကြောင်းနှင့် ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများ၊ ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ လိုက်နာ ဆောင်ရွက်ပါမည်ဖြစ်ကြောင်း ဝန်ခံချက်ပါရှိရမည်။

လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းသည် မဲရုံ ကိုယ်စားလှယ်နှင့် အကူကိုယ်စားလှယ်အသီးသီးအတွက် ခန့်စာနှစ်စောင်စီကို ဆန္ဒမဲပေးရန် နေ့ရက်မတိုင်မီ အနည်းဆုံး ခန့်စာရက်ကြိုတင်၍ သက်ဆိုင်ရာ ရပ်ကွက်/ ကျေးရွာ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသို့ပေးပို့ရမည်။ ရပ်ကွက်/ ကျေးရွာ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲက သဘောတူလျှင် ယင်းမဲရုံ ကိုယ်စားလှယ်၏ ဓာတ်ပုံပေါ်၌ တံဆိပ်နှိပ်၍ တစ်စောင်စီ ကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းသို့ပြန်လည်ပေးအပ် မည်။ မဲရုံကိုယ်စားလှယ် သို့မဟုတ် အကူကိုယ်စားလှယ် နုတ်ထွက်လျှင်၊ ကွယ်လွန်လျှင် သို့မဟုတ် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းက ယင်းအားခန့်ထားခြင်းမှ ရုပ်သိမ်းလျှင် သက်ဆိုင်ရာ ရပ်ကွက်/ကျေးရွာကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲသို့ ပုံစံ (၈-က) ဖြင့် တင်ပြရမည်။ ထို့နောက် အခြား သူတစ်ဦးကို မဲရုံကိုယ်စားလှယ် သို့မဟုတ် အကူ ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် အစားထိုးခန့်ထားရန်အတွက် ပုံစံ

(၈)တွင် ဖြည့်သွင်း၍ ထပ်မံတင်ပြရမည်။

တာဝန်များ
မဲရုံကိုယ်စားလှယ် သို့မဟုတ် အကူကိုယ်စားလှယ် တစ်ဦးသည် ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများ၊ ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည်။ မိမိတို့အားခန့်ထားသည့် ခန့်စာပုံစံ(၈) ကို မိမိတို့၏ ကိုယ်စားလှယ်လောင်း သို့မဟုတ် ရွေးကောက်ပွဲ ကိုယ်စားလှယ်ထံမှ ကြိုတင်၍ ရယူထားရမည်။ ယင်း ခန့်စာကို ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပသည့်နေ့တွင် မဲရုံမှူးထံ အပ်နှံရမည်။ မဲရုံ၌ မဲရုံမှူး၏တာဝန်အရ ညွှန်ကြားခြင်းကို လိုက်နာရမည်။

အခွင့်အရေးများ
မဲရုံကိုယ်စားလှယ် သို့မဟုတ် အကူကိုယ်စားလှယ် တစ်ဦးသည် မဲရုံဖွင့်ချိန်မှစတင်ကာ ဆန္ဒမဲပေးခြင်းပြီးဆုံး၍ မဲလက်မှတ်များ ရေတွက်ပြီးဆုံးသည့်အချိန်အထိ မဲရုံထဲသို့ ဝင်ခွင့်ရှိသည်။ မဲပေးခြင်းလုပ်ငန်းစဉ်တစ်လျှောက်လုံး စောင့်ကြည့်ခွင့်ရှိသည်။ ဥပဒေနှင့်မညီသော အချက် များတွေ့ရှိက မဲရုံမှူးထံသို့ တင်ပြပြောဆိုခွင့်ရှိသည်။ ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပသည့်နေ့ရက်၌ မဲရုံသို့ ကိုယ်တိုင် လာရောက်ဆန္ဒမဲပေးနိုင်သော အသက်အရွယ်ကြီးရင့်သူ

အောင်ပိတ်ပြီး ချိတ်ဆိပ်ရိုက်နှိပ်သည့်အခါတွင်လည်း ကောင်း၊ မဲရုံမှူးက မသုံးဘဲကျန်နေသော ဆန္ဒမဲလက်မှတ် များ၊ လက်ခံဖြတ်ပိုင်းများ ပုံစံ (၁၆-၁)၊ မဲရုံတွင်အသုံးပြု သောမဲစာရင်း၊ ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်လက်ခံဖြတ်ပိုင်း များ၊ ပယ်မဲပုံစံ(၁၇)များကို အထုပ်တစ်ထုပ် ထုပ်ပြီးလျှင် ချိတ်ဆိပ်ရိုက်နှိပ်သည့်အခါတွင်လည်းကောင်း၊ အဆိုပါ အိတ်များနှင့်အထုပ်များကို မဲရုံမှူးက အိတ်ကြီးတစ်လုံး တွင်ထည့်ကာ ချိတ်ဆိပ်ရိုက်နှိပ်သည့်အခါတွင်လည်း ကောင်း မိမိတို့၏ချိတ်ဆိပ်ကိုလည်း ရိုက်နှိပ်ခွင့်ရှိသည်။

ဆောင်ရွက်ရန်အချက်များ
မဲရုံကိုယ်စားလှယ် သို့မဟုတ် အကူကိုယ်စားလှယ် တစ်ဦးသည် မဲရုံဖွင့်ချိန် နံနက် ၆ နာရီမတိုင်မီ မဲရုံသို့ အရောက်သွားရပါမည်။ ဆန္ဒမဲပေးခြင်း မစတင်မီ မဲလက်မှတ်များ ရေတွက်စစ်ဆေးခြင်းမှတစ်ဆင့် ပုံစံ (၁၁) တွင် လက်မှတ်ရေးထိုးရပါမည်။ သက်ဆိုင်ရာ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများရရှိသည့် မဲစာရင်း ပုံစံ (၁၆) နှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အတွက် ပုံစံ (၁၆-က) တွင် လက်မှတ်ရေးထိုးရပါမည်။ ရွေးကောက်ပွဲတွင် အသုံးမပြုဘဲ ကျန်ရှိနေသော မဲလက်မှတ်များစာရင်း ပုံစံ (၁၆-၁) တွင် လက်မှတ်ရေးထိုး ရပါမည်။

သည် များပြားလွန်းလှသည်။ အချို့လုပ်ငန်းတာဝန်များ သည် ကြိုတင်မှန်းဆထား၍မရှိနိုင်။ ကြိုလျာလျှင် ကြိုလျာ သလို ဆောင်ရွက်ရသည်။ ဖြေရှင်းမှုပြုရသည်။ မိမိတို့၏ ဆောင်ရွက်ချက်များသည် မိမိတို့၏ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအတွက် ထိခိုက်မှုမရှိစေရ။ အကျိုးရှိသော လုပ်ဆောင်ချက်များသာ ဖြစ်ရပါမည်။ တာဝန်ထမ်းဆောင်နေစဉ် မိမိတို့၏ ပြောဆိုနေထိုင် ပြုမူမှုတို့သည် မိမိတို့၏ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအတွက် မဲဆွယ်စည်းရုံးခြင်းမျိုး မဖြစ်စေရပါ။ အခြားသူများ သည်လည်း ထိုကဲ့သို့ မဲဆွယ်စည်းရုံးခြင်းမျိုး ရှိ မရှိ စောင့်ကြည့်နေရမည်။ ဆန္ဒမဲပေးသူသည် အစစ်အမှန် ဟုတ် မဟုတ်၊ မဲလက်မှတ်မှန်ကန်စွာ ထုတ်ပေးခြင်း ရှိ မရှိ၊ လျှို့ဝှက်မဲပေးခြင်း ဖြစ် မဖြစ်၊ ကိုယ်စားမဲပေးတာလား၊ အယောင်ဆောင်မဲပေးတာလား စောင့်ကြည့်အကဲခတ်ကြ ရသည်။ မမှန်မကန်တွေ့လျှင် မဲရုံမှူးသို့ တင်ပြကန့်ကွက် ကြရသည်။

ဆန္ဒမဲရေတွက်ရာတွင် သေချာစွာ အာရုံစိုက်ကြရသည်။ ရေတွက်တာ မှန် မမှန်၊ ခိုင်လုံသတ်မှတ်ခြင်းနှင့် ပယ်မဲ သတ်မှတ်ခြင်း ဥပဒေနှင့် ညီ မညီ၊ မဲစာရင်းရေးသွင်းခြင်း မှန်ကန်မှု ရှိ မရှိ၊ ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများနှင့် ညီညွတ်ခြင်း ရှိ မရှိ စောင့်ကြည့်လေ့လာရသည်။ မှန်ကန်မှုမရှိလျှင် တင်ပြ ကန့်ကွက်ကြရသည်။ အမှန်ကို ထောက်ပြကြရသည်။ မိမိတို့၏ဆောင်ရွက်ချက်မှန်သမျှကို မိမိတို့၏ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းနှင့် ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ် တို့ထံ အစီရင်ခံတင်ပြနေရမည်။ မိမိတို့၏ မှတ်စုစာအုပ်တွင် လည်း ရေးမှတ်ထားကြရမည်။

အင်အားတစ်ရပ်ဖြစ်စေသည်
ရွေးကောက်ပွဲ တစ်ခု၏ အဓိကအရေးပါသော သော့ချက်နေရာသည် မဲရုံများပင်ဖြစ်သည်။ မဲရုံများတွင် တာဝန်ယူကြရသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း များ၏ မဲရုံကိုယ်စားလှယ်၊ အကူကိုယ်စားလှယ်များက ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများနှင့်အညီ ပါဝင်လုပ်ဆောင်ကြခြင်း ဖြင့် လွတ်လပ်၍ တရားမျှတသော ရွေးကောက်ပွဲများ ကျင်းပနိုင်ရေး အင်အားတစ်ရပ်ဖြစ်စေသည်။

ထိုကဲ့သို့ပင် ၎င်းတို့၏ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအတွက် လည်း အင်အားတစ်ရပ်ဖြစ်စေသည်။ ၎င်းတို့၏ ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အနိုင်ရရှိ၍ ယှဉ်ပြိုင်ဘက် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းက ကန့်ကွက်လာလျှင် အောင်မြင်စွာခုခံချေပခြင်းပြုလုပ်နိုင်ကြမည်။ မိမိတို့၏ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းရှုံးနိမ့်၍ အနိုင်ရလွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအပေါ် ကန့်ကွက်ရန်ရှိလာလျှင် လည်း တရားသဖြင့် ကန့်ကွက်လွှာတင်သွင်းနိုင်ကြမည်။ အနှစ်ချုပ်ဆိုရသော် ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်၊ အကူကိုယ်စားလှယ်တို့၏ တရားသောလမ်းကြောင်းပေါ်မှ ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများနှင့်အညီ တရားသဖြင့် ဆောင် ရွက်ခြင်းသည် မိမိတို့၏ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအတွက် အောင်နိုင်ရေးသံတမန်ကောင်း၊ အကျိုးဆောင်ကောင်း တစ်ဦးအဖြစ် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်းပါဗျာ။

- မဲရုံကိုယ်စားလှယ်၊ အကူကိုယ်စားလှယ်များ-
 - မိမိတို့၏တာဝန် ကျေပွန်ကြပါစေ။
 - ဥပဒေနှင့်အညီ တရားသဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ကြပါစေ။
 - မိမိတို့၏ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအတွက် အင်အားများဖြစ်ကြပါစေ။ ။

**ဆန္ဒမဲပေးသူသည် အစစ်အမှန် ဟုတ် မဟုတ်၊
မဲလက်မှတ် မှန်ကန်စွာထုတ်ပေးခြင်း ရှိ မရှိ၊
လျှို့ဝှက်မဲပေးခြင်း ဖြစ် မဖြစ်၊ ကိုယ်စားမဲပေးတာလား၊
အယောင်ဆောင်မဲပေးတာလား စောင့်ကြည့်အကဲခတ်ကြရ . . .**

များ၊ အနာကြီးရောဂါ စွဲကပ်နေသူများ၊ နေအိမ်တွင်မီးဖွား နေသူများ၊ မသန်စွမ်းသူများ၊ အချုပ်ခံနေရသူများ၊ ဆေးရုံ တွင်တက်ရောက်နေသော အတွင်းလူနာများထံသို့ ရပ်ကွက်/ကျေးရွာ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲဝင်များက သွား ရောက်၍ ကြိုတင်ဆန္ဒမဲရယူခြင်းကို ကြည့်ရှုခွင့်ရှိသည်။ ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပသည့်နေ့ရက်မတိုင်မီ သတ်မှတ် ပေးထားသော နေ့ရက်များ၌ သက်ဆိုင်ရာ ရပ်ကွက်/ ကျေးရွာ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲရုံးများတွင် ကြိုတင်ဆန္ဒမဲ ပေးခြင်းလုပ်ငန်းစဉ်များကို ကြည့်ရှုခွင့်ရှိသည်။ ဆန္ဒမဲပေးခြင်းပြီးဆုံး၍ မဲရုံတွင် ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များနှင့် ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များ ရေတွက်ခြင်းကို ကြည့်ရှုခွင့် ရှိသည်။ မဲရုံမှူးကပယ်သည့် သို့မဟုတ် ခိုင်လုံမဲအဖြစ် သတ်မှတ်သည့် ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များကို ကြည့်ရှုခွင့်နှင့် သဘောထားမှတ်ချက်ပေးခွင့်ရှိသည်။

ချိတ်ဆိပ်ရိုက်နှိပ်ခွင့်
ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတစ်ဦးစီရရှိသည့် ဆန္ဒမဲ လက်မှတ်များနှင့် ကြိုတင်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များကို မဲရုံမှူး က သီးခြားအိတ်များတွင်ထည့်ကာ လုံခြုံအောင်ပိတ်ပြီး ချိတ်ဆိပ်ရိုက်နှိပ်သည့်အခါတွင်လည်းကောင်း၊ မဲရုံမှူးက ပယ်မဲအားလုံးကို အိတ်တစ်အိတ်တွင်ထည့်ကာ လုံခြုံ

ရှောင်ရွက်ရန်အချက်များ
မဲရုံကိုယ်စားလှယ် သို့မဟုတ် အကူကိုယ်စားလှယ် တစ်ဦးသည် မဲရုံတွင် မဖွယ်ရာသော အမှုကို မပြုရပါ။ မဲရုံမှူးနှင့် မဲရုံအဖွဲ့ဝင်များ ဝတ္တရားဆောင်ရွက်ခြင်းကို အနှောင့်အယှက်ဖြစ်စေခြင်း မပြုရပါ။ ဆန္ဒမဲပေးရန် လာရောက်သူများအား စိတ်ငြိုငြင်ခြင်းဖြစ်အောင် မပြုရပါ။ မဲရုံအတွင်း၌ဖြစ်စေ၊ မဲရုံမှ ကိုက် ၅၀၀၀အတွင်း၌ ဖြစ်စေ မဲဆွယ်ခြင်း မပြုရပါ။ မဲဆန္ဒရှင်တစ်ဦးအား လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတစ်ဦးကို ဆန္ဒမဲပေး ရန် တောင်းဆိုခြင်း သို့မဟုတ် ဆန္ဒမဲပေးရန် တိုက်တွန်း ခြင်း မပြုရပါ။ လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲ ဥပဒေများ၏ အခန်း (၁၃) တွင် ပြဋ္ဌာန်းထားသည့် ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ ပြစ်မှုတစ်ရပ်ရပ်ကို ကျူးလွန်ခြင်းမပြုရပါ။ အခန်း(၁၄) တွင် ပြဋ္ဌာန်းထားသည့် တရားမဲ့ ပြုကျင့်မှုတစ်ခုခုကို မပြုလုပ်ရပါ။

အထူးဆောင်ရွက်ရမည့်လုပ်ငန်းတာဝန်များ
လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း တစ်ဦးစီတိုင်း၏ မဲရုံကိုယ်စားလှယ်၊ အကူကိုယ်စားလှယ်များသည် ဆန္ဒမဲ ပေးသည့်နေ့ မဲရုံအတွင်းတွင်ရှိနေကြမည်။ မဲရုံကိုယ်စား လှယ်၊ အကူကိုယ်စားလှယ်များ၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များ

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဝင်ငွေခွန်ဥပဒေကြမ်း

ပြည်သူများ သိရှိလေ့လာအကြံပြုနိုင်ရန် ဖော်ပြခြင်းဖြစ်ပါသည်။ အကြံပြုစာများကို ပြည်ထောင်စုထုတ်တော်ရုံးသို့ လိပ်မူပေးပို့နိုင်ပါသည်။

(ယမန်နေ့မှအဆက်)

- (ကက) ယင်းတစ်ဦးချင်းပုဂ္ဂိုလ်၏ နေထိုင်ခြင်း၊ စားသောက်ခြင်း၊ ဖျော်ဖြေမှုရယူခြင်း သို့မဟုတ် အခြားအပန်းဖြေသည့် လုပ်ဆောင်ချက်များ ပြုလုပ်ခြင်းတို့ အပါအဝင် ယင်း၏ ရှင်သန် ရပ်တည်မှု၊
- (ခခ) ယင်းတစ်ဦးချင်းပုဂ္ဂိုလ် နေအိမ်မှ အသွားအလာ ပြုလုပ်ခြင်း၊
- (ဂဂ) ယင်းတစ်ဦးချင်းပုဂ္ဂိုလ်အတွက်လုပ်ငန်းပြင်ပတွင် ဝတ်ဆင်ရန် မသင့်လျော်သည့် အဝတ်အစားမျိုးမှ အပ ဖိနပ်များအပါအဝင် အခြားအဝတ်အစား များ ဝယ်ယူခြင်း၊
- (ဃဃ) ယင်းတစ်ဦးချင်းပုဂ္ဂိုလ် လုပ်ဆောင်နေသည့် လုပ်ငန်းနှင့် တိုက်ရိုက်ဆက်စပ်ပြီး ဘွဲ့ သို့မဟုတ် ဒီပလိုမာ ရရှိစေခြင်းမရှိသည့် ပညာသင်ကြားမှု မှအပ ယင်းတစ်ဦးချင်းပုဂ္ဂိုလ် ပညာသင်ကြား ခြင်း၊
- (ငင) အကြွေးဝယ်ကတ်၏ ကြွေးမြီများ အပါအဝင် ယင်းတစ်ဦးချင်းပုဂ္ဂိုလ်၏ ပုဂ္ဂလိက ကြွေးမြီများ ပြန်လည်ပေးဆပ်ခြင်း၊

- (၂) အောက်ပါအခြေအနေတစ်ရပ်ရပ်အပ တစ်ဦးချင်းပုဂ္ဂိုလ် တစ်ဦးသို့ ပေးချေမှုတစ်ရပ်ပြုလုပ်ရာတွင် သို့မဟုတ် အခြား အကျိုးခံစားခွင့် တစ်စုံတစ်ရာပေးအပ်ရာတွင် အခြားပုဂ္ဂိုလ် တစ်ဦး၌ အသုံးစရိတ်ပေါ်ပေါက်လျှင် -
 - (ကက) ယင်းပေးချေမှု သို့မဟုတ် အကျိုးခံစားခွင့်သည် ယင်းတစ်ဦးချင်းပုဂ္ဂိုလ်၏ ဝင်ငွေတွက်ချက်မှု၌ ပါဝင်ခြင်း၊
 - (ခခ) ယင်းတစ်ဦးချင်းပုဂ္ဂိုလ်သည် ယင်းပေးချေမှု သို့မဟုတ် အကျိုးခံစားခွင့်အတွက် ညီမျှသည့် ဈေးကွက်ပေါက်ဈေးတစ်ရပ်ကို အဖိုးစားနား အဖြစ် ပေးအပ်ခြင်း။

- (ဃ) ဤပုဒ်မပါ “အများပြည်သူဆိုင်ရာအရာရှိ” ဆိုရာတွင် အောက်ပါ ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးဦးလည်း ပါဝင်သည် -
 - (၁) အစိုးရ သို့မဟုတ် နိုင်ငံခြားအစိုးရတစ်ရပ်၏ အုပ်ချုပ်ရေး ကဏ္ဍ၊ တရားစီရင်ရေးကဏ္ဍ သို့မဟုတ် ဥပဒေပြုရေးကဏ္ဍမှ အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦး သို့မဟုတ် အရာရှိတစ်ဦး၊
 - (၂) အစိုးရ၊ အများပြည်သူဆိုင်ရာအာဏာပိုင်၊ နိုင်ငံခြားအစိုးရ တစ်ရပ်၊ ဒေသန္တရအစိုးရတစ်ရပ်၊ သို့မဟုတ် နိုင်ငံတကာ အဖွဲ့အစည်းတစ်ရပ်၏ ဝန်ထမ်းတစ်ဦး၊
 - (၃) လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦး သို့မဟုတ် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးတစ်ဦး။

ဧည့်ခံကျွေးမွေးစရိတ်

- ၂၂။ (က) ပုဒ်မခွဲ (ခ) နှင့် ပုဒ်မခွဲ (ဂ) တို့နှင့် မဆန့်ကျင်စေဘဲ ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦး အခွန်နှစ်တစ်နှစ်အတွင်း လုပ်ငန်းမှ ဝင်ငွေရရှိရန် ဆောင်ရွက်ရာ၌ ယင်းပုဂ္ဂိုလ်ကျခံခဲ့ရသည့် ဧည့်ခံကျွေးမွေးစရိတ်၏ ၅၀ ရာခိုင်နှုန်း ကို ယင်းပုဂ္ဂိုလ်၏လုပ်ငန်းမှ ဝင်ငွေမှ နုတ်ပယ်ခွင့်ပြုသည်။
- (ခ) ပုဒ်မခွဲ (က) တွင် မည်သို့ပင်ဆိုစေကာမူ ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးက အောက်ပါ ပုဂ္ဂိုလ်များအတွက် သီးသန့်ဧည့်ခံကျွေးမွေးရာ၌ ယင်းပုဂ္ဂိုလ် ကျခံရသည့် ကုန်ကျစရိတ်များကို နုတ်ပယ်ခွင့်မပြု -
 - (၁) ယင်း၏ တွဲဖက်လုပ်ကိုင်သူ၊
 - (၂) ယင်းပုဂ္ဂိုလ်သည် ကုမ္ပဏီဖြစ်ပါက ယင်းကုမ္ပဏီ၏ ဒါရိုက်တာ သို့မဟုတ် အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦး။
- (ဂ) ပုဒ်မခွဲ (က) နှင့် ပုဒ်မခွဲ (ခ) တွင် မည်သို့ပင်ဆိုစေကာမူ ပုဂ္ဂိုလ် တစ်ဦးသည် လုပ်ငန်းမှ ဝင်ငွေရရှိရန် ဆောင်ရွက်ရာ၌ အခွန်နှစ် တစ်နှစ်အတွင်း ဧည့်ခံကျွေးမွေးခြင်းဆိုင်ရာ အသုံးစရိတ်ကျခံခဲ့ပြီး ယင်းကျခံခဲ့သည့် အသုံးစရိတ်သည် အောက်ပါအခြေအနေ တစ်ရပ်ရပ်နှင့် ကိုက်ညီလျှင် ယင်းအသုံးစရိတ်၏ ၁၀၀ ရာခိုင် နှုန်းကို ထိုပုဂ္ဂိုလ်၏လုပ်ငန်းမှ ဝင်ငွေမှ နုတ်ပယ်ခွင့်ပြုသည် -
 - (၁) ဝန်ထမ်းတစ်ဦး၏ အကျိုးခံစားခွင့်တစ်ရပ်ရပ်အတွက် ကျခံခဲ့သည့် အသုံးစရိတ်ဖြစ်ပြီး အဆိုပါ အကျိုးခံစားခွင့် သည် ဇယား (၃) ၏ အပိုင်း (၂)၊ အပိုင်း ၁၊ အပိုင်း ၃)။

- အပိုဒ်ခွဲငယ် (၂) အရ ယင်းဝန်ထမ်း၏ ကင်းလွတ်ခွင့်ပြု သော ဝင်ငွေဖြစ်ခြင်း၊
- (၂) ယင်းပုဂ္ဂိုလ်၏ ပင်မလုပ်ငန်းကို ပုံမှန်အားဖြင့် လုပ်ဆောင်ရာ ၌ ဖောက်သည်များ သို့မဟုတ် လုပ်ငန်းအပ်နှံသူများအား ဧည့်ခံကျွေးမွေးခြင်း ပါဝင်လျှင် ပြင်ပဈေးကွက်ပေါက်ဈေး ဖြင့် သို့မဟုတ် လက်တစ်ကမ်း ဆောင်ရွက်ချက်ဖြင့် ကျခံခဲ့ သည့် ဧည့်ခံကျွေးမွေးခြင်းဆိုင်ရာ အသုံးစရိတ်ဖြစ်ခြင်း။

ကုသိုလ်ဖြစ် လှူဒါန်းမှုများ

- ၂၃။ (က) ဤပုဒ်မနှင့် မဆန့်ကျင်စေဘဲ ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးအား အောက်ပါ လှူဒါန်းမှုများအတွက် ယင်း၏ အလုပ်အကိုင်၊ လုပ်ငန်း သို့မဟုတ် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုမှ ဝင်ငွေမှ နုတ်ပယ်ခွင့်ပြုသည် -
 - (၁) ပုဒ်မ ၅၊ ပုဒ်မခွဲ (က)၊ ပုဒ်မခွဲငယ် (၁) တွင် ဖော်ပြထားသည့် အကျိုးအမြတ်မယူသော အဖွဲ့အစည်းသို့ လှူဒါန်းမှု၊
 - (၂) လုံခြုံရေး သို့မဟုတ် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်တစ်ရပ် သို့မဟုတ် ကပ်ဘေးတစ်ရပ် သို့မဟုတ် အခြားအလားတူ အကြောင်းတစ်ရပ်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ကာကွယ်တားဆီးရန် သို့မဟုတ် ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန် အတွက် နိုင်ငံတော်အစိုးရက အရေးပေါ်အခြေအနေ အဖြစ် ထုတ်ပြန်ကြေညာချက်အရ နိုင်ငံတော်အစိုးရသို့ လှူဒါန်းမှု။
- (ခ) ပုဒ်မခွဲ (က) အရ ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးကို အခွန်နှစ်တစ်နှစ်အတွက် နုတ်ပယ်ခွင့်ပြုသည့် စုစုပေါင်းဝင်ငွေကြေးပမာဏသည် ယင်းပုဂ္ဂိုလ် ထိုနှစ်အတွက် ရရှိသည့် စည်းကြပ်ထိုက်သောဝင်ငွေတွင် ပါဝင် သည့် စုစုပေါင်းဝင်ငွေ၏ ၁၀ ရာခိုင်နှုန်းထက် မပိုစေရ။

သိပ္ပံပညာရပ်ဆိုင်ရာ သုတေသနအသုံးစရိတ်

- ၂၄။ (က) ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးသည် လုပ်ငန်းမှစည်းကြပ်ထိုက်သော ဝင်ငွေရရှိရန် ဆောင်ရွက်ရာ၌ သိပ္ပံပညာရပ်ဆိုင်ရာသုတေသနအသုံးစရိတ်ကို ယင်းပုဂ္ဂိုလ်ကျခံခဲ့ရသည့် အတိုင်းအတာအထိ ယင်းပုဂ္ဂိုလ်၏ လုပ်ငန်းမှ ဝင်ငွေမှ နုတ်ပယ်ခွင့်ပြုသည်။
- (ခ) ဤပုဒ်မတွင် -
 - (၁) “သိပ္ပံပညာရပ်ဆိုင်ရာ သုတေသန” ဆိုသည်မှာ လူသား၏ အသိပညာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန်အတွက် သဘာဝသိပ္ပံ နယ်ပယ် (natural science) သို့မဟုတ် အသုံးချသိပ္ပံပညာ (applied science) နယ်ပယ်များ၌ ဆောင်ရွက်သည့် မည်သည့်လုပ်ဆောင်ချက်မဆိုကို ဆိုသည်။
 - (၂) ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ “သိပ္ပံပညာရပ်ဆိုင်ရာ သုတေ သနအသုံးစရိတ်” ဆိုသည်မှာ သိပ္ပံ သို့မဟုတ် နည်းပညာ နယ်ပယ်တစ်ရပ်တွင် စမ်းသပ်ခြင်း သို့မဟုတ် ပိုင်းခြား သုံးသပ်ခြင်း နည်းလမ်းများဖြင့် ဆောင်ရွက်သည့် စနစ် တကျ စုံစမ်းစစ်ဆေးခြင်း သို့မဟုတ် သုတေသနပြုလုပ်ခြင်း ကိုဆိုသည်။ ယင်းစကားရပ်တွင် ယင်းပုဂ္ဂိုလ်၏ လုပ်ငန်းကို တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးစေရန် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် သုတေသနဆောင် ရွက်ပေးရန် သိပ္ပံပညာရပ်ဆိုင်ရာ သုတေသနအဖွဲ့အစည်း တစ်ခုသို့ ပေးချေသည့် အသုံးစရိတ်များလည်း ပါဝင် သည်။ သို့ရာတွင် အောက်ပါအသုံးစရိတ်များ ပါဝင်ခြင်း မရှိစေရ-
 - (ကက) တန်ဖိုးလျော့နိုင်သည့် ရရန်ပိုင်ခွင့် သို့မဟုတ် လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ခြပ်မဲ့ ရရန်ပိုင်ခွင့်တစ်ခုကို ရယူရာ၌ ကျခံသည့်အသုံးစရိတ်၊
 - (ခခ) မရွေ့မပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်းကို ရယူရာ၌ ကျခံ သည့်အသုံးစရိတ်၊
 - (ဂဂ) သဘာဝသယံဇာတသိုက်တစ်ခု၏ တည်ရှိမှု၊ တည်နေရာ၊ ပမာဏ၊ သို့မဟုတ် အရည်အသွေးကို အတိအကျသိရှိနိုင်ရန် ရည်ရွယ်ဆောင်ရွက်ခြင်း အတွက် ကျခံသည့် အသုံးစရိတ်။
 - (၃) “သိပ္ပံပညာရပ်ဆိုင်ရာ သုတေသနအဖွဲ့အစည်း” ဆိုသည်မှာ သိပ္ပံပညာရပ်ဆိုင်ရာသုတေသနကို ဆောင်ရွက်သည့်အသင်း အဖွဲ့၊ အဖွဲ့အစည်း၊ ကောလိပ်၊ သို့မဟုတ် တက္ကသိုလ်တစ်ခု ကိုဆိုသည်။

အခွန်အရှုံးများ

- ၂၅။ (က) ဤပုဒ်မအရ ခွင့်ပြုသည့် နုတ်ပယ်မှုမှအပ အခွန်နှစ်တစ်နှစ်အတွက်

- လုပ်ငန်း သို့မဟုတ် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးအား ခွင့်ပြုသည့် စုစုပေါင်း နုတ်ပယ်မှုငွေကြေးပမာဏသည် ထိုနှစ် အတွက် ယင်းပုဂ္ဂိုလ်၏ ယင်းလုပ်ငန်း သို့မဟုတ် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုမှ စည်းကြပ်ထိုက်သောဝင်ငွေ စုစုပေါင်းထက် ကျော်လွန်နေလျှင် ယင်းကျော်လွန်သည့် ငွေကြေးပမာဏသည် အဆိုပါနှစ်အတွက် ထိုပုဂ္ဂိုလ်၏ ယင်းလုပ်ငန်း သို့မဟုတ် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုမှ အသားတင် အရှုံးဖြစ်သည်။
- (ခ) ဤဥပဒေနှင့် မဆန့်ကျင်စေဘဲ ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးသည် အခွန်နှစ် တစ်နှစ်အတွက် လုပ်ငန်းမှ အသားတင်အရှုံးပေါ်ပေါက်လျှင် ယင်းအသားတင်အရှုံးပမာဏကို ယင်းနှစ်အတွင်း အောက်ပါ အစီအစဉ်အတိုင်း နုတ်ပယ်နိုင်သည် -
 - (၁) ပထမဦးစွာ ထိုနှစ်အတွက် အခြားမည်သည့်လုပ်ငန်းမှမဆို ရရှိသည့် ယင်းပုဂ္ဂိုလ်၏ မည်သည့်စည်းကြပ်ထိုက်သော ဝင်ငွေမှမဆို၊
 - (၂) ဒုတိယအနေဖြင့် ထိုနှစ်အတွက် မည်သည့်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု မှမဆို ရရှိသည့် ယင်းပုဂ္ဂိုလ်၏ မည်သည့်စည်းကြပ်ထိုက် သော ဝင်ငွေမှမဆိုနှင့်
 - (၃) တတိယအနေဖြင့် ထိုနှစ်အတွက် ပုဒ်မ ၁၃၊ ပုဒ်မခွဲ (က) အရ အခြေပစ္စည်းမှ မြတ်စွန်းခွန်ပေးဆောင်ရန် တစ်နည်း အားဖြင့် တာဝန်ရှိမည်ဖြစ်သည့် အခွန်ကျသင့်သော ရရန် ပိုင်ခွင့်တစ်ခုကို ထုခွဲရောင်းချခြင်းမှ ပေါ်ပေါက်လာသည့် ယင်းပုဂ္ဂိုလ်၏ မည်သည့်အမြတ်အစွန်းမှမဆို။
- (ဂ) ပုဒ်မခွဲ (ခ) အရ အသားတင်အရှုံးကို အပြည့်အဝနုတ်ပယ်နိုင်ခြင်း မရှိပါက နုတ်ပယ်ခြင်းမရှိသည့် ငွေကြေးပမာဏကို ယင်းပုဂ္ဂိုလ်က တစ်ဆက်တည်းဖြစ်သည့် လာမည့်အခွန်နှစ်သို့ ဆက်လက် သယ်ဆောင်နိုင်ပြီး ယင်းနှစ်တွင် အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း နုတ်ပယ်နိုင်သည် -
 - (၁) ပထမဦးစွာ ထိုနှစ်အတွက် မည်သည့်လုပ်ငန်းမှမဆို ရရှိသည့် ယင်းပုဂ္ဂိုလ်၏ မည်သည့်စည်းကြပ်ထိုက်သော ဝင်ငွေမှမဆို၊
 - (၂) ဒုတိယအနေဖြင့် ထိုနှစ်အတွက် မည်သည့်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု မှမဆို ရရှိသည့် ယင်းပုဂ္ဂိုလ်၏ မည်သည့်စည်းကြပ်ထိုက် သော ဝင်ငွေမှမဆိုနှင့်
 - (၃) တတိယအနေဖြင့် ထိုနှစ်အတွက် ပုဒ်မ ၁၃၊ ပုဒ်မခွဲ (က) အရ အခြေပစ္စည်းမှ မြတ်စွန်းခွန်ပေးဆောင်ရန် တစ်နည်း အားဖြင့် တာဝန်ရှိမည်ဖြစ်သည့် အခွန်ကျသင့်သော ရရန် ပိုင်ခွင့်တစ်ခုကို ထုခွဲရောင်းချခြင်းမှ ပေါ်ပေါက်လာသည့် ယင်းပုဂ္ဂိုလ်၏ မည်သည့်အမြတ်အစွန်းမှမဆို။
- (ဃ) စသည်ဖြင့် အထက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း အသားတင်အရှုံးကို အပြည့်အဝ နုတ်ယူပြီးသည်အထိ ဆောင်ရွက်နိုင်သည်။ သို့ရာတွင် အသားတင်အရှုံးကို ယင်းအသားတင် အရှုံးပေါ်ပေါက်သည့် အခွန်နှစ်ကုန်ဆုံးပြီးနောက် အခွန်နှစ် ငါးနှစ်ထက်ပိုမို၍ ဆက်လက်သယ်ဆောင်နိုင်ခြင်း မရှိစေရ။
- (ဃ) ဤဥပဒေနှင့် မဆန့်ကျင်စေဘဲ ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးသည် အခွန်နှစ်တစ်နှစ် အတွက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုမှ အသားတင်အရှုံးပေါ်ပေါက်ခဲ့လျှင် ယင်း အသားတင်အရှုံးပမာဏကို ယင်းနှစ်အတွင်း အောက်ပါအစီအစဉ် အတိုင်း နုတ်ပယ်နိုင်သည် -
 - (၁) ပထမဦးစွာ ထိုနှစ်အတွက် မည်သည့်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုမှမဆို ရရှိသည့် ယင်းပုဂ္ဂိုလ်၏ မည်သည့်စည်းကြပ်ထိုက်သော ဝင်ငွေမှမဆိုနှင့်
 - (၂) ဒုတိယအနေဖြင့် ထိုနှစ်အတွက် ပုဒ်မ ၁၃၊ ပုဒ်မခွဲ (က) အရ အခြေပစ္စည်းမှ မြတ်စွန်းခွန်ပေးဆောင်ရန် တစ်နည်းအား ဖြင့် တာဝန်ရှိမည်ဖြစ်သည့် အခွန်ကျသင့်သော ရရန်ပိုင်ခွင့် တစ်ခုကို ထုခွဲရောင်းချခြင်းမှ ပေါ်ပေါက်သည့် ယင်းပုဂ္ဂိုလ်၏ မည်သည့်အမြတ်အစွန်းမှမဆို။
- (င) ပုဒ်မခွဲ (ဃ) အရ အသားတင်အရှုံးကို အပြည့်အဝနုတ်ပယ်နိုင်ခြင်း မရှိပါက နုတ်ပယ်ခြင်းမရှိသည့် ငွေကြေးပမာဏကို ထိုပုဂ္ဂိုလ်က တစ်ဆက်တည်းဖြစ်သည့် လာမည့်အခွန်နှစ်သို့ ဆက်လက် သယ်ဆောင်နိုင်ပြီး ယင်းနှစ်တွင် အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း နုတ်ပယ်နိုင်သည် -
 - (၁) ပထမဦးစွာ ထိုနှစ်အတွက် မည်သည့်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုမှမဆို ရရှိသည့် ယင်းပုဂ္ဂိုလ်၏ မည်သည့်စည်းကြပ်ထိုက်သော ဝင်ငွေမှမဆိုနှင့်

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန၊ ကုသရေးဦးစီးဌာနသည် (၂၀၁၉-၂၀၂၀)ခု၊ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်၊ COVID-19 ရောဂါကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် အသုံးပြုရန် Face Shield များ ဝယ်ယူရန်အတွက် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူအပ်ပါသည်။ တင်ဒါစည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းများကို တင်ဒါလက်ခံရေးနှင့်စစ်စစ်ရေးကော်မတီ ရုံးအမှတ် (၄)၊ နေပြည်တော်သို့ ဆက်သွယ်စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

ဈေးနှုန်းတင်သွင်းလွှာပုံစံများ - ၂၃-၇-၂၀၂၀ ရက် စတင်ရောင်းချမည့်ရက်

တင်ဒါပိတ်မည့်ရက်နှင့် အချိန် - ၅-၈-၂၀၂၀ ရက် ဖြစ်ပြီး (၁၂:၀၀) နာရီ ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်းနံပါတ် - ၀၆၇-၄၁၁၆၂၈၊ ၀၆၇-၄၁၁၅၄၄

တင်ဒါလက်ခံရေးနှင့်စစ်စစ်ရေးကော်မတီ

ကုသရေးဦးစီးဌာန

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန

သွေးရောင် ဝေဠုဒါန 09 420144148
အပတ်စဉ်(သောကြာ) 09 421153797

ဝါဆိုသက်န်းကပ်လှူပွဲ (လူတစ်ဦး သက်တမ်းတစ်ပုံပေးမည်။) **July 31**

မ ဖန္ဒလေး၊ မိုးကုတ်၊ ကျောက်စိမ်း၊ ကျောက်ဆည် - ၆၀၀၀၀/- ကားချိုးခွဲ
မ ကလေး၊ ပင်လောင်း၊ လှိုင်ကော်၊ ထိစိမ်း၊ ရေတံခွန် - ၅၀၀၀၀/- လမ်းဖူးသည်
မ ပုဂံ၊ ပုဗ္ဗ၊ ပုသိမ်၊ ဝယ်တော်လေးသူ၊ ပြည်ငါးပြည် - ၅၀၀၀၀/- အိမ်အောက်
မ တောင်ပြု၊ မန္တလေး၊ မေမြို့၊ မိုးကုတ်၊ ကျောက်ဆည်ဘုရားစုံဖူး လက်မှတ်ပုံသည်။

RUBY ကားစီးလုံးငှားသည်
519100
09-51-77212, 535100

ဖခင်အမည်မှန်
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ကဝမြို့နယ်၊ ခမ္မနိ
ရွာ၊ ဇွဲတွန်ကျေးရွာနေ နဝမတန်းမှ
မဆွေရည်ဝင်း၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ
ဦးဆန်းထွန်း (၇/ကဝန(နိုင်)၁၀၈၃၄၀)
ဖြစ်ပါကြောင်း။ **ဦးဆန်းထွန်း**
(၇/ကဝန(နိုင်)၀၀၈၃၄၀)

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန
Agriculture Development Support Project

ဈေးနှုန်းအဆိုပြုလွှာဖိတ်ခေါ်ခြင်း

၁။ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေး ဦးစီးဌာနမှ ကမ္ဘာ့ဘဏ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော Agriculture Development Support Project (ADSP) အတွက် အောက်ဖော်ပြပါပစ္စည်းများကို မြန်မာ့ကျပ်ငွေဖြင့် ဝယ်ယူလိုပါသဖြင့် ဈေးနှုန်းအဆိုပြုလွှာ (RFQ) များ ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။

Reference No.	Description of Material
W-30, W-37	Cement
W-37	Premium Diesel

၂။ အထက်ပါပစ္စည်းများဝယ်ယူခြင်းအတွက် World Bank Procurement Guideline ပါ ညွှန်းချက်၊ ညွှန်းကမ်းအတိုင်း ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ပါသည်။

၃။ ကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ ဈေးနှုန်းအဆိုပြုလွှာပုံစံ (RFQ) များကို E-mail No. procurement1hawmd@gmail.com သို့ မိမိတို့ တင်သွင်းလိုသော ပစ္စည်းနှင့် ဈေးနှုန်းအဆို ပြုလွှာ (Reference No.) ကို အတိအကျဖော်ပြပြီး ယှဉ်ပြိုင်မည့်ကုမ္ပဏီအမည်ဖြင့် ရုံးချိန်အတွင်း အခမဲ့ လျှောက်ထားတောင်းခံနိုင်ပါသည်။ (လာရောက်ဝယ်ယူရန်မလိုပါ။)

၄။ ဈေးနှုန်းအဆိုပြုလွှာ (RFQ) များကို (၆-၈-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ (၁၄:၀၀) နာရီ နောက်ဆုံးထားပြီး အောက်ဖော်ပြပါလိပ်စာသို့ လူကိုယ်တိုင်လာရောက်တင်သွင်းရမည်ဖြစ်ပါသည်။

လိပ်စာရင်း
U Kaung Myat Thein, Director (Procurement Branch)
Irrigation and Water Utilization Management Department, Office No. 43, Naypyitaw

နိုင်ယူဇန် နာရီဆိုင်မှ

လူကြီးမင်းတို့၏ အစိုးတန် ROLEX, OMEGA နှင့်အခြား SWISS MADE နာရီများကို အထူးဈေးကောင်းပေးဝယ်ယူလိုကြောင်း သတင်းကောင်းပါးအပ်ပါသည်။

ဆိုင်အမှတ် (၁) ➢ ၂၂၉၊ အနော်ရထာလမ်း၊ ဗိုလ်ဆွန်ပတ်လမ်းထိပ်။

ဆိုင်အမှတ် (၂) ➢ ၂၃၁၊ အနော်ရထာလမ်း၊ ဗိုလ်ဆွန်ပတ်လမ်းထိပ်။

ဆိုင်အမှတ် (၃) ➢ ၂၃၉၊ အနော်ရထာလမ်း၊ လမ်း(၃၀)ထိပ်။

ဖုန်း ➢ ၀၉-၉၆၅၁၅၅၅၅၄၄၊ ၀၉-၅၅၅၅၅၅၅၄

NOTICE UNDER SECTION 348 OF THE MYANMAR COMPANIES LAW ARO COMPANY LIMITED

At a Special General Meeting of the shareholder of the Company held at 1468, Phatthanasakan Road, Phatthanasakan Sub-district, Suan Luang District, Bangkok 10250, Thailand on 23 July 2020, the following resolutions were passed as Special Resolutions:

Resolved :

- that the Company be wound up voluntarily.
- that U Papo Ganesan [B.A. (English), R.L.], Advocate (Registration No. 4647) of Khin Su Htay & Associates Legal and Tax Consultants Ltd., be and is hereby appointed Liquidator to conduct the said winding-up.

Therefore, I, the undersigned Liquidator of the above named Company have fixed 24 August 2020, as the day on or before which the creditors of the Company are to prove their debts or claims, failing which they will be excluded from the benefit of any distribution made before such debts are proved.

All persons claiming to be creditors of the above Company are, therefore, requested to submit details of their claims together with any documentary evidence in their possession, to the Liquidator at the address given below, before the above date.

Mrs. Saowaluck Thithapant Director U Papo Ganesan [B.A. (English), R. L.], Advocate (Registration No. 4647) Khin Su Htay & Associates Legal and Tax Consultants Ltd. Liquidator Building No. C 1, Room No. 005, Ground Floor, Hninsei Street, Yuzana Highway complex, Kamayut Township, Yangon, Myanmar Email: papo@ytp.com.mm Tel: 09 420051071, 09 420140625

မြတ်မန္တလာထွန်း

အဆင့်မြင့်ခရီးသည်ပို့ဆောင်ရေး

ခရီးသွား မိဘပြည်သူများအတွက် အထူးသတင်းကောင်း

ရန်ကုန် ↔ မန္တလေး ↔ မိုးကုတ် ခရီးစဉ်

မိုးကုတ် ↔ မန္တလေး ↔ ရန်ကုန် ခရီးစဉ်

ဥရောပနိုင်ငံထုတ် Marcopolo X Grade (2+1) အထူးကားသစ်ကြီးများဖြင့် (5.8.2020) မှစ၍ ပြေးဆွဲမှာဖြစ်ကြောင်း သတင်းကောင်းပါးအပ်ပါသည်။

ကြိုတင်လက်မှတ်များ (29.7.2020) ရက်နေ့ စတင်ရောင်းချပေးမှာ ဖြစ်ပါသည်။

ရန်ကုန်ဂိတ်ဖုန်း - ၀၉ ၂၀၃၁၄၁၂၊ ၀၉ ၂၀၃၁၄၁၃ (အောင်မင်္ဂလာ)

- ၀၉ ၂၀၅၀၉၁၅၊ ၀၉ ၂၀၅၀၉၂၀ (အောင်ဆန်းကွင်း)

- ၀၉ ၄၀၂၀၀၉၀၃၃၊ ၀၉ ၄၀၂၀၉၀၂၂ (တာမွေ)

မိုးကုတ်အရေပိုင်း - ၀၉ ၈၉၁၀၅၈၈၊ ၀၉ ၈၉၁၀၀၅၅၉

မီးသတိပြု

မြေကွက်များ ဈေးကောင်းပေးဝယ်လိုသည်

ခပ်ခြံခြံသစ်၊ (အရှေ့တိုင်း၊ ခြောက်တိုင်း၊ တောင်တိုင်း၊ ဆီတီဘမ်း) ဝဉ္စိတဥင်

မြေကွက်များ ဝယ်လိုသည်။

❖ ဆီတီဘေထောက် ငွေဝေပေးစနစ်၊ ဦးစေခံ၊ ချိန်ပေးစနစ်

မညွှန် 01-7339310, 01-7339355, Ph: 01-7578044, 01-7570721

ကျောက်ကပ်ရောင်ခြင်း

ကျောက်ကပ်အားနည်းခြင်း

တို့အတွက်

ကျောက်ကပ်သေး FAME

FAME မှ ထုတ်လုပ်သော ဆေးဝါးအားလုံးကို ရန်ကုန်မြို့တွင်း အိမ်အရောက် ပို့ပေးနေပါပြီ။

09-752721908, 09-954271908

တိုင်းရင်းဆေးဝါးမှတ်ပုံတင်အမှတ် - TMR 012139 (0522)

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း

ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် (၃၅-၄)၊ ကျိုက္ကဆံရပ်ကွက်၊ မြေကွက်အမှတ်-(၆၇၀)၊ လူနံနီလာလမ်း၊ အမှတ်-၁၅ ဟုခေါ်တွင်သော အကျယ်အဝန်း (အလျား ၂၀'x အနံ ၄၀') ဧရိယာ (၈၀၀) စတုဂံပုံရှိ မြေအမည်ပေါက် နှစ် (၆၀) မြေငှားရန်မြေကွက်နှင့် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးတို့ကို ပိုင်ဆိုင်ရောင်းချခွင့်ရှိသူ ဒေါ်ခိုရီမြ [၁၂/ဗဟန(နိုင်)၀၆၅၇၃၅] တံမှ ကျွန်ုပ်၏ မိတ်ဆွေ ဒေါ်ခိုင်စုလှိုင် [၁၂/ဗဟန(နိုင်)၀၇၇၂၆၄] မှ အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန်အတွက် စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသ ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါ၍ မြေကွက်ပိုင်ဆိုင်ခွင့်နှင့် ပတ်သက်ပြီး ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှ (၇)ရက်အတွင်း စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထားနှင့်တကွ ကျွန်ုပ်တို့သို့ လာရောက်ကန့်ကွက်ပါရန်နှင့် သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်ပါက အရောင်းအဝယ်အား ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဒေါ်ခိုင်စုလှိုင်၏ လွှဲအပ်ချက်ကြားချက်အရ ဒေါ်အေးအေးသန့် (LLB)

တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-စတုဂံ/၁၃-၉-၂၀၁၂) အမှတ်-၁၁(ပ-ထပ်)၊ ဝေဠုဝန်(၂)လမ်း၊ ၀၀/တောင် ရပ်ကွက်၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၅၀၆၀၅၃

ဦးဖေသိန်း အသက် (၈၅) နှစ်

ရန်ကုန်မြို့နေ (ဦးတင်-ဒေါ်တင်)တို့၏သား၊ (ဦးလှဖေ-ဒေါ်ခင်မေ)တို့၏သားသမက်၊ (ဦးဖေသိန်း)-ဒေါ်ရီရီ၊ (ဒုဗိုလ်မှူးကြီး တင်ထွန်း)-ဒေါ်နုနုလှ၊ (ဦးကျော်စိန်)-ဒေါ်ရီလေး၊ ဒုဗိုလ်မှူးကြီး ခင်မောင်ဝင်း-ဒေါ်ယုယုဝင်း၊ ဦးခင်မောင်ညွန့်-(ဒေါ်ခင်လှမြင့်)၊ ဒေါ်စမ်းသီတာ၊ ဦးခင်မောင်လွင်-ဒေါ်နန်းမြမြအေး၊ ဦးကျော်ကျော်-ဒေါ်တင်တင်အေးတို့၏ညီ/အစ်ကို၊ ဒေါ်ဆွေဆွေလှ၏ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း၊ ဒေါ်သူဇာလင်း(ကထိက) သင်္ချာပညာရှင်၊ ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်းတက္ကသိုလ်၊ ဒေါ်စန်းစန်းတင့်တို့၏မွေးသဖွယ်အဖေအဘကြီး၊ (၁၉၅၀) ဇူလိုင်လ ၁၅ ရက်နေ့၊ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားပါသည်။ ကွယ်လွန်သည့်နေ့တွင် မီးသတ်ဖြတ်ပြီးစီးပါကြောင်း။ (ကွယ်လွန်သည့်နေ့) ၂၅-၇-၂၀၂၀ (တနင်္လာနေ့)တွင် အမှတ်(၇၉၇/ခ) ဗိုလ်စိန်မှန်လမ်း၊ (၄၄) ရပ်ကွက်၊ မြောက်ဒဂုံမြို့နယ်နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ ကျောင်း၊ နတ်လမ်း ဒါယကာကြီး

ဦးချစ်ခိုင် ဆောက်လှုပ် ကုန်သွယ်ရေး (ငြိမ်း) အသက် (၇၇) နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ (၂၇)လမ်းနေ (ဦးမောင်နု-ဒေါ်မဝက်)တို့၏သား၊ မြောင်းမြမြို့နယ်၊ ကွင်းပေါက်ကြီးကျေးရွာနေ (ဦးကျော်-ဒေါ်သိန်းကြွေ)တို့၏သားသမက်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ (၄၁) ရပ်ကွက်၊ သဇင်မြိုင်လမ်း၊ အမှတ်(၈၈၅)နေ ဒေါ်ခင်မာဝေ(ခ)ဒေါ်ချော၏ခင်ပွန်း၊ ကိုဇော်မျိုးခိုင်-မသီတာအေး(ခေတ္တ-US) ကိုအောင်မျိုးခိုင်၊ ကိုဝင်းကိုခိုင်(Chief-Golden eagle Co.,Ltd)-မမြတ်မွန်တို့၏ဖခင်၊ မသဇင်ဖူး(G-8) အမက-၃၊ မုလွန်၊ ဗဟန်း၊ မအိမ်ချစ်လီလီယံဇော်(USA)တို့၏ ချစ်လှစွာသောအဘိုး၊ ဦးဝင်းတင်(ဆောက်လှုပ်-ငြိမ်း)၏ညီ၊ ဦးချစ်ကြိုင်-ဒေါ်မိမိဇင်၊ ဦးချစ်လှိုင်(ဆက်သွယ်ရေး-ငြိမ်း)၊ ဦးခင်မောင်ရီ-ဒေါ်ချစ်မြိုင်၊ ဒေါ်မြသိန်း၊ (ဦးမြအောင်)-ဒေါ်တင်အေး၊ ဦးတင်ဦး၊ ဦးသန်းမြင့်(YGH-ငြိမ်း)-ဒေါ်ခင်ခင်ဌေး၊ ဒေါ်မြင့်မြင့်ဆန်း(ထ-၁၊ ပန်းဘဲတန်း)တို့၏ အစ်ကို၊ တူ/တူမ ၁၂ ယောက်တို့၏ ဘာကြီးသည် ၂၂-၇-၂၀၂၀ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) နံနက် ၅:၄၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၄-၇-၂၀၂၀ (သောကြာနေ့) မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသတ်ဖြတ်ပါမည်။ (နေအိမ်မှကားများ မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးဘအေး (ခ) ဦးမင်းသွင် (CDC-၁၁၃၃၄) အသက် (၆၅) နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ တာမွေမြို့နယ်၊ မေတ္တာညွန့်ရပ်ကွက်၊ လက်ဝဲမင်းဒင်လမ်း၊ အမှတ်(၈၆၃)၊ အခန်း(၁-၂)နေ (ဦးမြဦး-ဒေါ်အုန်းမြ)တို့၏သား၊ ဒေါ်ယုယုဦး၊ ဦးထွန်းမင်း-ဒေါ်ဖြူဖြူအောင်တို့၏မောင်/ညီ၊ (ဦးသာတင့်)-ဒေါ်သင်းသင်းဌေး၊ ဦးထွန်းအေး-ဒေါ်ကြည်ကြည်၊ ဦးမြင့်စန်း-ဒေါ်သစ်သစ်၊ (ဦးစိုးတင့်)-ဒေါ်သီတာဦးတို့၏အစ်ကို၊ ဒေါ်သန်းသန်းအေး၏ခင်ပွန်း၊ (ဦးဇင်မင်းထွန်း)-မမိုးစန္ဒာသိမ်း၊ ဦးသက်ထွန်းအောင်-မယုယုမော်၊ မခိုင်စောမွန်တို့၏ဖခင်၊ မောင်သိန်းနိုင်၊ မောင်မင်းခန့်တို့၏အဘိုးသည် ၂၂-၇-၂၀၂၀ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) ည ၁၁:၅၀ နာရီတွင် အထက်ပါနေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၄-၇-၂၀၂၀ (သောကြာနေ့) ညနေ ၃ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသတ်ဖြတ်ပါမည်။ (ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအား အသိပေး အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှကားများ မွန်းလွဲ ၁၁:၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) [ကွယ်လွန်သည့်နေ့ ၂၈-၇-၂၀၂၀ (အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၀ နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးကိုကိုလွင် (B4U Fashion) အသက်(၄၉)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ (၈)ရပ်ကွက်၊ မင်္ဂလာလမ်း၊ အမှတ်(၃၇)၊ ငါးလွှာနေ (ဦးဌေးအောင်)-ဒေါ်တင်တင်ဌေးတို့၏ ပဉ္စမမြောက်သား၊ ဦးကိုကိုလတ်-ဒေါ်သင်းသင်းလှိုင်၊ ဦးညီညီလတ်-ဒေါ်နန်းဖြူ၊ ဦးသူရအောင်၊ ဦးကိုကိုအောင်-ဒေါ်စန္ဒာမင်းတို့၏ ညီ၊ ဦးသတ္တိ-ဒေါ်မြတ်သစ္စာတို့၏ အစ်ကို၊ ဒေါ်ခင်မိုးမိုးသိန်း၏ ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း၊ သားကြီးဘုန်းစစ်နိုင်၊ သားငယ်မိုးတိမ်သာတို့၏ ဖခင်၊ တူ/တူမ ၃ နှစ်ယောက်တို့၏ ဦးလေး၊ ဦးကိုကိုလွင်သည် ၂၃-၇-၂၀၂၀ ရက် နံနက် ၁:၃၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်အနိစ္စရောက်သွားပါသဖြင့် ယင်းနေ့ မွန်းလွဲ ၁:၃၀ နာရီတွင် ထိန်ပင်သုသာန်သို့ ပို့ဆောင် သင်္ဂြိုဟ်ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီး မိတ်ဆွေများအား အသိပေးအပ်ပါသည်။ [ကွယ်လွန်သည့်နေ့ ၂၉-၇-၂၀၂၀ ရက် နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၀ နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဦးထွန်းရွှေ (ဒုရဲမှူး-ငြိမ်း) သရက်) အသက်(၉၄)နှစ်

အင်းစိန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးမှပါမောက္ခဒေါ်မာမာကြည်၏ ဖခင်ဦးထွန်းရွှေ အသက်(၉၄)နှစ်သည် ၂၇-၇-၂၀၂၀ (တနင်္လာနေ့) တွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါကြောင်း။ ပါမောက္ခ-ဦးမင်းဇော်ဦးနှင့် ဆေးကုသဆောင် မိသားစု သင်္ဃန်းကျွန်းစံပြဆေးရုံကြီး



မူးယစ်ကို ပစ် ပန်းတိုင်သစ် စိတ်သစ် လူသစ် ဘဝသစ်

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

သူငယ်ချင်း ဒေါက်တာကျော်နိုင်-ဒေါက်တာချိုချိုဝင်း (ခေတ္တ-US)တို့၏မိခင် ဒေါ်သန်းရီ အသက် (၈၄) နှစ်သည် ၁၄-၇-၂၀၂၀ (အင်္ဂါနေ့)တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း ကြားသိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။ 16th Batch (1981-86) B.D.S မှ သွားဘက်ဆိုင်ရာဆရာဝန်များ

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ တန်ဆောင်း၊ ဒါယကာကြီး ဦးကျင်မြိုင်(ခ)တန်ကျင်မြိုင် အသက်(၉၆)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ (၇)ရပ်ကွက်၊ (၁၅)လမ်း၊ အမှတ်(၃၁) နေ (ဦးစင်ခဲ၊ ဒေါ်စော)တို့၏ သားကြီး၊ (ဦးအေးလှ(ခ)ဒေါ်အေးနု)၏ ချစ်လှစွာသော ခင်ပွန်း၊ (ဦးညွန့်ရွှေ)-ဒေါ်အေးအေးမြင့်၊ (ဦးကျော်ဝင်း)-ဒေါ်ခင်မာကြည်၊ ဒေါ်တင်တင်ဝင်း၊ ဦးမြင့်လွင်-ဒေါ်စပါယု၊ ဦးမြင့်ရွှေ-ဒေါ်စင်မာလှ၊ ဦးတင်စန်း-ဒေါ်ထွေးထွေးမြတ်၊ ဒေါ်ခင်လှ၊ ဦးအောင်ကြည်ဝင်း-ဒေါ်လှလှမြင့်၊ ဦးကိုထွေးတို့၏ ဖခင်၊ မြေး ၂ ယောက်၊ မြစ်နစ်ယောက်တို့၏ ဘိုးဘိုးသည် ၂၃-၇-၂၀၂၀ (ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၈ နာရီတွင် နေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားပါ၍ ၂၅-၇-၂၀၂၀ (စနေနေ့) နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ရေဝေးအေးအေးတိုက်မှ ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသတ်ဖြတ်ပါမည်။ (နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၈:၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးမြတ်သိန်း (ပုသိမ်) အသက် (၈၆) နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ်(၁၄၄)၊ (၄)လမ်း၊ ဟမ်းလမ်းရပ်ကွက်၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်နေ (ဒေါ်သန်းစိန်)၏ခင်ပွန်း၊ (ဦးထွန်းညွန့်-ဒေါ်အုံးနု)တို့၏အစ်ကို၊ ဦးစိန်မြတ်-ဒေါ်မြင့်မြင့်သန်း၊ (ဦးထွန်းမင်း)-ဒေါ်သန်းသန်း၊ (ဦးသန်းလွင်)-ဒေါ်မာမာလှ၊ ဦးမျိုးထွန်း-ဒေါ်အေးမာ၊ ဦးမြင့်စော်-ဒေါ်သိန်းသိန်းသန်း၊ ဦးစိုးအောင်-ဒေါ်နိုင်နိုင်မြင့်၊ ဒေါ်ဝေဝေမာ၊ ဒေါ်ကြည်ဌေးဝင်းတို့၏ဖခင်၊ မြေး ၁၀ ယောက်၊ မြစ် နစ်ယောက်တို့၏အဘိုးသည် ၂၂-၇-၂၀၂၀ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) မွန်းလွဲ ၁၂:၅၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၄-၇-၂၀၂၀ (သောကြာနေ့) မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် ထိန်ပင်အေးအေးတိုက်မှ ထိန်ပင်သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသတ်ဖြတ်ပါမည်။ (ရပ်ဝေးရပ်နီး ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟပေါင်းတို့အား အသိပေး အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) [ကွယ်လွန်သည့်နေ့ ၂၈-၇-၂၀၂၀ (အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၁ နာရီအထိ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးတင်သိန်း (၇၈)နှစ် ဦးစိုးမှူး(သမဝါယမ ငြိမ်း)

ရန်ကုန်မြို့၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်နေ (ဦးမောင်ဌေး-ဒေါ်ခင်ရီ)တို့၏ သား၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်နေ (ဦးခင်မောင်လှ-ဒေါ်ခင်သန်း)တို့၏ သားသမက်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ အရှေ့ဒဂုံမြို့နယ်၊ စိန်ပန်းလမ်း၊ အမှတ်(၅/၈၇၀)နေ ဦးစော်ဦး-ဒေါ်သန်းသန်းဦး၊ ဦးစိန်လှိုင်-ဒေါ်လှလှဝါ၊ ဦးညီညီလွင်-ဒေါ်ညီညီသိန်း၊ ဦးဟန်လင်းဦး-ဒေါ်စုစုသိန်း၊ ဦးလှငြိမ်း-ဒေါ်နီလာသိန်း၊ ဦးအောင်ကိုစော်-ဒေါ်နုနုလှလှ၊ ဦးမြတ်ကောင်း-ဒေါ်ဆုဆုသိန်းတို့၏ မွေးသဖွယ်၊ မြေး ၁၀ ယောက်တို့၏ အဘိုး၊ ဒေါ်ခင်သန်းဝင်း၏ ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်းသည် ၂၃-၇-၂၀၂၀ ရက် နံနက် ၄:၃၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၅-၇-၂၀၂၀ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ သင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ (နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၁၁:၄၅ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) [ကွယ်လွန်သည့်နေ့ ၂၉-၇-၂၀၂၀ ရက် နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၀ နာရီအထိ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာယုမည် ဖြစ်ပါသဖြင့် အရှေ့ဒဂုံမြို့နယ်၊ စိန်ပန်းလမ်း၊ အမှတ်(၅/၈၇၀)နေအိမ်သို့ ကြွရောက်ကြပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ကိုအောင်စိုးမင်း B.Sc(Geology) (1993-95) အသက်(၄၈)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ (၉)ရပ်ကွက်၊ စာနည်(၁၃)လမ်း၊ အမှတ်(၄၇၃/က)နေ (ဦးစိုးမင်း)-ဒေါ်ခင်မျိုးညွန့်(ခ)ဒေါ်တာတာတို့၏ သားထွေး၊ ဦးထိန်လင်း-ဒေါ်ခင်စိုးမင်း(ပါပြဋ္ဌာန၊ တောင်ကုတ်ဒီဂရီကောလိပ်)၊ ဦးကျော်စိုးမင်း-ဒေါ်ခင်ခင်နွယ်သိမ်း(Information Matrix)၊ ဦးရဲစိုးမင်း(ဒေါ်စုစုခိုင်)တို့၏ ညီ/မောင် ကိုအောင်စိုးမင်းသည် ၂၃-၇-၂၀၂၀ ရက် နံနက် ၅ နာရီတွင် နေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၅-၇-၂၀၂၀ ရက် ညနေ ၃ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင် မီးသတ်ဖြတ်ပါမည်။ (ရပ်ဝေးရပ်နီး မိတ်ဆွေများအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဦးထွန်းရွှေ (ဒုရဲမှူး-ငြိမ်း) သရက်) အသက် (၉၄) နှစ်

ဦးသန့်ဇင် (CEO-ငြိမ်း)-ပါမောက္ခဒေါ်မာမာကြည် (ပါမောက္ခ၊ ဆေးပညာဌာန၊ အင်းစိန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး)တို့၏ ဖခင် ဦးထွန်းရွှေသည် ၂၁-၇-၂၀၂၀ ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။ ဆေးပညာဌာန ဆေးတက္ကသိုလ်(၂)၊ ရန်ကုန်

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ကိုအောင်ကျော်ထွန်း (ခ) ကိုဘဲလေး တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး (အောင်လံမြို့နယ်အသင်း-ရန်ကုန်) အသက် (၄၅) နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ မြကန်သာအိမ်ရာ၊ အခန်း(၄၀၄)၊ တိုက်(L-3)နေ (ဦးကဲထွန်း)-ဒေါ်ကြည်ကြည်တို့၏ သား၊ ဦးမြတ်စံ-ဒေါ်ခင်စန်းရီတို့၏ သားသမက်၊ ဒေါ်အိသက်စံ(ကမ္ဘာ့ရတနာဘဏ်)၏ခင်ပွန်း၊ မကျော့တင်ဇာထွန်း(TTC) ကမာရွတ်၊ Grade-10)၊ မောင်ကောင်းခန့်ဟိန်း(TTC) ကမာရွတ်၊ Grade-5) တို့၏ဖခင်သည် ၁၇-၇-၂၀၂၀ (သောကြာနေ့) ည ၇:၃၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။ အောင်လံမြို့နယ်အသင်း (ရန်ကုန်)

ဦးတင်ဌေး (ယခင်လသာမြို့နယ်ပါတီယူနစ်တော်မတီဝင် အလုပ်သမားအစည်းရုံး၊ ဥက္ကဋ္ဌ၊ ဓာတ်မှန်ဆရာ(ငြိမ်း)၊ ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး) အသက်(၈၃)နှစ်

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မြင်းမူမြို့နယ်၊ အလတ္တပုရွာနေ (ဦးဘထွန်း-ဒေါ်တင်ရီ)တို့၏ သား၊ ဒေါ်သန်းမြင့်(လယ်ပြ)၊ (ဒေါ်နုနု-ထက်ပြ)၊ ဦးအောင်ဝင်း(လယ်ပြ)-ဒေါ်ဝေဝေ၊ ဦးဝင်းဗိုလ် (ဌာနမှူး(သင်ပြနည်း)လားရှိုးပညာရေးကောလိပ်)၊ (ဦးတင်အောင်မြင့်)-ဒေါ်မြင့်မြင့်၊ (ဦးနိုင်အောင်မြင့်)၊ ဦးသန်းစော်ဦး-(ဒေါ်ခိုင်ချိုမြင့်)တို့၏ အစ်ကို၊ ဦးသက်နိုင် (SEVEN MOUNTAIN VIEWS MOTEL ကလောင်)-ဒေါ်မြင့်မြင့်သိန်း(ဒု-ဦးဆောင်ညွန့်ကြားရေးမှူး CB BANK, CB-KMA Foundation)၊ ဦးထွန်းလှအေး(AGM CB BANK)-ဒေါ်ရင်ရင်ကြည် (ဒု-ကြီးကြပ်ရေးမှူး)ဌေးစု ဘဏ်-၂ (MEB)၊ ဦးမြင့်လွင် (အုတ်သင်ကျောက်လုပ်ငန်း)-ဒေါ်သီတာ၊ ဦးခင်မောင်တင် (AM ငွေကြေးဌာန CB BANK)၊ ဒေါ်မြမြိုင် (မုဆယ်)၊ ဦးထွန်းမင်းသန်း (မန်နေဂျာ SMART BUILDER Cons.Co.,Ltd.)-ဒေါ်တင်တင်ထွေးတို့၏ မွေးသဖွယ်အဖေအဘကြီး၊ ချစ်လှစွာသော မြေးဒုနစ်ယောက်တို့၏ ဘိုးဘိုးကြီး၊ ရန်ကုန်မြို့၊ သင်္ဃန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ သုဝဏ္ဏ (၂၄)ရပ်ကွက်၊ ရေနံ့သာလမ်း၊ နီလာလမ်းသွယ်(၁၁၀/၅)နေ (ဒေါ်မြင့်မြင့်)၏ ခင်ပွန်းသည် ၂၃-၇-၂၀၂၀ (ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၇:၄၅ နာရီတွင် ၉၆ ပါး ရောဂါဝေဒနာဖြင့် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၅-၇-၂၀၂၀ (စနေနေ့) မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ (နေအိမ်မှ ကားများ မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) [ကွယ်လွန်သည့်နေ့ ၂၉-၇-၂၀၂၀ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၁ နာရီအထိ နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးမြင့် အသက်(၇၈)နှစ် မော်တော်ယာဉ်မှူး(ငြိမ်း)၊ ရန်ကုန်တိုင်းကျွန်းမာရေဦးစီးဌာန

ရန်ကုန်မြို့၊ သာကေတမြို့နယ်နေ (ဦးကုလား-ဒေါ်နုနုစိန်)တို့၏ သားကြီး၊ ဦးမောင်မောင်လှအေး-ဒေါ်တင်တင်ရည်၊ (ဦးဆင့်)၊ ဒေါ်မြင့်ကြည်တို့၏ အစ်ကို၊ ဒေါ်မြချစ်၊ ဒေါ်အေး၊ ဒေါ်ခင်ဌေး၊ ဒေါ်တင်အေးတို့၏ ချစ်လှစွာသောမောင်၊ အမှတ်(၃၉)၊ မြဟာကုန်းလမ်း၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်နေ ဒေါ်ညွန့်ညွန့်တင်၏ ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း၊ ဒေါ်စန္ဒာနွယ်(သူနာပြုဆရာမကြီး)၊ ဒေါ်မြင့်မြင့်ခိုင်-ဦးလှထွန်း(Myanmar Sule Terminal Ltd)၊ ဒေါ်ဆွေဆွေနွယ်(အလုံ က/မ)- (ဦးကိုလေး)၊ ဒေါ်သွယ်သွယ်ညွန့် (မင်္ဂလာတောင်ညွန့် က/မ)၊ (ဦးရေချမ်း)ဒေါ်ဌေးဌေးမြင့်-ဦးနေမင်းထွန်း (ပြင်သစ်နိုင်ငံ)၊ ဒေါ်ပပပပ-ဦးဝင်းကျော်(စင်ကာပူနိုင်ငံ) တို့၏ ချစ်လှစွာသောဖခင်၊ မြေးရစ်ယောက်တို့၏ အဘိုး၊ မြစ်နစ်ယောက်တို့၏ ဘိုးဘိုးဦးမြင့်သည် ၂၂-၇-၂၀၂၀ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) ည ၁၁:၂၅ နာရီတွင် ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၄-၇-၂၀၂၀ (သောကြာနေ့) ညနေ ၄ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ မီးသတ်ဖြတ်ပါမည်။ (အမှတ်-၃၉)၊ မြဟာကုန်းလမ်း၊ နေအိမ်မှ ကားများ မွန်းလွဲ ၂:၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဒေါ်မြင့်မြင့်တင် (ခ) ဒေါ်မီးမီး အသက် (၆၀)

ရန်ကုန်မြို့၊ အလုံမြို့နယ်၊ ကရင်ခြံရပ်ကွက်၊ အမှတ်(၄၇)၊ ဗဟိုလမ်း၊ မနော်ဟရီရိပ်သာ၊ တိုက်(၆)၊ အခန်း(၃၀၃)နေ (ဦးသန်းတင်(လ/ထညွန့်မှူး၊ ပင်စင်ဦးစီးဌာန))-ဒေါ်မာလာညွန့်တို့၏သမီးကြီး၊ (ဦးဆန်းနီညွန့်)၊ (ဒေါ်ခင်လေးညွန့်)၊ ဒေါ်စိုးစိုးညွန့်၊ ဒေါ်မိုးမိုးညွန့်တို့၏တူမ၊ ဗိုလ်ကြီးကျော်စေယု (ငြိမ်း)၏ညီမ၊ ဦးဝင်းမော်၊ ဦးထွန်းထွန်း-ဒေါ်ယင်းမာတို့၏ အစ်မ၊ မမြူးစန္ဒီထွန်း @ Julia ၏အဒေါ်သည် ၂၃-၇-၂၀၂၀ (ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၄:၅၉ နာရီတွင် ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ယင်းနေ့တွင်ပင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင် မီးသတ်ဖြတ်ပြီးစီးပါကြောင်း။ [ကွယ်လွန်သည့်နေ့ ၂၉-၇-၂၀၂၀ ရက် နံနက်တွင် အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဆရာဦးဝင်းဗိုလ်ဗိုလ် (ခ) ဂျပန်ကြီး (သန်လျင်) အသက် (၄၈) နှစ်

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ တောင်ပိုင်းခရိုင်၊ သန်လျင်မြို့နယ်၊ အမှုထမ်းရပ်ကွက်၊ ယင်းမာလမ်း၊ အမှတ်(၁၅)နေ (ဦးသန်းအုန်း-ဒေါ်ခင်မျိုးမြင့်)တို့၏သား၊ ဒေါ်အေးမြတ်မိုး၏ခင်ပွန်း၊ ဦးသစ်လွင်-ဒေါ်သီသီဦး၊ ဦးထင်အောင်ကျော်-ဒေါ်တင်ထွေးဝင်း၊ (ဦးစော်လင်း)-ဒေါ်စိစိမေ(သူနာပြုဆရာမ-ဗဟိုသင်တန်းကျောင်း၊ သုဝဏ္ဏ)၊ ဦးဝင်းကိုကို(ဦးစီးအရာရှိ-မြို့ပြ၊ ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန၊ အင်းတော်မြို့)-ဒေါ်မျိုးမြင့်ကြည်တို့၏ညီ/မောင်၊ မောင်ရဲဘုန်းပြည့်ခန့်၏ဖခင်သည် ၂၂-၇-၂၀၂၀ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) ည ၈:၀၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၄-၇-၂၀၂၀ (သောကြာနေ့) မွန်းလွဲ ၁:၃၀ နာရီတွင် သန်လျင်အမှီးနီသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ (နေအိမ်မှကားများ မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) [ကွယ်လွန်သည့်နေ့ ၂၅-၇-၂၀၂၀ (အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၁ နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ဒါယကာကြီး ဆရာကြီးဦးကြည်မောင် (B.A, R.A) (နေလက္ခဏာဆေးတိုက်) ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ

မြန်မာနိုင်ငံတိုင်းရင်းဆေးဆရာအသင်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အပူဇော်ခံတိုင်းရင်းဆေးသမားတော်ကြီး အသက်(၇၇)နှစ် ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ်(၅၁၆)၊ မြို့မ(၅)လမ်း၊ (၄)တောင်ရပ်ကွက်၊ သာကေတမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့နေ ဒေါ်တင်တင်အေး(ခ)ဒေါ်ပို့ပို့၏ ချစ်လှစွာသော ခင်ပွန်းဆရာကြီး ဦးကြည်မောင် (ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ၊ မြန်မာနိုင်ငံတိုင်းရင်းဆေးဆရာအသင်း၊ ရန်ကုန်)သည် ၂၁-၇-၂၀၂၀ ရက် နံနက် ၅:၃၀ နာရီတွင် နေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။ ဒေါ်တာနီလှိုင် ရွှေပါးအမှတ်တံဆိပ်နှင့် တောင်ဇလင်အမှတ်တံဆိပ် တိုင်းရင်းဆေးပါထုတ်လုပ်ရေး မိသားစု ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တိုင်းရင်းဆေးဆရာအသင်း အဖွဲ့ဝင်

ရေနံစမ်းရှာဖွေခြင်း၊ ရေနံတူးဖော်စမ်းသပ်ခြင်းနှင့် ရေနံထုတ်လုပ်ခြင်းဆိုင်ရာ ဥပဒေကြမ်း တင်သွင်း

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၃
ယနေ့ကျင်းပသည့် ဒုတိယအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် (၁၇)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ပဉ္စမနေ့တွင် ကြယ်ပွင့်ပြမေးခွန်းများ မေးမြန်း ဖြေကြားခြင်း၊ ဥပဒေကြမ်းတစ်ခု တင်သွင်းခြင်း၊ အစီရင်ခံစာတစ်ခု ဖတ်ကြားရှင်းလင်းခြင်းနှင့် အဆို တစ်ခုဆွေးနွေးခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက် ကြသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ပြည်သူ့ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ်က ဘဏ်များနှင့် ငွေကြေးဆိုင်ရာဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးကော်မတီမှ အဖွဲ့ဝင် ဗိုလ်မှူးချုပ်နိုင်ဝင်း အစား ဗိုလ်မှူးချုပ် သက်ထွန်းအောင်ကို လည်းကောင်း၊ လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ကော်မတီမှအဖွဲ့ဝင် ဗိုလ်မှူးချုပ် သက်ထွန်းအောင်အစား ဗိုလ်မှူးကြီး မင်းသော် ကိုလည်းကောင်း၊ အမျိုး သမီးနှင့်ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေး ဆိုင်ရာကော်မတီမှ အဖွဲ့ဝင် ဗိုလ်မှူးကြီးဝင်းလွင်ဦး အစား ဗိုလ် မှူးကြီး/ဒုတိယဗိုလ် မှူးကြီး ဒေါ်စိုးစိုးမြင့်ကို လည်းကောင်း အစားထိုး လဲလှယ်ဖွဲ့စည်းခြင်းကို လွှတ်တော်၏ သဘောထားရယူ အတည်ပြုသည်။

စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၁ သို့ ၀



ဒုတိယအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် (၁၇)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ပဉ္စမနေ့ ကျင်းပစဉ်။

အစိုးရ၏ ဝယ်ယူခြင်းနှင့် ပုံသေပိုင်ပစ္စည်းများ ထုခွဲခြင်းဆိုင်ရာ ဥပဒေကြမ်းအား အတည်ပြု



ဒုတိယအကြိမ် အမျိုးသားလွှတ်တော် (၁၇)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ပဉ္စမနေ့ ကျင်းပစဉ်။

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၃
ဒုတိယအကြိမ် အမျိုးသားလွှတ်တော် (၁၇)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ပဉ္စမနေ့ကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ အမျိုးသားလွှတ်တော် အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ချင်းပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁၁)မှ ဦးဝေတင်၏ ချင်းပြည်နယ် ပလက်ဝမြို့နယ် မီးစာကျေးရွာနှင့် အုန်းသီးကျေးရွာ ဆိုင်ကယ်လမ်းအား တာချဲ့ခြင်းနှင့် အသစ်ဖောက်လုပ်ရန် ကျန်ရှိနေသေးသော လမ်းပိုင်းအား ဖောက်လုပ်ပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ/မရှိ မေးခွန်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်သန်းထွဋ်က ပလက်ဝမြို့နယ် မီးစာ - အုန်းသီးလမ်းအရှည် ၂၆ မိုင်ရှိသည့်အနက် မြေသားလမ်း ၁၀ မိုင်ကို ၂၀၁၆ - ၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် နယ်စပ်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးရေး (ပြည်ထောင်စု) ရန်ပုံငွေတွင် ၁၈၄ ဒသမ ၉၆၀ သန်းဖြင့် တင်ဒါ အောင်မြင်သည့် သန်းနိုင်ကုမ္ပဏီမှ စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၁ သို့ ❖

ကြေးမုံ ယနေ့ ဖတ်စရာ

ရေဘေးသင့်ဒေသများအတွက် ရန်ပုံငွေဒေါ်လာ ၁၁၉ သန်းကျော် တရုတ်နိုင်ငံ ခွဲဝေသတ်မှတ်

စာမျက်နှာ » ၁၂



အင်ဒိုနီးရှား၌ တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၁၉၀၆ ဦး စမ်းသပ်တွေ့ရှိပြီး ၁၁၇ ဦး ထပ်မံသေဆုံး

စာမျက်နှာ » ၁၃

COVID-19 ရောဂါ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့် ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

စာမျက်နှာ » ၁၅